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Bo '^mestna strate-
gija" konsenz vseh? 

Ptujski zdravstveni dom je z okrog dvesto zaposlenimi 
še vedno med večjimi slovenskimi zdravstvenimi domovi, 
čeprav je imel v najboljših časih tristo zaposlenih. Trenu-
tno je v njem zaposlenih 40 zdravnikov, večina od njih pa 
si po "anketiranju" občinskih strokovnih služb, ki so spi-
sale delovno gradivo strategije razvoja osnovnega zdrav-
stvenega varstva v mestni občini Ptuj, želi med zasebnike. 
Med splošnimi zdravniki je takih deset od trinajstih, koli-
kor jih je še ostalo. V teh dneh se je med vsemi skupinami 
zdravstvenih in tudi nezdravstvenih delavcev v okviru jav-
nega zavoda Zdravstveni dom Ptuj, pričela široka raz-
prava o delovnem gradivu strategije, ki naj bi čudežno 
presekala sedanje kritično stanje v tem zavodu. Kot se je 
pokazalo, čudeža sprejem nacionalnega programa zdrav-
stvenega varstva ni prinesel. Zdravilo si bosta morala tako 
zdravstveni dom, kot njegov ustanovitelj, ob najširšem kon-
senzu trenutno še zaposlenih, napisati sama. (Pre)velik 
beg v zasebništvo na Ptujskem naj bi imel korenine tako 
v zdravstvenem domu, kot v občinski politiki, ki je vsaj 
na primarni ravni odgovorna za podeljevanje koncesij. 
Po osmih letih podeljevanja koncesij le postaja jasno, da 
takega stanja ne bi bilo, če bi zasebniki lahko ostali na 
svojih dosedanjih deloviščih, če bi rezultatom primemo bilo 
plačilo opravljenega dela in če bi karovska vprašanja sproti 
reševali. Kakršnekoli bodo sedaj razprave, zadev za nazaj 
ne bo mogoče spremeniti, sprejeti bo potrebno dejstvo, da je 
zdravstveni dom po nacionalnem programu zdravstvenega 
varstva pojmovan v širšem pomenu besede kot organizacij-
ska in funkcionalna celota, ki vključuje tako zaposlene kot 
zasebne nosilce javne zdrav- I f i 10 i 

ZADNJA NOVICA 

Pfu/ ima poslanko 
Kandidatka Liberalne demokracije Slovenije, Ptujčanka 
Lidija Majnik, ki je na volitvah v 10. volilnem okraju dose-
gla 4.532 glasov ali 39,40 odstotka, je po torkovem dokon-
čnem poročilu Republiške volilne komisije, postala peta 
poslanka LDS v 8. volilni enoti. 

Lidija Majnik, rojena 10. 
decembra 1953, je poročena, 
mati dveh hčera in je kan-
didirala za območje Ptuja in 
Hajdine. Po končani pedagoški 

akademiji se je zaposlila v ptuj-
ski knjižnici, kjer je od leta 1983 
ravnateljica. Pred kratkim je 
zaključila enega največjih pro-
jektov v kulturi na ptujskem 

obmoc)u, preselitev kn)iznice v 
prostore obnovljenega Malega 
gradu. Prepričana o naravnih 
danostih Ptuja kot regijskega 
središča, želi v parlamentu z 
močjo argumentov zastopati 
interese in pridobiti za njihovo 
uresničevanje čimveč denarja za 
svoj kraj in ga tako narediti 
še bolj prepoznavnega. To potr-
juje tudi njena prva poslanska 
izjava: "Vesela sem in hvala 
volilcem za podporo. Obvezu-
jem se, da bom delala v inte-
rersu mojih volilcev in veseli 
me, da je Ptuj s tem zagotovo 
spet pridobil." 

-OM 

Lidija Majnik 

ORMOŽ 

Tvdi Vili Trofenik 
v državnem zboru 

Po preštevanju preostanka glasov je v torek postalo jasno, 
da bo naslednja štiri leta funkcijo poslanca v državnem zboru 
opravljal tudi sedanji poslanec in župan občine Ormož Vili Tro-
fenik, roj. 1943, po poklicu profesor. Kot je znano, je Vili Trofe-
nik kandidiral na listi SLS + SKD Slovenske ljudske stranke, 
prejel 2.103 glasove, oziroma 23,29 odstotka glasov v drugem 
volilnem okraju osme volilne enote. (JB) 



PTUJ / SŽ CENTRALNE DELAVNICE D.O.O. LJUBLJANA, PROIZVODNJA PTUJ 

S iertifikatom kakovosti na prvi peron 
Vzdrževanje železniških vozil za potniški promet je osnov-
na dejavnost, s katero se zadnjih nekaj let ukvarjajo v S / 
CD Ljubljana — proizvodnja Ptuj, čeprav njihova zgodo-
vina vzdrževanja vseh vrst železniških vagonov sega v čas 
pred prvo svetovno vojno. Dane» jih najdemo na Osojni-
kovi cesti 6, nedaleč od ptujske železniške postaje. V Pro-
izvodnji Ptuj je zaposlenih 182 delavcev najrazličnejših 
poklicev. Matična družba podjetja so SŽ-Centralne delav-
nice d.o.o. Ljubljana, pod katero spada še pet drugih pro-
izvodenj po Sloveniji. Vsi skupaj se od junija letos lahko 
pohvalijo s pridobljenim certifikatom sistema kakovost 
ISO 9001. 

Od srede septembra letos vodi 
proizvodnjo železniških delav-
nic na Ptuju Janez Vidovič, di-
plomirani ekonomist. Kot šef 
dobro pozna dejansko stanje v 
družbi, kjer je zaposlen že kar 
nekaj let. O osnovni dejavnosti 
SŽ-Centralnih delavnic v Pro-
izvodnji Ptuj, pa Vidovič pravi 
takole: "V največji meri, kar v 
80 odstotkih smo specializira-
na proizvodnja za vzdrževanj 
železniških vagonov, ostalih 20 
odstotkov pa dopolnjujemo z 
opravljanjem storitev na trgu. 
Vzdrževanje železniških vozil 
pomeni predvsem vzdrževanje 
za potniški promet, tekoče vzdr-
ževanje tovornih in potniških 
vagonov in izdelava rezervnih 
delov, ki jih seveda potrebujemo 
za nemoteno vzdrževanje vago-
nov. Prostorov za delo imamo 
dovolj, v zadnji fazi pa je tudi 
priključitev na nov sistem plin-
skega ogrevanja, ki pomeni ve-
lik finančni zalogaj. Prav tako 
v letošnjem letu investiramo v 
razširitev objekta za pleskanje, 
ki bo poleg povečane zmoglji-

vosti tudi z ekološkega vidika 
dosti bolj prijazen okolju, s tem 
pa se bodo izboljšali tudi pogoji 
dela. Hkrati se prilagajamo po-
trebam, ki jih narekujeta trg in 
novi naročniki." 

ZAUPAJO JIM TUDI 
MUZEJSKE VAGONE 

Tudi stranska dejavnost je za 

delavnice v Proizvodnji Ptuj iz-
rednega pomena, predvsem kot 
pomemben vir dohodka. Janez 
Vidovič pravi, da se še kako za-
vedajo, da morajo biti prisotni 
tudi na trgu, sicer pa imajo prav 
v tem času v pripravi podpis po-
godbe s tujimi partnerji, kar jim 
bo omogočilo večletno poslov-
no sodelovanje. Poleg tega iz-
vajajo kvalitetne in kakovostne 
storitve. Med najpomembnejše 
uvrščajo peskanje raznih kovin-
skih konstrukcij in avtomobil-
skih platišč, ličarske, mizarske 
in strugarske storitve, upogi-
banje pločevine in nenazadnje 
tudi storitve opravljene z vili-
čarjem. Pomembno je tudi dej-
stvo, da se je v Proizvodnji Ptuj 
osnovna dejavnost v zadnjih le-
tih zelo spremenila, saj so iz 
programa popravil tovornih va-
gonov prešli na program pop-
ravil potniških vagonov, kar je 

botrovalo mnogim organizacij-
skim in kadrovskim spremem-
bah. Na tej poti so se posebej 
specializirali, med redkimi v 
Sloveniji pa "znajo" popolnoma 
prenoviti tudi muzejske vago-
ne. Enega od preurejenih vago-
nov v gostinski lokal imajo celo 
naprodaj. Pospešeno se v okto-
bru pripravljajo tudi na popra-
vilo vagonov vlaka Mimara in 
Pohorje, v prihodnjem letu pa 
pričakujejo, da bodo dobili v 
popravilo vagone DAW serije 
713- Mercedes. Mimogrede pa 
lahko povemo, da prenova (re-
vizija) enega samega železniš-
kega vagona, ki mu s tem tudi 
podaljšajo življenjsko dobo, sta-
ne med 20 in 25 milijonov to-
larjev. 

BITI VODILNI NA 
KRIŽIŠČU PETEGA 
IN DESETEGA 
ŽELEZNIŠKEGA 
KORIDORJA 

"Letošnja največja pridobitev 
— tudi za našo proizvodnjo, pa 
je prav gotovo pridobitev certifi-
kata kakovosti ISO 9001. Prejeli 
smo ga od pooblaščene institu-
cije Bureau Veritas Quality In-
ternational, ki je tudi izvedel 
presojo sistema zagotavljanja 
kakovosti pri vzdrževanju in re-
konstrukciji tirnih vozil. Ob tej 
priložnosti bi se želel zahvaliti 
vsem zaposlenim, ki so s trdim 
delom pripomogli k pridobitvi 
certifikata ISO. Kot vsako po-
djetje, imamo tudi mi cilje, ki 
jih želimo doseči. Med teme-

ljne uvršamo zadovoljstvo ku-
pcev, potem tudi zadovoljstvo 
lastnika, našega naročnika, in 
nenazadnje je pomembno tudi 
zadovoljstvo zaposlenih. Poleg 
tega imamo med cilji še poveča-
nje tržnega deleža za 6 odstot-
kov, posodobiti želimo opremo 
ter dodatno vlagati v izobraže-
vanje kadrov, v prioriteti pa je 

tudi izgradnja lastnega infor-
macijskega sistema. 

Pri načrtih za prihodnje leto 
bomo zelo odvisni od finančnih 
sredstev, ki so tudi v našem po-
djetju omejena. Upam, da bomo 
s skupnimi močmi prihodnje 
leto uspeli zgraditi in opremiti 
lakirno komoro za plesk vago-
nov ter posodobiti hale za revi-
zijo kolesnih dvojic, poleg tega 
pa imamo v načrtu še nekatere 
manjše investicije. V naši proiz-
vodnji ni stvari, ki je ne bi zna-

li narediti ali ji ne bi bili kos, 
kajti vse to nam omogoča pes-1 
tra izbira poklicev naših zapos. 
lenih." 

Samo kakovostne storitve 
vzdrževanja železniški vozil 
omogočajo hiter prodor na tuji 
trg. Ptujska proizvodnja je že 
na tej poti, v viziji družbe SŽ 
—Centralnih delavnic pa je za-

pisano, da želijo postali vodilni 
vzdrževalec železniških vozil na 
širšem območju križišča petega 
in desetega železniškega kori-
dorja. Šef ptujske proizvodnje 
Janez Vidovič je v to prepričan, 
še posebej s kakovostnim opra-
vljanjem storitev in uspešnim 
poslovanjem, ki bodo ključne-
ga pomena za dosego zastavlje-
ne vizije. 

Tekst in foto: 

Tatjana Mohorko 

Za popravilo so potrebne močne roke 

Šef Proizvodnje Ptuj, Janez Vidovič, dipl. ekonomist. 

1. Pravna prilagoditev zahte-
vam skupnega trga in instituci-
onalna usposobitev, ki ju lahko 
ločimo na naslednja področja: 
standardizacija kmetijskih pri-
delkov in živil, zdravstveno var-
stvo domačih živali (veterina) 

Vključitev Slovenije v Evropsko unijo bo temeljito spreme-
nila podobo slovenskega kmetijstva. S tem povezane aktiv-
nosti Slovenije lahko porazdelimo na reševanje naslednjih 
dveh nalog: 

in fito-sanitarni nadzor, skupne 
tržne ureditve, kmetijska struk-
turna politika in politika razvo-
ja podeželja. 

2. Ekonomska prilagoditev 
novim (tržnim in prora-
čunskim) razmeram in dolgo-
ročna usposobitev kmetijstva in 
živilsko-predelovalne industri-
je za delovanje v razmerah sku-
pnega trga. 

Obe nalogi sta precej ob-
šežni. Zajemata skorajda ce-
loten spekter ureditve države 
in vse gospodarske aktivnosti 
kmetijstva.Ocene o učinkih 
vstopa v Evropsko unijo so za 
slovensko kmetijstvo v tem tre-
nutku zelo okvirne in nezane-
sljive. Učinki bodo odvisni od 
politike Evropske unije do no-
vih članic, uspešnosti pogajanj, 
priprave domačih reform in po-
litike ter ne nazadnje konkuren-
čnosti agroživilstva po pristopu. 
Rezultati simulacijskih izraču-
nov kažejo, da bi se ob prevzemu 
sedanje skupne kmetijske poli-
tike (SKP) dohodkovni položaj 
slovenskega kmetijstva najver-
jetneje izboljšal. Spremembe v 
kmetijski politiki po pristopu 
bodo neposredno vplivale tudi 
na strukturo in obseg proračun-
skih izdatkov,povezanih s kme-
tijstvom. Prenos pristojnosti na 
področju tržno-cenovne politi-
ke pomeni tudi prenos stroškov 
na bruseljsko blagajno (kom-

penzacijska plačila, izvozne spo-
dbude, ukrepi na notranjem 
trgu). S tem se bo obremenitev 
državnega proračuna zmanjšala, 
prilagajanje sedanje strukturne 
politike politiki v Evropski uni-
ji pa bo na drugi strani zah-
tevalo povečanje proračunskih 
izdatkov v Sloveniji.Če bo Slo-
veniji pri kompenzacijskih pla-
čilih uspelo dobiti enak status, 
kot ga imajo sedanje članice, bo 
večino povečanja proračunskih 
prihodkov prispeval skupni ev-
ropski proračun. 

Vir: Evrobilten št. 21 

Javni razpis za izbor javnih 
del v Republiki Sloveniji za 
leto 2001 

Razpisnik: Zavod RS za za-
poslovanje. Rok prijave: Razpis 
je odprt do 05.11.2001 oziroma 
do porabe sredstev. Za progra-
me javnih del, ki se bodo pri-
čeli izvajati v mesecu januarju 
2001 (tudi za tiste, ki so se že iz-
vajali v letu 2000), je rok prijave 
30.10.2000. 

Predmet javnega razpisa je 
izbira programov in izvajalcev 
javnih del za obdobje 01.01.2000 
do 31.12.2001, ki so namenjeni 
vzpodbujanju razvoja novih de-
lovnih mest in ohranitvi ali 
razvoju delovnih sposobnosti 
brezposelnih oseb. 

Višina sredstev: 
5.400.000.000 SIT. 

Vir: ULRS št. 91/2000 z dne 
6.10.2000; Stran 8418; Št. 
731-1/00-19-223; Ob-36633; 

Dokumentacija: Razpisna 
dokumentacija je na voljo v vseh 

pristojnih Območnih službah 
ZRSZ in izvajalcih programa 
Kreiranje javnih del ter na sple-
tni strani ZRSZ 
http://www.ess.gov.si. 

Javni razpis za razporeditev 
sredstev fundacije v letu 2001 

Razpisnik: Fundacija za fi-
nanciranje invalidskih in hu-
manitarnih organizacij v RS 

Rok prijave: Rok za prijavo 
na razpis je 30 dni po tej objavi 
v ULRS. 

Predmet: Predmet javnega 
razpisa je financiranje oziroma 
sofinanciranje izvajanja poseb-
nih socialnih programov in sto-
ritev invalidskih organizacij ter 
programov humanitarnih orga-
nizacij za reševanje socialnih 
stisk in težav oziroma reševanje 
socialnih potreb posameznikov; 
delovanja invalidskih in hu-
manitarnih organizacij; naložb 
v osnovna sredstva invalidskih 
in humanitarnih organizacij ter 
njihovo vzdrževanje. 

Višina sredstev: 
2.180.000.000 SIT 

Vir: ULRS št. 91/2000 z dne 
6.10.2000; Stran 8418; Št. 
100/9-16-2/00; Ob-36397. 

Dokumentacija: Vse dodat-
ne informacije so v zvezi z raz-
pisom na voljo vsak dan od 9. 
do 12. ure po telefonu 01 511 45 
60 ali osebno v prostorih funda-
cije. 

Javni razpis za sofinancira-
nje projektov znanstveno teh-
nološkega sodelovanja v ZDA 
v obdobju med 2001 in 2003 

Razpisnik: Ministrstvo za 
znanost in tehnologijo 

Rok prijave: Vloge za sofi-
nanciranje morajo biti predlo-
žene do vključno 24.11.2000, 
01.03.2001 in 01.06.2001 do 12. 
ure. 

Predmet: Predmet razpisa je 
sofinanciranje skupnih razisko-
valnih projektov, pri čemer sred-
stva ne predstavljajo osnovnega 
vira financiranja predvidenih 
raziskav, pač pa so namenjena 
kot dodatni finančni vir pred-
vsem za vzpostavljanje oziroma 
vzdrževanje stikov med sloven-
skimi in ameriškimi partnerji, 
za kritje potnih stroškov in 
v izjemnih primerih za nakup 
opreme in pokrivanje stroškov 
storitev. Projekti bod odobreni 
za 2 leti z možnostjo podaljšan-
ja za eno leto. 

Višina sredstev: 50.000.000 
SIT. 

Vir: ULRS št. 91/2000 z dne 
6.10.2000;Stran 8417; Št. 
853/2000, Ob-36288. 

Dokumentacija: Razpisna 
dokumentacija je na vol jo na splet-
ni strani MZT: www.mzt.si/mzt/ 
tenders/2000/razpisi-2000.html. 
Dodatne inf.: Renata Karba, 
Tel.: 01 178 46 75, e-mail: 
renata.karba@.mzt.si. 

Javni razpis za izbiro doba-
vitelja opreme za kmetovanje 

na vodo-varstvenih območjih 
in zaščito pitne vode 

Razpisnik: Ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano. 

Rok prijave: Ponudbe morajo 
biti dostavljene najpozneje do 
20.11.2000 do 9. ure. 

Predmet: Predmet razpisa je 
dobava opreme v 4 sklopih za 
Kmetijski zavod Maribor, na-
menjena zmanjševanju nevar-
nosti onesnaževanja podtalne 
pitne vode. Na razpis se lahko 
enakopravno prijavijo vse fizi-
čne in pravne osebe iz držav, 
članic EU ali iz dežel, deležnih 
pomoči programa Phare v Cen-
tralni in Vzhodni Evropi, ki do-
bavljajo blago z izvorom iz teh 
dežel. 

Sklop 1: hladilna oprema za 
prevoz vzorcev ekoloških pri-
delkov in vzorcev tal; Sklop 
2: terensko vozilo; Sklop 3: 
plinska postaja za zagotavljanje 
delovanja laboratorijskih apara-
tur; Sklop 4: analizator za dolo-
čevanje dušika. 

Vir: ULRS št. 91/2000 z dne 
6.10.2000; Stran 8414; Št. 
354/2000, Ob-36486; 

Dokumentacija: Razpisna 
dokumentacija je na voljo na 
Kmetijskem zavodu Maribor, 
Vinarska ulica 14, 2000 Mari-
bor; kontaktna oseba: Doroteja 
Ozimič, Tel.: 02 2528 490, Fax.: 
02 2519 482. 

Dodatne informacije so vaffl 
na voljo na naši spletni strani: 
www.bistra.si in na telefonu 02 
748-0257 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma i^ašega dela, ki 
ga je ustanovii Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. 
izdaja RAOtO-TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direfctor: Fraric Lačen. 
Uredništvo: Jože Smigoc 
(v.d. odgovornega urednika), Jože 
BraCič, Majda Goznik, Vtki i<ie-
nrienčič Ivanuša, Martin Ozmec 
(novinarji), Siavko Ribarič {vodja te-
iinične redakcije) in Jože Moiiorič 
(gfaftčno>tetini&ni uredr>ik). 
Naslov: RADIO-TEDNIK. p.p. 95, 
Raičeva 6 , 2 2 5 0 Ptuj; 
tel. {02} 749-34-10, 
mali ogiasi 749-34-15,749-34-37; 
faks (02) 749-34-35. 
Oglasno trženje: (02) 7493412 
Celoletna naročnina 6.760 tolarjev, 
za tujino 13.520 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: Delo Roto. 
Davek na dodano vrednost je vraču-
nan v ceno izvoda in se obračunava 
v skladu s 7. točko 25. člena Zakona 
o davku na dodano vrednost, Uradni 
list 23 .12. 1998, št 89. 
Nenaročenih fotografij in rokopisov 
ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
wvw.radio-tednik.si. 
E-pošta: tednik@amis.net 
nabirainik@radio-tednik.si 

SLOvemia 
t 

Doma v Evropi. 

Kako bo vstop v Evropsko uniio vplival 
na kmetijstvo v Sloveniji nasploh? 

http://www.ess.gov.si
http://www.mzt.si/mzt/
http://www.bistra.si
mailto:tednik@amis.net
mailto:nabirainik@radio-tednik.si


ORMOŽ / TEMELJNI KAMEN ZA GIMNAZIJO 

Septembra v 
novi gimnaziii 

Temeljni kamen za novo gimnazijsko zgradbo v Ormožu sta položila župan Vili Tk-ofenik in dr-
žavni sekretar za investicije pri ministrstvu za šolstvo in šport Matjaž Vrčko. 

Ormoško gimnazijo , ki gostuje v prostorih osnovne šole , 
letos obiskuje že tretja generaci ja gimnazijcev. Gimnazijc i 
so kraju vlil i novo kval iteto in z mladimi pogledi je v mestu 
zavel nov veter, j e na svečanost i ob položitvi temeljnega 
kamna za gradnjo nove g imnazi j ske zgradbe povedala rav-
natel j ica Marjana Surič . 

Gimnazija bo stala v nepos-
redni bližini športne dvorane v 
Raičevi ulici na Hardeku. Ob-
segala bo skupno 2880 kvadra-
tnih metrov površin. Od tega 
bosta 702 metra učilnic in ka-
binetov, 606 kvadratov bo na-
menjenih knjižnici, čitalnici in 
medioteki, približno tako velika 
bo tudi telovadnica. Gimnazija 
se bo ponašala tudi s pokritim 
bazenom v izmeri 670 kvadra-
tov, ki bo poleg gimnazijskih. 

služil tudi potrebam osnovnih 
šol celotne občine in občanov. 

Gradnja gimnazijske zgradbe 
bo stala 600 milijonov tolarjev, 
ki so že zagotovljeni. V znesku 
pa niso zajeti stroški opreme, za 
katero denarja še ni. Za izvajal-
ca del je bilo izbrano gradbeno 
podjetje Granit iz Slovenske Bi-
strice, ki bo dela izvajalo s po-
močjo domačih podizvajalcev. 

Državo je na slovesnosti za-
stopal Matjaž Vrčko, državni 

sekretar za investicije pri mini-
strstvu za šolstvo in šport. Gra-
dbenikom je zaželel dobro delo 
ter poudaril vlogo in prizade-
vanja ormoškega župana Vilija 
Trofenika pri zagotavljanju de-
narja za gradnjo. 

Tako so se po šestih letih od 
javno izražene vizije gimnazije 
v kraju, v katero marsikdo ni 
verjel, prizadevanja konkreti-
zirala še s polaganjem temeljne-
ga kamna. Prihodnji september 
bodo ormoški gimnazijci že glo-
dali klopi v novi gimnaziji. 
Primerni prostori jim bodo 
omogočili višjo kvaliteto pouka 
in tudi več obšolskih dejavnos-
ti. 

vki 

•LIRIKA - BORZNOPOSREDNISKA HISA / TEDENSKI 
KOMENTAR 

Vlagatelji se bojijo 
prevei leve vlade 

Konec prejšnjega tedna je bilo dogajanje 
na Ljubljanski borzi v senci bližajočih se vo-
litev. Negotovost je končala obdobje rasti, ki 
je trajala kakšna dva tedna. Rezultati očitno 
niso navdušili borznikov, saj so tečaji veči-
no tedna padali. To je bilo nnanjše presene-
čenje, saj je dosedaj veljalo, da finančni trgi 
navijajo za zmago LDS Janeza Drnovška, 
ter za bolj stabilno vlado. Mogoče pa je bila 
zmaga LDS celo premočna in se vlagatelji 
sedaj bojijo preveč leve vlade. V petek pa 
so se tečaji le pobrali, kar je lahko tudi po-
sledica pogajanj o vstopu desnosredinske 
SLS-i-SKD Slovenske ljudske stranke v vla-
do. Tako je slovenski borzni indeks v enem 
tednu izgubil le 0,66 odstotka svoje vredno-
sti in končal pri 1655 točkah, indeks poob-
laščenih investicijskih družb pa je izgubil 1 
indeksno točko in zaključil pri 1319 točkah, 
kar je dvajset točk višje kot v sredo. 

Po nekajtedenski rasti je večina glavnih 
delnic izgubila sapo. Od delnic na borznem 
trgu A so tako bolj narasle le vrednosti del-
nic Droge, Leka in Pivovarne Union, med-
tem ko so delnice Krke in Merkurja ostale 
na približno isti ravni. Slabše pa je šlo del-
nicama Petrola in Kolinske, ki sta kljub pet-

kovem popravku izgubili več kot 3 odstotke 
vrednosti ter delnicama Pivovarne Laško 
in Radenske. Zaradi prevzema Radenske s 
strani Pivovarne Laško je bilo pričakovati, 
da se bosta ceni obeh delnic umirili pri me-
njalnem razmerju, a sta ob padli za skoraj 
5 odstotkov tako da je še vedno možna ar-
bitraža. Na izvenborznem trgu so v zadnjih 
dneh največ pozornosti zbujali veliki nakupi 
delnic podjetja TUB Swaty, kar je podražilo 
to delnico za 100 odstotkov. 

V petek se je končala ponudba kranjske 
Save za nakup Colorja. Zaradi pričakovane-
ga uspešnega zaključka se je ob zaključku 
ponudbe cena delnic Colorja prepolovila in 
je tako vredna le še 2000 tolarjev. 

Na trgu pooblaščenih investicijskih družb 
so se nadaljevali premiki v lastništvu. Nad-
povprečni promet smo zabeležili pri delnici 
Pomurske investicijske družbe, kjer je lastni-
ka samo v petek zamenjalo skoraj 10 odsto-
tke delnic. Za več kot 7 odstotkov je narasla 
vrednost delnic Zlate monete 1, medtem je 
večina ostalih pidov stagnirala. 

Slovenska borza tako kljub načeloma do-
brim zunanjim vplivom (možnost odprtja ju-
goslovanskega trga, večja stabilnost vlade, 
dobri rezultati podjetij) ostaja razmeroma 
apatična. Brez svežega kapitala bo taka tudi 
ostala. Malce upanja v zadnjem času zbuja 
ustanavljanje dodatnih pokojninskih družb, 
ki bi lahko prinesle nekaj optimizma na bor-
zo. 

Miha Pogačar 

Izvedeli smo 
ZLIBNtK V. D. ZDRAVSTVENEGA DOMA 

PTUJ 

Na seji sveta javnega zavoda Zdravstveni donn 
Ptuj, ki je bila 1 7. oktobra, so potrdili pogod-

bo z Zavodom za zdravstveno zavarovanje, spre-
jeli informacijo o nadzidavi zdravstvenega doma, 
precej pa so razpravljali tudi o informaciji o pri-
pravi strategije razvoja osnovnega zdravstvenega 
varstva v mestni občini Ptuj, ki je sicer prvotno na 
dnevnem redu ni bito. Večina se je zavzela, da bi 
do sprejema strategije čim prej prišlo, saj zdajšnje 
stanje vnaša nemir med zaposlene, ker svoje pri-
hodnosti ne vidijo jasno. V točki imenovanje direk-
torja javnega zavoda zdravstveni dom Ptuj, razpis 
je bil objavljen 4. oktobra letos, so lahko ugotovi-
li, da se je v zakonitem roku na razpis prijavil le 
en kandidat in sicer dosedanji direktor Henrik Zle-
bnik, dr. med., specialist. Imenovali so ga za vr-
šilca dolžnosti direktorja za dobo šestih mesecev, 
rok je pričel teči 25. oktobra. O vedejevstvu Hen-
rika Zlebnika se morajo v 30 dneh izreči tudi vsi 
sveti občin na Ptujskem, če tega ne bodo storili, 
velja, da z odločitvijo sveta zavoda soglašajo. V 
roku šestih mesecih naj razpis za direktorja pono-
vili, to pa je tudi obdobje, ko naj bi se tudi že ve-
delo, kakšen bo novi zdravstveni dom. 

OSkTNIKI S PTUJSKiGA V SPLITU 

Od 25. do 29. oktobra bo v Splitu potekal 
peti sejem Sašo, na katerem se predstavljajo 

gradbeništvo, lesno industrija, kovinska industrija, 
malo gospodarstvo, energetika in druge dejav-
nosti. Na letošnjem sejmu bodo sodelovali tudi 
slovenski obrtniki in podjetniki, predvsem kot is-
kalci poslovnih povezav z gospodarstvom Hrvaške 
ter Bosne in Hercegovine. Poslovnega srečanja, ki 
bo potekalo v organizaciji Območne gospodarske 
zbornice za Pomurje, se bodo udeležili tudi pred-
stavniki Območne obrtne zbornice iz Ptuja, ki jih 
bo vodil predsednik Jože Milošič. 

DO 2. MOVIMBRA BO CgNTgR ZAPRT 

Iz centra ekološko-humanitarne akcije 'Tekstil us-
nje 2000" so sporočili, da bo center od 28. ok-

tobra do 2. novembra zaprt. Vsak ponedeljek in 
sredo po bodo v njem od 10. do 1 7. ure organizi-
rali dežurno službo. V tem času bodo tudi še spre-
jemali bele in sive vreče z oblačili in obutvijo. Na 
podlagi napotnic Rdečega križa, Centra za soci-
alno delo Ptuj in posameznih občin, po bodo po-
moči potrebnim v tem času izdajali še uporabna 
oblačila in obutev. 

10. MOVESfiBRA DOBRODElilA PRIREDITEV 

1 9 . oktobra je center Ekološko-humanitarne ak-
cije "Tekstil - usnje 2000" no Potrčevi cesti na 

Ptuju obiskala predstavnica Rdečega križa Novi 
Travnik, ki se je s konvojem pomoči vračalo iz 
Nemčije. O b tej priložnosti so se dogovori l i , do 
bodo v pomoč 4200 pregnancem tega mesta or-
ganizirali dobrodelno prireditev, ki bo 10. novem-
bra med 10. in 16. uro na Novem trgu no Ptuju. 
K sodelovanju vabijo šole, glasbenike in druge, ki 
naj bi pomagali s programom, pa tudi z denarjem 
in z izdelki, da bi lahko pripravili novoletne darilne 
pakete za pregnance mesta Novi Travnik, ki živijo 
v izredno težkih razmerah. Ptujski župan Miroslav 
Luci pa je tudi že sprejel pisno prošnjo za pomoč 
iz tega mesta, ustno pa mu jo bodo predstavniki 
tega mesto izrekli že v kratkem, ko bodo obiskali 
Ptuj. O b tej priložnosti se želijo srečati tudi s pred-
stavniki gospodarstva, kulture in športa. 

NAKUPOVALNI IZLET V lENTI 

Društvo diabetikov Ptuj organizira v četrtek, 9. 
novembra, nakupovalni izlet v madžarski Len-

ti. Cena s prevozom in kosilom je dva tisoč tolar-
jev, odhod je ob šestih izpred ptujske avtobusne 
postaje. Prijave sprejemajo vsak dan v diabetolo-
ških ambulantah, 8. novembra pa tudi v društveni 
pisarni. 

TA TEDEN NA PTUJSKI TELEVIZIJI 
v 

Četrtek: O b 21. uri bo v filmskem kotičku no 
sporedu film z naslovom "Sosed". 

Vsoboto ob 21. uri in nedeljo ob 10. uri: Na 
sporedu so tri oddaje, glasbena "Naj viža" z 

narodno-zabavnimi ansambli in pevci, poljudna 
"Kako biti zdrav in zmagovati" ter športna oddaja 
o svetovnem moto športu. 

Prioravila: MG 



FRANKFURT / 52. KNJIŽNI SEJEM 

Med knjigami v Frankfurtu 
v ponedeljek je zapri vrata največji svetovni linjižni sejem, 
lii j e zasedel ve l ikansko sejmišče v Frankfurtu. Keka ljudi, 
ki s e j e stekla v knjižni ocean , bi morala valoviti vel iko dalj 
časa, da bi objela mnoštvo p isane besede v najrazl ičnejš ih 
obl ikah - tako pa so ostale m n o g e knjige, tudi n a c i o n a l n e 
pisave - prezrte. 

Po letu 1974, ko so ptujski 
knjižničarji prvič obiskali naj-
večjo svetovno knjižno razstavo, 
so se znova odpravili v knjižno 
meko z Društvom bibliotekar-
jev Maribor. Knjižni sejem v 
Frankfurtu ima zavidljivo tra-
dicijo, saj je bil dvainpetdeseti 
in kot se za sejme spodobi: 
presegel je prejšnje. Na 75.359 
kvadratnih metrih razstavnega 
prostora je bilo na ogled 385.257 
knjižnih naslovov iz sto sed-
mih držav. Razstavljalcev je bilo 
6887. V šestih dneh je bilo 
sklenjenih osemdeset procen-
tov vseh knjižnih trgovanj, ozi-
roma prodaj avtorskih pravic. 
Prve dni je sejem izključno na-
menjen strokovni javnosti, zad-
nje dneva pa sta namenjena tudi 
ostalim obiskovalcem. 

Razstavišče je bilo posebej 
namenjeno otroškim in mla-
dinskim knjigam, leposlovju, 
stvarni literaturi, izdajam za 
nemško govoreča področja, ver-
ski literaturi, strokovnim izda-
jam, posebni oddelek so zasedli 
nemški in svetovni izdajatelji 
stripov, založniki elektronske-
ga branja. Razstavljalci so vabili 
k svojim knjigam z reklamnim 
materialom najrazličnejših ob-
lik: bralna znamenja, katalogi, 
lepaki, nalepke, zloženke s pred-
stavitvami avtorjev... Mnogi za-
ložniki so priredili srečanja z 
avtorji, ki so podpisovali svoje 
knjige. Izvirno je bilo vezanje 

knjig na samem razstavišču, ko 

so srečneži lahko dobili zares 

»sveže branjeNapaka! Ne naj-

dem vira skiicevanja.Sejemske 
dni so zapolnile mnoge priredi-
tve: tiskovne konference, lite-
rarne in bralne ure, predstavitve 
nagrajencev, literarni forumi in 
debatni klubi. V semnjih dneh 
je potekala konferenca evrop-
skih kulturnih ministrov in 
podeljene so bile prestižne na-
grade: Borzno združenje nem-
ških knjigotržcev je podelilo 

Mirovno nagrado alžirski pi-
sateljici Assii Djebar, Medna-
rodna fundacija za elektronsko 
knjigo je podelila nagrado za 
najboljšo knjigo te vrste ameri-
čanoma E.M. Schorbu in Davi-
du Maranissu, posebno nagrado, 
medaljo Hermanna Kestena, je 
prejel hrvaški publicist in zalo-
žnik Nenad Popovič za pomoč 
preganjanim avtorjem. 

Letošnja častna gostja sejma 
je bila država Poljska, ki je svo-
jo knjižno produkcijo in avtorje 
predstavila na posebnem pros-
toru. 

Tudi slovenski založniki so so-
delovali na Frankfurtskem sej-
mu, a so ostali skromni in tihi 
med bolje organiziranimi ma-
njšimi državami, ki očitno na-
menjajo več denarja za trženje 
knjig. 

Med knjigami za mlade bralce 
so vzbudile pozornost številne 
knjige, ki nagovarjajo k razume-
vanju in spoštovanju različnosti. 
Tudi na slovenskem bi si želeli 
pravljic in zgodb, ki predstav-
ljajo verstva in običaje drugih 
narodov in narodnosti. Zdi se, 
da je bilo na letošnjem knjižnem 
sejmu večje število zgodb in ro-
manov za odraščajočo mladino. 
Le-teh je doslej bilo praviloma 
manj, kot recimo slikanic. 

Ogled svetovne knjižne tr-
žnice potrjuje, da ima knjiga 
zraven bistvene literarno ume-
tniške razsežnosti in strokovne 
vrednosti tudi visoko ekonom-
sko privlačnost. Kako bi sicer 
toliko knjig pritegnilo toliko 
navdušencev? 

Liljana Klemenčič Poslovneži med iuijigami, Id so celo visele s stropa. 

VIDEM / KONCERT GODALNEGA KVARTETA FEGUS 

Konterf za dušo in sne 
Prav na začetku ha lo šk ih hribov, tam, kjer se končuje 
Videm in začenja Dravinjski vrh, stoji majhna cerkvica sv. 
Janeza Krstnika iz 11. stoletja. S icer se zdi, da majhna ro-
m a n s k a cerkvica s svojimi kamnit imi zidovi ni nič poseb-
nega, vendar je zaradi svoje akust ičnost i izredno primerna 
za koncerte manjš ih vokaln ih in ins trumenta ln ih skupin . 
Nizu g lasbenih in kul turnih prireditev, ki se je pričel prej-
šnji mesec z voka lno s k u p i n o Liguster, j e v soboto, 21. ok-
tobra sledil koncert Godalnega kvarteta Feguš z gos tom 
T h o m a s o m Unterrainerjem. 

Godalni kvartet Feguš sestav-
ljajo bratje: Simon Peter — vi-
olina, Filip — violina Andrej 

— viola in Jernej — violončelo. 
Svoje glasbeno šolanje so priče-
li s šestimi leti, danes pa so vsi 

štirje študentje Koroškega de-
želnega konservatorija v Celov-
cu. 

Kot komorna skupina deluje-
jo od leta 1992 in nastopajo po 
Sloveniji, Nemčiji, 
Luxemburgu, Avstriji, Italiji in 
Hrvaški z deli različnih avtor-
jev: Bacha, Handla, Mozarta, 
Beethovna, Tartinija, Lajovica. 
Udeležujejo pa se tudi tek-
movanj, tako solistično, kot v 
kvartetu, zraven tega pa se izpo-
polnjujejo pri različnih svetov-

nih mojstrih. 
Thomas Unterrainer, ki je na 

koncertu nastopil kot gost, pri-
haja iz Avstrije in študira kla-
rinet, prav tako na Koroškem 
deželnem konservatoriju v Ce-
lovcu. Izpopolnjeval se je na šte-
vilnih seminarjih in mojstrskih 
tečajih, ter nastopa v različnih 
orkestrih in komornih zased-
bah po Avstriji, Italiji in Slove-
niji. 

Koncert je bil tokrat namen-
jen publiki z zahtevnejšim glas-
benim ukusom, saj so program 
sestavljala dela W. A. Mozarta 
— Godalni kvartet v C-duru, 
KV 157 in Kvintet za klarinet 
in godalni kvartet v A-duru KV 
581 ter Godalni kvartet št. 2 
Aleksandra Borodina. 

Čeprav je bilo poslušalcev ne-
primerno manj, kot na koncer-
tu kakega pop zvezdnika, sta 
prijeten ambient ter virtuozno 
igranje mladih glasbenikov nav-
dušila slehernega, ki si je vzel 
čas in odprl svoja ušesa in srce. 
Da pa se je v marsikaterem srcu, 
predvsem med ženskim delom 
poslušalstva, prižgal vsaj kanček 
občudovanja, smo lahko razbra-
li iz besed, ki so jih nekateri 
izgovorili naglas, drugi pa so 
hiteli pritrjevali: "Imeti doma 
take glasbenike in to celo štiri, 
to zares ni kar tako." 

h. (W>dalni kvarett Feguš z gostom Thomasom Unterrainerjem. Foto. M. Ozmec 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Nove slikanke la naimlajše 
Navkljub kroničnemu po-

manjkanju strokovnih delav-
cev v ptujski knjižnici, je minuli 
teden priromalo nekaj novih 
knjig na police mladinskega 
oddelka Knjižnice Ivana Potr-
ča. Po premoru ob selitvi knji-
žnice za odrasle, ko ni bilo 
časa za nabavo in obdelavo 
novega knjižnega gradiva, je 
pravo olajšanje postavljanje 
novih, po tiskarski barvi di-
šečih knjig, na knjižne po-
lice. Seveda novosti najbolj 
razveselijo bralce, ki najraje 
segajo po novih knjigah. V 
današnji Tednikovi knjigarnici 
vam predstavljam dve izmed 
njih: Od glave do peta in Pa 
tako rad bi bil jezen. 

Erich Carle, mednarodno 
priznani in nagrajevani avtor, 
je pisec in ilustrator odlične 
slikanice Od glave do peta, ki 
bo navdušita predšolske ot-
roke, učence razredne sto-
pnje osnovne šole in njihove 
vzgojitelje ter učitelje. Kratko, 
rimano besedilo z velikimi ilu-
stracijami napeljuje otroka h 
gibanju. Velike slike prikazu-
jejo žival v določeni pozi in 
otroka, ki to žival oponaša. 
Recimo: pingvin obrača gla-
vo, žirafa upogiba vrat, bizon 
razširi pleča, opica krili z ro-
kama... Tako otrok skozi ce-

lotno slikanico razgiblje telo 
od glave do peta. Slikanica, 
večjega formata, je odlična 
iztočnica za družinsko zaba-
vno razmigavanje ali za gibal-
ni premor med mirnim učnim 
delom v šoli. Knjiga je izšla 
pri založbi EPTA v prevodu 
Grega Sulejmanoviča. 

Pa tako rad bi bil jezen je 
kratka, z bogatimi ilustracija-
mi opremljena umetna pra-
vljica Dorotheje Lachner, ki 
imenitno skriva vzgojno- psi-
hološko noto. [\/lalček Dani se 
strašno razhudi, ker dobi za 
kosilo le fižol - brez klobasi-
ce in malinovca. Nadene si 
levjo opravo in švigne na pia-
no, da bi od besa požrl vse, 
kar bi mu prišlo pod ostre le-
vje krempeljce; moža s kole-
som, prodajalko časopisov in 
še dečka z nogometno žogo! 
Dani zares sreča moža, ki se 
mu je pokvarilo kolo. In pro-
dajalko. In dečka z žogo. A če 
jih je Dani tudi v besu požrl, 
naj ostane bralna skrivnost. 
Pravljica je vabljivo ilustriral 
slikar s psevdonimom Gusti, 
prevedla jo je Andreja Sabati 
Šuster in je izšla pri založbi 
Kres. 

Obe slikanici si lahko izpo-
sodite v mladinskem oddelku 
Knjižnice Ivana Potrča, Mali 
grad, Prešernova 33, kjer vas 
pričakujemo vsak dan od os-
mih do devetnajstih, ob sobo-
tah do dvanajstih. Mladinski 

.oddelek knjižnice |e namen-
jen predšolskim otrokom in 
učencem osnovne šole. Čla-
narine in vpisnine ni, starši 
otrok morajo izpolniti le prija-
vnico. Le-ta obvezuje starše 
ali skrbnike, da bodo skrbeli 
za redno vračanje knjig ( iz-" 
posojevalni rok je mesec dni) 
in poravnali morebitno poš-
kodbo ali izgubo knjige. 

Liljana Klemenčič 

FILMSKI KOTIČEK 

Samo še 60 sekund 
(Gone in 60 seconds) 
Marsil<ateremu izmed vas v 60 sekundah ne 

uspe odpreti niti pločevinke z ribami. Filmski 
liki, o katerih teče zgodba v fi lmu Samo še 60 
sekund pa v slabi minuti brez nepotrebne pras-
ke odprejo še tako zaščiten avtomobil najvišje-
ga cenovnega razreda in se z njim odpeljejo. 

Memphis (Nicholas Cage) je pred leti veljal 
za najboljšega avtomobilskega tatu. Sedaj sku-
ša iti po njegovih stopinjah mlajši brat Kip, ven-
dar zaide v velike težave. Memphis mora, če 
hoče rešiti bratu življenje, v dveh dneh ukrasti 
50 avtomobilov po posebnem spisku. Ura ne-
usmiljeno teče... 

V uvodu ste lahko prebrali reklamo za ta 
film. Neposrečena je blag izraz zanjo. Govori 
namreč o nas, ki ne znamo pošteno odpreti 
konzerve, proti onim, ki v tem času ukradejo 
avtomobil prvega razreda. Smo pač nesposo-
bni, nikakor pa ne neumni — le zakaj bi si ogle-
dali film, ki svojega gledalca vztrajno ponižuje, 
namesto da bi ga povzdigoval že zato, ker je z 
odhodom v kino naredil tako dobro potezo? 

Tisti, ki se boste kljub temu znašli pred fi lm-
skim platnom, boste ugotovili, da film niti ni 
tako slab. Ne bo več govora o vaših omejenih 
sposobnostih niti o šestdesetih sekundah; zna-
šli se boste le pred akcijo z veliko adrenalina in 
dobrih avtomobilov. Edini problem, ki bi še lah-
ko obstajal, je Nicholas Gage — seveda, če ga 
ne marate preveč. Na žalost niti za njega ne ve-
lja tisto o šestdesetih sekundah — spremljati 
ga boste namreč morali precej več kot minuto. 

Svetujem vam, da pred odhodom v kino svoj 
avto dobro zaklenete — morda se vam to ta-
krat ne bo zdelo tako pomembno, toda v nas-
protnem primero boste ob koncu filma prvi pri 
izhodu, samo da bi preverili, če je z vašim je-
klenim konjičkom vse vredu... 

Nataša Žuran 



ORMOŽ / SPRAVILO PESE NA VIŠKU 

Suša je naredila svoje 
v Ormožu nam v teh meglenih jutrih nos pravi, daje kot že 
jradnjih dvajset let ob tem času, spravilo sladkorne pese na 
vrhuncu. Pridelovalci in zaposleni v tovarni imajo polne 
foke dela, počasi se kažejo prve primerjave In analize, kar 
je ra/log več za obisk pri predsedniku uprave tovarne slad-
korja Juriju Dogši. 

Kakšne vpliv je imela na pri-
delek sladkorne pese letošnja 
suša? 

J. Dogša: Suša je tako po kako-
vosti kot tudi po količini vpliva-
la na letošnji pridelek sladkorne 
pese. Na temelju pokazateljev do 
sedaj pospravljenih površin je 
hektarski donos vsaj za 20 odsto-
tkov manjši kot običajno, slad-
korna stopnja pa je tudi do dve 
stopinji nižja. Predkampanjske 
analize so sicer kazale na zelo 
visoko vsebnost sladkorja čez 16 
stopinj, vendar se je po dežju 
spet začela vegetacija, zato je 
sladkor padel v povprečju na 
14,5 stopinje. Hektarski donosi 
so zelo različni tudi glede na 
strukturo tal. 

Letošnja odkupna cena slad-
korne pese je povzročila pri 
pridelovalcih precejšnje neza-
dovoljstvo? 

J. Dogša: Prvič v zgodovini 
delovanja tovarne je bila cena 
pese znana že ob podpisu po-
godbe, to je bilo januarja letos. 
Podpisanih je bilo čez 3000 po-

godb s pridelovalci. Za vsebnost 
16 stopinj sladkorja je bila do-
govorjena cena 7 tolarjev za ki-
logram pese, kat je tolar manj 
kot leto poprej. V znižanje od-
kupne cene smo bili primorani, 
ker smo zaradi drastičnega zni-
žanja cen sladkorja na svetov-
nih trgih, znižali prodajno ceno 
sladkorja na 109 tolarjev. Ven-
dar so bili pridelovalci s cenami 
seznanjeni in pravi problem je 
bila suša, ki je znižala sladkor-
no stopnjo pod pričakovanja in 
zmanšala prihodek. Zato je ra-
zumljivo, da so pridelovalci ne-
zadovoljni. Tukaj pa bi morala 
svojo vlogo odigrati država in 
jim pomagati s sredstvi za to us-
tanovljenih skladov. 

Kolikšne površine so bile le-
tos zasejane s peso? 

J. Dogša: Zasejano je bilo 
8600 hektarjev pese, nakar je 
bilo 300 hektarjev zaradi težev 
pri vzniku presejanih. S teh po-
vršin pričakujemo 320 do 350 
tisoč ton pese z že tradicional-
nih lokacij. 

Letos je spravilo pese precej 
manj moteče v prometu kot 
minula leta. 

J. Dogša: Včasih smo vozili 
peso z 80 in več vozili, letos pa 
jih uporabljamo 40. Menim, da 
bomo s temi kapacitetami lahko 
uspešno opravili spravilo pese. 
S spravilom smo pričeli 25. sep-
tembra in na začetku je bilo 
nekaj težav. Imeli smo izjemno 
male zaloge za predelavo, le za 
nekaj ur, kmetje pa so čakali, 
da bi jim pesa v dežju še zrasla. 
Sedaj tovarna deluje s polno ka-
paciteto, s kampanjo pa namera-

vamo končati do 15. decembra. 
Potem sledi vsakoletni remont 
in možnost uslužnostne prede-
lave surovega sladkorja za tuji 
trg. 

Kako potekajo priprave za 
vstop na evropsko tržišče? 

J. Dogša: V zadnjih letih smo 
povečali dnevno predelovalne 
zmogljivosti na okrog 4200 ton 
sladkorne pese na dan. Pred-
videna modernizacija pa se bo 
nekoliko razpotegnila na daljše 

obdobje. Dogovorili smo se, da 
naj bi vsako leto vlagali v mo-
dernizacijo med 4 in 5 milijoni 
nemških mark in to na tista pod-
ročja, ki najhitreje prinesejo pri-
hranke in so najbolj potrebna, z 
vidika nižjih stroškov, povečanja 
kakovosti in reorganizacije.Ko 
pa bomo izvedeli za kvoto, ki jo 
bo določila EU, pa bomo v enem 
ali dveh večjih korakih dvignili 
predelovalne zmogljivosti na ta-
kšen nivo, ki bo zadostoval za 
kvoto, ki jo bomo dobili. 

Kolikšno kvoto želite doseči 
in kako sodelujete z ministrs-
tvi? 

J. Dogša: Smo v stalnih stikih 
z ministrstvom za kmetijstvo in 
ministrstvom za ekonomske od-
nose in razvoj. Priprave poteka-
jo in upamo, da bodo upoštevali 
naše predloge. Želimo si doseči 
kvoto med 75 in 80 tisoč tonami 
sladkorja. Pri tem mislim A in 
B kvoto. To bi bilo dovolj, da bi 
lahko tovarna konkurenčno po-
slovala v EU, če se bo do tega 
trenutka z reorganizacijo in mo-
dernizacijo dovolj pripravila na 
spremembe. 

Spremembe, naj bi prinesle 
tudi zmanjšanje števila zapos-
lenih? 

J. Dogša: Sprejeti bo treba vse 
standarde vključno s številom 
zaposlenih. To število pa je pri 
nas nekoliko večje kot je v veliko 
zmogljivejših tovarnah v Evro-
pi Pri njih je ta proces stekel že 
v 80. letih in je zaključen. Tako 
kot vse druge stroške, bomo po-

skušali optimizirali tudi stro-
ške na področju delovne sile. 
Program reorganizacijeje izde-
lan. Od lastnikov smo zahteva-
li, da je obdobje reorganizacije 
razpotegnjeno na štiri leta- ob 
koncu 2003 bo tovarna morala 
zmanjšati število stalno zaposle-
nih z 295 na 200. To bomo do-
segli na več načinov. Trudili se 
bomo, da bomo našli najboljše 
rešitve. Gre za določene priva-
tizacije, dokup let za predčasno 
upokojevanje, ki pa je zelo ote-
ženo s spremembo zakona. Ver-
jetno pa bo prišlo tudi do 
tehnoloških viškov. Tovarna ima 
podpisano kolektivno pogodbo, 
ki je na področju odpravnin ve-
liko bolj ugodna kot številne 
po Sloveniji. Zato bodo listi, ki 
bodo opredeljeni kot viški, do-
bili pošteno izplačane odpravni-
ne. 

Kakšni so odnosi z lastniki? 
J. Dogša: Lastniki izražajo 

posebno pozornost svoji lastni-
ni, nenehno spremljajo dogaja-
nja, imajo zahteve in postavljajo 
cilje. V njih se ne razhamao veli-
ko. Seveda pa je marsikaj lastni-
kom težje razložiti, saj takšnih 
razmer, kot vladajo v Sloveniji, v 
tujini ne poznajo. Včasih je po-
slovne cilje težje doseči, kot bi 
jih morda v urejenem okolju. 
Pa tudi znotraj tovarne je še 
marsikaj treba storiti, da bo to 
podjetje dolgoročno sposobno 
konkurenčno delovati tudi v ok-
viru EU. 

vki 

Predsednik uprave tovarne sladkorja Jurij Dogša: »T\idi teh-
nološkim viškom se najbrž ne bomo mogli izogniti.« 

PTUJ / DESET LET SLADKEGA BUTIKA 

Nairtujejo ureditev 
sodobnega lokala za mlade 
Včeraj je znana ptujska slaščičarna Sladki butik in z njo 
obratovalnica Branka Štumbergerja v Trstenjakovi 11 na 
Ptuju, proslavila 10-letnic.o uspešnega dela. Že po tradici-
ji je bil nosilec obrti ob jubileju skromne pozornosti dele-
žen tudi s strani Območne obrtne zbornice Ptuj. Obiskala 
sta ga predsednik Jože Milošič in sekretar Janez Rižnar 
ter mu v prisotnosti gostov čestitala za 10 let dela v obrti z 
željo, da dočaka tudi dvajseti, trideseti, in še kateri jubilej. 
Obrtna organizacija je lahko močna le, če ima dobre in iz-
kušene obrtnike, sta poudarila. 

Branko Štumberger je bil po-
zornosti zelo vesel. Z dosedan-
jim delom in zaupanjem svojih 
strank, ki jim gre tudi zasluga, 
da je jubilej skupaj s kolektivom 
dočakal, je zadovoljen. Res pa 
je, da se moram nenehno truditi 
za kvaliteto izdelkov in se prila-
gajati novim, sicer ti stranke ne 

sledijo, je poudaril. V sladkem 
butiku se v tem trenutku lahko 
pohvalijo z zavidljivim proizvo-
dnim asortimantom: 40 vrsta-
mi mehkega peciva, 15 vrstami 
drobnega peciva in čez 200 raz-
ličnimi vrstami tort. Delajo vse, 
kar si lahko kdo zamisli, pravi 
Branko Štumberger. Večina nji-

hovih sladic vsebuje manj slad-
korja in maščob; prednost dajejo 
sladicam, ki jih pripravljajo iz 
mleka, jogurta in sadja. Skupaj z 
nosilcem obrti in njegovo ženo 
zaposluje Sladki butik sedem 
ljudi. Ob jubileju so si zastavili 
nov izziv, da bi uredili sodoben 
lokal za mlade, kjer bi ob že zna-
ni ponudbi, lahko mladi uživali 
tudi ob glasbi, vendar brez ci-
garet in težkih pijač. Že v tem 
trenutku je Sladki butik živ do-
kaz, da se da ob kavi in slaš-
čicah, uživati tudi brez cigaret. 
Če jih boste obiskali danes in 
jutri, 27. oktobra, vam bodo s 
kavico postregli brezplačno. To 
je darilo stalnim strankam ob 
10-letnici obratovalnice. 

MG 

Priznanje ob 10-letnici obrti sta znanemu ptujskemu obrtniku s sladko proizvodnjo Branku 
Stumbergerju izročila predsednik Območne obrtne zbornice Ptuj Jože Milošič in sekretar Ja-
"ez Rižnar. foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / SINDIKATI O DELOVNEM GRADIVU STRATEGIJE 
OSNOVNEGA ZDRAVSTVENEGA VARSTVA 

Vprašljiva strategija, 
vprašljiv obstoj 
Kar ni naredila stroka, je naredila politika oziroma ena 
od ustanoviteljic zdravstvenega doma Ptuj, mestna občina 
Ptuj, ko je za široko razpravo pripravila delovno gradivo 
strategije razvoja osnovnega zdravstvenega varstva v mes-
tni občini Ptuj do leta 2004. Skoraj tri in polurna razprava, 
ki jo je v torek o teh vprašanjih in o sklepih januarskega 
sestanka, organiziral sindikat delavcev zdravstva in soci-
alnega varstva v javnem zavodu zdravstveni dom Ptuj je 
pokazala, da bojazen za delovna mesta oziroma obstoj 
zdravstvenega doma še narašča, namesto, da bi pojenjal, 
saj iz ponujene strategije delavci ne vidijo prihodnosti. 

Sindikat ima možnost, da s 
predlogi vpliva na oblikovanje 
takšne strategije, ki bo zagotovi-
la ohranitev čim večjega števila 
delovnih mest in zdravstvenega 
varstva glede na potrebe tega ob-
močja, je bilo poudarjeno s stra-
ni predstavnikov mestne občine 
Ptuj, čeprav sindikalisti v to 
močno dvomijo. Pripombe bodo 
kljub temu pripravili do srede 
novembra, čeprav kot je v njiho-
vem imenu povedala predsed-
nica republiškega odbora sindi-
kata delavcev zdravstva in soci-
alnega varstva Nevenka Lekše 
želijo, da bi strategija temeljila 
na podatkih o zdravstvenem sta-
nju prebivalstva, zdajšnji delo-
vni osnutek na tem ne gradi, 
in na zakonskih podlagah, ker 
sedanji dokument po njihovem 
prepričanju namreč ne upošteva 
sprejetega nacionalnega progra-
ma zdravstvenega varstva do leta 
2004, tudi ne zakona o zdravs-
tveni dejavnosti in zakona o za-
vodih. Sindikati tudi zahtevajo 
odgovornost ustanovitelja za na-
stale razmere, prav tako želijo 
poiskati vzroke za tako množi-
čno odhajanje zdravnikov v za-
sebno prakso, ki mu niso priče 
nikjer drugje v Sloveniji. Pa tudi 

za investicijo, nadgradnjo sred-
njega trakta, pravijo, da prihaja 
v nepravem času, kljub temu, da 
je že dolgo načrtovana in naj bi 
v njo preselili dejavnosti iz Čuč-
kove 2 (šolski dispanzer, patro-
nažno službo in medicino dela; 
za dispanzer za mentalno zdra-
vje pa prostore še iščejo), kjer 
ni več pogojev za varno delo. Če 
bo treba bodo to gradnjo tudi 
ustavili, so povedali zaposleni 
v zdravstvenem domu, sredstva 
pa "rezervirali" za odpravnine 
ob morebitnem črnem scenariju, 
ker so prepričani, da novi meša-
ni zavod ni tisto ta pravo za njih, 
kot tudi za uporabnike zdrav-
stvenega varstva na Ptujskem. 
Rešitev za vse v tem primeru bi 
bila, da bi država nedvoumno 
izkazala, da želi ohraniti javni 
zdravstveni dom v dosedanjih 
okvirih, sama občina Ptuj je 
kljub temu, da koncesij še ne bo 
podeljevala, premalo, da bi se 
postopek privatizacije zadržal 
tudi glede na trende v novih ob-
činah na Ptufskem, ki že gradi-
jo oziroma še načrtujejo gradnje 
svojih ambulant. Prenos primar-
nega zdravstva na državo bi bil 
nujen vsaj za čas, dokler ne 
bo drugostopenjske lokalne sa-

mouprave. Odpiranje ambulant 
oziroma podeljevanje koncesij 
novim občinam omogoča zakon 
o lokalni samoupravi. V tem tre-
nutku jih gradijo v najmanj 
dveh. Če pa je želja po tem, 
da se zdravniki zadržijo na Ptu-
ju, da se ohrani enotna zdravs-
tvena cona na Potrčevi, bo stra-
tegijo v takšni ali drugačni obli-
ki potrebno čim prej sprejeti, je 
bilo še slišati na torkovem popol-
danskem članskem sindikalnem 
sestanku v ptujskem Zdravstve-
nem domu. Ptujski župan Miro-
slav Luci je tudi sprejel pobudo 
Nevenke Lekše, da skupaj napi-
šeta pismo za vse župane občin 
na Ptujskem, s katerim bi jih 
pozvala k odgovornejšemu rav-
nanju pri podeljevanju konce-
sij. Še najbolje pa bi bilo, da 
bi odprte zadeve skušali reševa-
ti s pogovorom za skupno mizo. 
Kot ustanovitelji javnega zavo-
da zdravstveni dom Ptuj brez 
dvoma nosijo odgovornost za 
njegov obstoj. Pobuda mestne 
občine Ptuj, da bi bila sama us-
tanoviteljica javnega zavoda, je 
pred štirimi leti pogorela. Tudi 
sedaj, kljub napovedim o skoraj-
šnjem sprejemu delitve bilance 
nič ne kaže, da bo ta sprejeta. 
Tudi po torkovem pogovoru med 
delavci javnega zavoda ZD Ptuj, 
ni nič več jasnejših pogledov v 
prihodnost, kot pred njim. Pe-
simizem ostaja, kot tudi boja-
zen za delovna mesta, presežkov 
naj bi bilo v tem trenutku okrog 
deset, sindikalisti pravijo, da 
celo več. So pa posledica odhoda 
zdravnikov v zasebništvo in zdaj 
breme zdravstvenega doma. 

V/G 



PTUJ / PRENOVILI NAJSTAREJŠO PRODAJALNO S POHIŠTVOM 

Pomembna pridobitev la Emono Merkur 
Kljub nekoliko nižji temperaturi, se je v soboto pred najstarejšo ptujsko prodajalno s po-
hištvom Oprema \ IVstenjakovi ulici, zbralo precej Ptujčanov, ki so se skupaj s podjetjem 
Emona Merkur veselili nove pridobitve. Po 38 letih je temeljito obnovo dočakala najsta-
rejša ptujska specializirana prodajalna s pohištvom Oprema, ki je dobila pravo podobo 
salona. Na uresničitev pa čakajo še nekateri Merkurjev! projekti, največji zalogaj je prav 
gotovo Volan, ki naj bi ga nadgradili. 

Odprtja prenovljene Opreme v IVstenjakovi ulici se je udeležil tudi ptujski župan Miroslav 
Luci. Na sliki v družbi z direktorjem delniške družbe Emone Merkur Ptuj Marjanom Ostro-
škom. Foto: Črtomir Goznik 

Novo obdobje v svojem pos-
lovanju pričenja Oprema z no-
vim programom, ki bo zagotovo 
razveselil kupce, nov videz pro-
dajalne pa bo prispeval k večji 
urejenosti mesta na tem območ-
ju, ki bo kmalu dobilo tudi svoj 
trg. Kot je na otvoritvi poudaril 
direktor delniške družbe Emo-
na Merkur Marjan Ostroško so 
prednost dali domačemu znan-
ju in proizvajalcem, ker so prep-
ričani, da znajo naši proizvajalci 
nadvse kvalitetno delati in za-
dovoljiti še tako zahtevne ku-
pce. Skupaj z Meblom jogi so 
uredili tretji spalni studio v 
Sloveniji, ekskluzivno prodaja-
jo kuhinje Polones, istoimenske 
firme iz Hrastja, ki se ponaša 
z 10-letnico tradicijo izdelova-
nja kuhinj. Trenutno na mesec 
izdelajo 150 kuhinj, ob pomoči 
kooperantov pa tudi več. Pro-
grame firme Horizont iz Sa-
rajeva pa bo Emona Merkur 
predstavljala za širše območje 
Ptuja. Firma je znana po iz-
delavi kvalitetnega stilnega po-
hištva, z njim so opremili tudi 
enega od salonov Billa Clintona 
v beli hiši. 

Na otvoritvi sta za veselo 
razpoloženje poskrbela Fata in 
Podrepnik iz TV Dober Dan, 
pomagali pa so jima tudi tam-
buraši iz Cirkovc. Fata tudi v 
soboto ni mogla iz svoje kože, 
pomagala je čistiti tudi nove ku-

hinje, da so bile na otvoritvi res-
nično videti brezhibne. Le tega, 
ali je na koncu za svoje delo le 

dobila prisluženih tisoč tolar-
jev, več nismo videli. 

MG 

Fata in Podrepnik iz TV Dober dan sta s svojim humorjem 
navdušila; navdušili pa so tudi tamburaši iz Cirkovc. PTUJ / NOVA GENERACIJA LAHKIH IZDELKOV IZ 

PERUTNINE 

"lahki pofif za hm/a 
generaiiio vseh stansti 
Perutnina Ptuj se v jubi-
lejnem letu, ko praznujejo 
95-letnico družbe, poleg 
novega dela klavnice, po-
stavlja tudi z nekaterimi 
pomembnimi novostmi, s 
katerimi želijo stopiti korak 
bližje k sodobnemu načinu 
prehranjevanja. 

Prisluhnili so kupcem in v 
svojih razvojnih oddelkih pri-
pravili novi izdelek, obarjeno 
klobaso, ki so jo predstavili 
pod blagovno znamko "LAHKI 
POLI". Nova klobasa vsebuje 
kar 60 odstotkov manj maščob 
kot drugi obarjeni izdelki, zato 
je idelano živilo za vse, ki želi-
jo ali morajo poskrbeti za ustre-
zno telesno težo, na prodajnih 
policah je na voljo od včeraj, za 
izvoz, predvsem na Hrvaško in 
v BIH, pa so izdelek poimeno-
vali Poli light. 

Svoj novi izdelek je vodstvo 
Perutnine predstavilo na delov-
nem srečanju z novinarji v gos-
tilni PP na Novem trgu, minuli 
torek, 24. oktobra. Tam smo med 
drugim slišali, da po 26 letih, 
odkar je Perutnina prvič poslala 
med potrošnike obarjeno klo-
baso POLI, njena priljubljenost 
počasi, a vstrajno narašča. Tako 
naj bi že pred leti postala pravi sim-
bol priljubljenega okusa vseh 
generacij. Poli pa uveljavljena 
le na slovenskem trgu, ampak 
tudi na Hrvaškem ter v Bosni 
in Hercegovini, kjer naj bi bila 

tako kot v Sloveniji, med naj-
bolj priljubljenimi klobasami. 

Predsednik uprave in general-
ni direktor Perutnine Dr. Ro-
man Glaser je, zavedajoč se 
dejstva, da ne morejo niti za 
trenutek zastati v svojem raz-
voju in inovativnosti poudaril, 
da z velikimi vložki nenehno 
skrbijo za tehnološke posodo-
bitve, racionalizacijo vzreje, ter 
predelavo piščančjega mesa, pri 
čemer je na prvem mestu skrb 
za potrošnika. V Perutnini so 
veseli, da se tako osveščenost, 
kot zahteve potrošnikov dvigu-
jejo iz meseca v mesec, kar jim 
omogoča, da lahko pridejo do 
izraza njihove naložbe v sisteme 
predelave hrane, ki velikokrat 
prekaša tudi svetovno najbolj 
znane konkurente. "Lahki poli" 

zato predstavlja vrhunec raz-
vojnih dosežkov domačega zna-
nja, na področju uveljavljanja 
prehrane za sodoben način živ-
ljenja in za najbolj priljubljeni 
življenski stil. 

Članica uprave direktorica tr-
ženja Nada Krajnc je med dru-
gim povedala, da "lahki poli" 
zaokrožuje paleto najboljših 
klobasnih izdelkov iz skupine 
obarjenih klobas, ki jo razvijajo 
kot samostojno blagovno znam-
ko, ker vsebuje najmanj 12 
odstotkov beljakovin in le 10 
odstotkov maščob, kar je za 
60 odstotkov maščob manj, kot 
drugi obarjeni izdelki. To naj bi 
okrepilo popularnost pri vseh 
skupinah potrošnikov. Še to: 
"lahki poli" je sestavljen iz naj-
bolj kvalitetnega piščančjega 
mesa, vzrejenega v naravnem 
okolju, pri zadružnikih na šir-
šem območju Štajerske, bogat 
pa je predvsem z vitamini sku-
pine B. 

-OM 

Nov Perutninin izdelek "LAHKI POLI", je že na voljo na vseh 
pomembnejših prodajnih policah. Foto: M.Ozmec 



pTU / Seminar peke 
^edenega peciva 

Zveza čebelarskih društev Ptuj je v torek 
^7.10.2000 pripravila že 3. seminar peke mede-
f,ega peciva in medenih jedi v Šolskem domu na 
grajenščaku, v upravljanju Srednjega šolskega 
jentra Ptuj. Seminar je bil lepo obiskan. Vodila ga 
je prof. gospodinjskega pouka g. Nada PIGNAR. 
Qdvijal se je v dveh delih, teroretičnem in praktič-
fiem. Pri teoretičnem delu je predavateljica naka-
zala vse vrste peciva in medenih jedil, ki jih bodo 
obiskovalci pri praktičnem delu izvajali in po sku-
pinah pripravljali'testenine ter razne solatne me-
šanice. 

Po peki peciva in pripravi medenih jedil so vsi 
udeleženci seminarja tudi poskusili izdelke ter po-
dali oceno o res ukusnih jestvinah. Vsak obisko-
valec si je lahko nabavil na seminarju receptor z 
raznimi recepti po nizki ceni. Ves čas seminarja 
je vladalo zdravo in veselo razpoloženje med obi-
skovalci ter so si v prihodnje vsi zaželeli snidenje 
ponovno na 4. seminarju. (Srečko Rupnik) 

SLADKI VRH / Odprtje razstav 
Prejšnji četrtek so v Sladkem vrhu odprli dve li-

kovni razstavi Paleta '2000, na katerih se uspešno 
predstavljajo tudi ptujski slikarji, Cecilija Bernjak, 
Jože Foltin, Branko Gajšt, Leon Pišek, Rozina 
Šebetič iz likovne sekcije dr. Štefke Cobelj, in Mi-
haela Omladič iz likovne sekcije ptujskega društva 
upokojencev. Razstavi sta na ogled v Kulturnem 
domu v Sladkem vrhu in v Zdravstvenem domu. 
Organizirala ju je Zveza kulturnih društev občin 
Kungota, Pesnica in Šentilj. Slikarji so razstav-
ljena dela ustvarjali na srečanjih v Spodnji Velki 
in Palomi. Med nagrajenci strokovne žirije Palete 
2000/II, na kateri so se likovniki ukvarjali s projek-
tom voda, je tudi ptujski slikar Jože Foltin. (MG) 

ORMOŽ / Razstava malih živali 
Dru{tvo gojiteljev malih pasemskih "ivali Ormo" pri-

pravlja vsakoletno društveno razstavo. Tudi letos 
bodo svoje ljubljence postavili na ogled v prosto-
rih starih delavnic na Hardeku 5. Ogledati si jih bo 
mogoče od 26. do 28. oktobra med 8. in 18 uro, 
29. oktobra pa do 14. (vki) 

LENART / Asfalt v Zg. Žerjavcih 
v Lenartu bodo konec tedna odprli odprli 700 

metrov dolg odsek asfaltirane ceste v Zgornjih 
Žerjavcih. Otvoritev bo jutri, 27. oktobra, ob 17. uri 
vZg. Žerjavcih 58 a. 

ROGOZNICA/ 7. konjeniške igre 
Konjeniški klub Ptuj prireja v soboto, 28. okto-

bra, v Rogoznici, 7. tradicionalne konjeniške igre. 
Zbor tekmovalcev bo med 10. in 10.30 uro. Ob 11. 
uri bodo tekmovali začetniki, nato bodo ob 12.30 
na vrsti jahači do 14 let, ob 14. uri izkušeni jaha-
či, zatem pa še veterani. Razglasitev najboljših v 
vseh kategorijah bo ob 17. uri. Prijavnina je 1000 
tolarjev, v konjeniškem klubu pa pripravljaljo tudi 
bogat srečelov. (ak) 

TRNOVSKA VAS / 15. seja 
občinskega sveta 

! Trnovskovaški občinski svet je na 15. seji prejš-
j nji teden potrdil predlog strokovnih podlag in Od-
i lok o spremembah prostorskega plana. Svet je 
I pred potrditvijo obravnaval 65 vlog posameznikov 

za posege na 158-tih parcelah, potrjeni prostorski 
I plan pa bo občinska uprava v prihodnjih dneh po-
' slala na Ministrstvo za okolje in prostor. Svetniki 

so na zadnji seji potrdili tudi imena dobitnikov le-
tošnjih občinskih priznanj, ki jih bodo podelili na 

osrednji slovesnosti to soboto.(ak) 

SV. TOMAŽ / Modernizacija ceste 
v krajevni skupnosti Sv Tomaž so te dni opra-

vili modernizacijo ceste Rakovci-Trnovci. Iz občin-
skega proračuna so bila zagotovljena sredstva za 
1300 metrov dolg odsek. Preostalih 800 metrov, 
ki prav tako potrebuje modernizacijo, pa bo zaradi 
pomanjkanja denarja {e ostalo neasfaltiranih. (vki) 

TRNOVSKA VAS taktična vaja ob 
mesecu požarne varnosti 

Gasilska zveza Trnovska vas - Vitomarci je v 
petek s svojimi društvi in društvi sosednjih občin 
v okviru meseca požarne varnosti in 2. praznika 
občine Trnovska vas v učiteljskem bloku v Trnov-
ski vasi uspešno izpeljala gasilsko taktično vajo 
s prikazom požara ob eksploziji plinske bombe v 
stanovanju. 

"Glede na število nesreč s plinom v zadnjem 
času, smo želeli s to vajo preizkusiti sami sebe, 
predvsem pa gasilce, ki so se v preteklosti veliko 
izobraževali", je povedal poveljnik GZ Trnovska 
vas - Vitomarci Alojz Fekonja in dodal, da so k 
sodelovanju pritegnili tudi ptujske gasilce, ki so 
sodelovali s svojo zračno blazino. V taktični vaji 
Trnovska vas 2000 so dali poudarek reševanju z 
dihalnimi aparati, zaradi poškodovanega stopni-
šča pa uporabili tudi zračno blazino ptujskih gasil-
cev. 

Gasilska zveza Trnovska vas - Vitomarci je v ok-
viru meseca požarne varnosti pripravila tudi dva 
dneva odprtih vrat. V torek 17. oktobra so ga prip-
ravili vitomarški gasilci. V svoje prostore so pova-
bili osnovnošolce in njihove učitelje, v petek, 20. 
oktobra, pa je bil dan odprtih vrat še v Bišu, kjer 
so si gasilsko tehniko in opremo ogledali še trnov-
skovaški osnovnošolci, (ak) 

NOVA GORICA / Državno srečanje 
plesnih skupin Slovenije 

v četrtek, 26. oktobra se bodo v Novi gorici 
na srečanju ljubiteljskih plesnih skupin Slovenije, 
ki nosi naslov Sredi prostora predstavili najboljši 
plesalci sodobnega plesa, med njimi tudi člani 
Plesne družine Gea (vsak ponedeljek ob 19.30 se 
jim lahko pridružite v Narodnem domu vsi tisti, ki 
bi se radi pričeli ukvarjati s sodobnim plesom), ki 
so se v polfinale uvrstili« kar dvema plesnima to-
čkama nato pa sta bila Nina Jurešič in Boštjan 
Ivanjšič v finalu izbrana z avtorskim projektom 
"Žeri gobo", za katerega sta na tekmovanju mla-
dih plesalcev Opus 2000, prejela drugo mesto. 
130 plesalk in plesalcev se bo predstavilo v Plesni 
matineji ob 12. uri, Plesnem popoldnevu ob 17.30 
in večerni plesni predstavi ob 19.30. (Mf) 

SV. TOMAŽ / Nova mrliška vežica 
v nedeljo bodo pri Sv. Tomažu svečano predali 

namenu novo mrliško vežico. Gradili so jo od leta 
1996 izključno s sredstvi krajanov krajevne skup-
nosti. Nekaj denarja so zbrali s samoprispevkom, 
ostanek pa z lastno udeležbo gospodinjstev. Do-
slej so za gradnjo porabili 12 milijonov tolarjev 
za dokončanje in dokončno ureditev objekta in 
okolice pa potrebujejo po besedah Mirka Cvetka, 
predsednika krajevne skupnosti Sv. Toma", {e dobre 4 
milijone, (vki) 

MARKOVCI / Danes prva seja 
sveta v novih prostorih 

Svetniki občine Markovci naj bi se na 18. redni 
seji, danes, v četrtek, 26. oktobra ob 17. uri uvo-
doma posvetili pobudam in vprašanjem, zatem 
naj bi se lotili sprememb in dopolnitev občinske-

ga statuta, poslovnika občinskega sveta, ter odlo-
ka o organizaciji in delovnem področju občinske 
uprave. Dogovorili naj bi se o zazidalnem načrtu 
za obrtno cono Novi Jork, o rebalansu občinske-
ga proračuna za tekoče leto 2000, o odplačeva-
nju zemljišč v obrtni coni Novi Joi^, o imenovanju 
nadomestnih članov delovnih teles občinskega 
sveta, imenovali naj bi odbor za razpolaganje z 
dodeljenimi sredstvi požarnega sklada, ter sklepa-
li o pristopu k združenju občin Slovenije. (-0M) 

CERKVENJAK/ Festival 
narodnozabavne glasbe 

v cerkvenjaškem kulturnem domu je bil prej-
šnjo soboto 15. festival narodnozabavne glasbe 
Cerkvenjak 2000. Festival sta pripravila domače 
kulturno društvo Jože Lacko in radio Maribor. 
Zmagovalci občinstva so postali: Mladi Dolenjci s 
skladbo Ženltni oglas. Fantje izpod Vrbe s sklad-
bo Župnik in župan ter ansambel Sicer iz Meng-
ša z Domotožjem. Najboljši po mnenju strokovne 
komisije pa je bil ansambel Šaleški fantje iz Ve-
lenja, pred ansambloma Mladi Dolenjci in Bratje 
Gašperšič. Vera Kumprej je prejela priznanje za 
najboljše besedilo v skladbi Ženitni oglas, ansam-
bel Frajerji pa za najboljšo priredbo ljudske pe-
smi. (ak) 

KIDRIČEVO / Gasilci med malčki 
Malčke v kidričevskem vrtcu so ob mesecu po-

žarne varnosti prejšnji petek, 20. oktobra obiskali 
gasilci iz prostovoljnega gasilskega društva Kid-
ričevo. Kot je povedala ravnateljica vrtca, Neža 
Šešo so mlajši skupini otrok razkazali gasilski av-
tomobil in razpoložljivo gasilsko tehniko z opre-
mo, starejši skupini pa so prikazali tudi pravo 
gašenje požara, nad čemer so bili še posebej 
navdušeni.(-0M) 

KIDRIČEVO / Nagrada 
Restavraciji Pan 

v restavraciji PAN v Kidričevem, ki je v lasti 
hčerinskega podjetja VITAL, v okviru kidričevske-

ga Taluma, so po nedavni razglasitvi turističnega 
društva Kidričevo za najlepše urejen gostinski lo-
kal v občini Kidričevo, za kar so prejeli Zlati ko-
stanjev list, ponosni tudi na najvišje priznanje na 
področju gostinstva in turizma, ki ga podeljuje 
Gospodarska zbornica Slovenije. Kot smo izvede-
li so priznanje prejeli za gostoljubnost, odlično ku-
linariko in odmevne prireditve v restavraciji PAN. 
Vodstu in oseb ju restavracije čestitamo! (-0M) 

KIDRIČEVO / Nadaljevanje 15. 
seje sveta 

Tudi svetniki občine Kidričevo naj bi se sestali 
danes, v četrtek, 26. oktobra ob 17. uri. Župan 
Alojz Šprah je po vprašanjah in pobudah svetni-
kov na dnevni red uvrstil še predlog rebalansa 
občinskega proračunu za letošnje leto, predlog 
odloka o pokopališkem redu in pogrebnih sveča-
nostih, preidog odloka o ustanovitvi Javnega za-
voda Osnovna šola Ljudevita Pivka ter Javnega 
zavoda Glasbena šola Ptuj, razpravljali naj bi o 
nekaterih predlogih komisije za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja, o predlaganem spo-
razumu o združevanju občin v pokrajino Spodnje 
Podravje, o soglasjih občinam Majšperk, Goriš-
nica in Markovci za vknjižbo nepremičnim, ob 
koncu pa naj bi se dotaknili uredniške politike ob-
činskega glasila Ravno polje. (-0M) 

TALUM / Nov gasilski avtomobil 
v prostovoljnem gasilskem društvu TALUM Ki-

dričevo se veselijo slavnostnega dogodka, s ka-
terim se tudi oni vključujejo v pester program 
prireditev ob mesecu varstva pred požari. Danes, 
v četrtek, 26. oktobra bo na slovesnosti, ki se 
bo pričela ob 14. uri svečano predali namenu 
novo kombinirano gasilsko tehnično vozilo voda 
-prah-pena, znamke Mercedes. Z opremo in vr-
graditvijo je nova pridobitev veljala prek 33 mi-
lijonov, sredstva pa so prispevali v Talumu in 
hčerinskem podjetju VARGAS. O novi pridobitvi 
bosta govorila predsednik PGD Talum Matevž Mo-
horko in direktor VARGAS-a Janko Vindiš. (-0M) 

PTUJ / PRAZNI KIOSKI NA ORMOŠKI 

Veliko vprašani, malo odgovorov 
Pred p tu j sk im sejmiščem na 

Ormoški že nekaj časa same-
vata kioska, ki sta v zadn jem 
času doživela tudi neka j poš-
kodb. Ker s svojo podobo nika-
kor ne prispevata k u re j enemu 
videzu mesta , in ker sta že dolgo 
prazna, bi ju kazalo odstrani t i . 
Tu pa se zadeva zaplete: stojita 
namreč na območ ju , ki je bi lo 
Vrnjeno denacional izaci jskemu 
Upravičencu. To naj bi bil tudi 
glavni razlog, da ju še niso ods-
tranili, ker v mes tn i občini pra-
vijo, da je zelo težko pri t i do 
podatkov o samem lastništvu. 
Dokler pa tega ne vedo, tudi 
l e more jo zahtevati n j u n e ods-
tranitve. Škoda, da mesto n ima 
izpostavl jenih mehanizmov, ki 
bi take in podobne zadeve, lah-
ko končalo po h i t r ih postop-
kih. To mu tudi jemlje točke pri 
tirejenosti, letos ga ni n i t i med 
prvimi t remi med tur i s t i čn imi 
kraji. 

MG 
Prazni kioski na Ormoški cesti kazijo podobo tega dela Ptuja. 
(Foto: MG) 

... PA BREZ ZAMERE ••• 

Šiška = shizofrenija + 
ksenofobija = Slovenija 

Šiška je ena izmed lepših ljubljanskih mestnih četr-
ti. Ima zelo dobre povezave s centrom, smiselno ure-
jeno infrastrukturo, kar nekaj trgovinic, gostinskih 
lokalov (no, morda ne toliko kot katera druga četrt, 
pa vendar) ter drugih ustanov, potrebnih za normal-
no funkcioniranje in utrip modernega življenja. Ima 
tudi svojo knjižnico, pošto ter zdravstveni dom. Na 
eni strani se naslanja na Rožnik, tako da imajo nje-
ni prebivalci krasno izletniško in sprehajalno točko, 
pa tudi trimčkat se lahko napotijo tja. Posebej v zgor-
nji Šiški pridejo na svoj račun tudi otroci, saj tam 
med pusto sivino soc-arhitektumih blokov vse pogo-
steje lahko zasledimo oaze zelenja ter kanček narave, 
ki z raznimi igrali ter umetnimi hribčki tako pozimi 
kot tudi poleti nudijo otrokom lep poligon za njihove 
vragolije. Kot smo že omenili, bi lahko stanovanjski 
objekti bili očem malce bolj prijazne barve, vendar 
nas kljub temu tudi v tej svoji pusti sivini prijazno 
spominjajo na neko polpreteklo zgodovino naše naci-
je, ko se takole kot naseljeni, živi spomeniki sivo pno 
kvišku. Kot se za "spalno naselje", kot to četrt, še po-
sebej pa njen zgornji del, kije bliže ljubljanski obvoz-
nici, v zadnjem času vse večkrat poimenujejo njeni 
prebivalci, tudi spodobi, so stene med stanovanjci v 
teh živih pomikih socialistične arhitekture tenke kot 
papir, tako da po deveti uri zvečer samo še neizmeren^ 
optimist misli, da bo lahko poslušal glasbo na spodob-
ni jakosti (kar vsekakor ne pomeni velike jakosti), ter 
si s tem ne nakopal večnega sovraštva sosedov. Šiška 
ima seveda tudi svojo zgodovino, pa tudi precej zna-
nih in za narod neskončno pomembnih osebnosti iz-
haja iz šiškinih predelov - tukaj naj omenimo zgolj 
največjega slovenskega patriota, zapriseženega lju-
bitelja vsega, kar vsaj malo diši po Sloveniji, ter 
enako vnetega nasprotnika in borca proti vsemu os-
talemu, kar dehtečega šentflorjanskega vonja nima 
(razen morda stvari, ki dehtijo po srbskem kajmaku 
ter "uštipcih"), plemenitega Zmaga Jelinčiča. Šiška je 
torej mestna četrt, kjer si želite, da bi odraščali vaši 
otroci, da bi vaša punca ali fant izhajala iz tistih kra-
jev, je pa obenem tudi četrt, kjer bi najrajši preživljali 
svoje penzionerske dneve. 

Predstavljajte si, da si na lepo sončno jesensko ne-
deljo, potem seveda, ko se dvigne za te dele naše 
domovine obvezna megla, privoščite sprehod po tem 
počitniškem naselju. Sonce prav prijetno ogreva oz-
račje, tako da so klopce pod drevesi posejane z dedki 
in babicami, ki si ob razpravljanju o politiki in podo-
bnih zadevah zadovoljno grejejo že malce obrabljene 
sklepe, okoli njih pa se z radostnim vrvežem podijo 
vnučke in vnuki, če pa le teh ni, pa skoraj zagotovo 
okoli klopce repka kakšen prijazen psiček. Kjer se še 

slučajno najde kakšna klopca, ki ni zasedena s stra-
ni starejše populacije, le-ta hitro postane plen kak-
šnega mladega para, ki si na njej ustvari pravcato 
ljubezensko gnezdeče. Narava je odeta v čudovito pa-
leto jesenskih barv, ptički pojejo, tu in tam priskaklja 
kakšna veverica. Skratka, idila, da jo iščeš. Vsi so 
srečni, vsi zadovoljni. 

Vendar poglej! Temne sile nikoli ne počivajo! Sre-
di tega idiličnega kotička sveta se skriva zlodej, ki 
preti, da v rudimentih uniči vse vrednote šišenskega 
ljudstva, antikrist, ki mori, krade, laže, izsiljuje, po-
siljuje, pohujšuje mladino, nadleguje naša klena slo-
venska dekleta, naše zlate fante pa napeljuje na pota 
kriminala ter zločina. V srcu tega paradiža stoji — o 
sveta groza - prehodni dom za tujce! Ti grdi, umaza-
ni in zli osebki iz kajvemkatere države tretjega sveta 
se prosto sprehajajo med nami, posedajo na naših klo-
pcah, kadijo naše cigarete! Kakšna država je to, ki 
nekim umazanim Pakistancem, hujšim celo od čefur-
jev, dovoli, da se prosto sprehajajo med nami? Ta 
golazen spada v zapor, ne pa na naše ulice, kjer 
oskrunjuje našo raso! Kdo si je drznil to leglo bolez-
ni in kriminala postaviti v srce naše družbe?! Kaj 
nas briga, če v tem belcebubovem gnezdu po mnenju 
Amnesty International vladajo razmere, ki mejijo na 
mučenje, briga nas tudi, če v tem brlogu biva v takih 
razmerah biva tudi ogromno otrok, dobesedno dojen-
čkov! Kaj pa silijo k nam, mar bi ostali v getu in bedi 
svojih držav, če jih sploh imajo, saj verjetno živijo še 
v hordah! 

Vendar se mi, branitelji klenosti naroda, ne bomo 
predali! Če že država ne stori nič, bomo pa vsaj mi! 
Začnimo najprej s peticijo, v kateri zahtevamo, naj 
se ta center in njegovi prebivalci poberejo stran od 
nas, saj ni niti važno kam, le da je čim dalj proč od 
nas! Če pa to ne bo zadostovalo, pa nam še vseeno 
ostane stari dobri Unč. Če ne z lepim, pa jih bomo 
pregnali s kosami in vilami! Bomo 'e pokazali tem 
lopovom!!! 

Če vam slučajno ta žalostni in zaskrbljujoč primer 
ni poznan, naj vam povem samo to, da na žalost 
ni izmišljen, ter da vrli prebivalci "spalnega naselja" 
Šiška res podpisujejo peticijo, v kateri zahtevajo, da 
se prehodni dom za tujce preseli iz njihove bližine. 
Čeprav to na dolgo in široko utemeljujejo s tisočimi 
razlogi, pa je kristalno jasno, da za tem tičita zgolj 
dve stvari, kiju tudi drugod po Sloveniji niti najmanj 
ne manjka - njihova lastna shizofreničnost in odkrita 
ksenofobičnost. 

Kdo je naslednji na listi stigmatiziranih? Homo-
seksualci, Židje, invalidi...? 

Gregor Alič 



IŠČETE SVOJ STIL / IŠČETE SVOJ STIL 

Zcf Petro elegantni in športni stil 
Petra Godec je doma iz Krčevine pri Vurberiiu in je dijaiii-
nja 3. letnika ekonomske gimnazije na Ptuju. Akcijo "Išče-
te svoj stil" redno spremlja, potem ko je v njej sodelovala 
njena sokrajanka Bernarda Rojko (zelo ji je bila všeč), se 
je tudi sama prijavila. Najraje sega po elegantnih oblači-
lih, sicer pa jo tudi pri oblačenju "vodi" razpoloženje. Je 
živahne narave in skoraj nikoli ne miruje. Že od 8. razreda 
je njena želja postati policistka. 

Petra je prvič obiskala koz-
metični salon. Ima normalno in 
zelo lepo kožo tako, da kozme-
tičarka Neda Tokalič ni imela 
veliko dela. Postopek nege je 
izvedla z ustreznimi preparati. 

Pri negi kože doma bo upošte-
vala njene nasvete, da bo čim 
dlje ohranila lepo kožo. To pa 
je mogoče le s pravilno nego, z 
zdravim načinom prehranjeva-
nje oziroma zdravim načinom 

življenje nasploh. 
Za novo Petrino frizuro je v 

frizerskem salonu Stanka pos-
krbela frizerka Danica. Njeni 
naravno skodrani lasje srednje 
dolžine so bili svetlo pobarvani. 
Ob upoštevanju oblike obraza, 
naravne skodranosti, kakovosti 
las, in tudi njenih želja po novi 
pričeski, jih je samo nekoliko 
stanjšala in fazonirala. Pobar-
vala jih je s temnejšo barvo 
beauyolais, dodatno živahnost 
pa je dosegla s prameni. Posuši-
la jih je gladko, primerno obla-

čilom, ki jih je nosila. 
Ker so bila Petrina oblačila to-

krat elegantna, se je Nina odlo-
čila za nekoliko močnejši make 
up. Na nekaj mestih ji je obraz 
na začetku posvetlila s svetlim 
korektorjem, da so bili ob kon-
cu Učenja izrazitejši. Zatem je 
nanesla tekoči puder, ki ga je 
rahlo fiksirala s pudrom v pra-
hu. S črno barvo, ki je je Petra 
že vajena, ji je začrtala spodnjo 
in zgornjo veko ter na slednjo 
nanesla močno sivo barvo, ki jo 
je pri obrveh poudarila s sve-
tlejšo nianso. Narahlo pa ji je 
tudi osenčila spodnjo veko. Na 
njene dolge in goste trepalnice 
je nanesla črno maskaro tako, 
da so bile na koncu videti zares 
bujne. Na ustnice ji je nanesla 
violet glos. 

Barvni hit letošnje 
jesensko-zimske modne sezone 
je bordo rdeča rdeča. V tej bar-
vi so modni strokovnjaki mo-
dnega studia Barbare Plaveč 
izbrali tudi oblačila za Petro. 
Odločili so se za pletenine, ki so 
prav tako modni hit te sezone. 
K dolgemu krilu in plašču iz 
mehke moheraste pletenine je 
oblekla bombažno majico v ne-
koliko svetlejši bordo rdeči bar-
vi. Njen videz v pleteninah je 
deloval elegantno-športno; pri-
meren je za vse priložnosti. Gle-
de na spremenjeno barvo las 
Petri pristajajo vse barve leto-
šnje jeseni in zime, ob bordo 
rdeči tudi olivno-zeleni in beige 
toni. Izbira lahko med športni-
mi in elegantnimi oblačili, od-
visno od priložnosti. 

V športnem studiu Olimpic so 
za Petro izbrali program Olim-

pic, v katerem je poudarek na 
oblikovanju želene postave. Kot 
je povedal strokovni vodja prof. 
Vlado Čuš so ji podarili mesec 
dni brezplačne vadbe v izbra-
nem programu. 

MG 

Petra prej ... pozneje 

I Petra v modnih pleteninah v bordo rdeči barvi iz prodajalne 
! Naf Naf na Ptuju. Fotografije: Črtomir Goznik 

Gobove juhe za 
€elo vas 
Desetletna Karin Vidovič se več-
krat odpravi v spremstvu ded-
ka na gobarjenje. Tokrat se ji 
je posrečil velik "ulov". Na robu 
gozda v Jurovšaku pri Leskov-
cu je prva zagledala velikega, 
kilo in pol težkega jurčka s pri-
vihanimi krajci. Narezan na kr-
hlje in posušen bo dobrodošla 
poslastica pozimi. Pri Vidoviče-
vih bodo torej letos večkrat je-
dli "pravo" gobovo juho. 

Foto: Mufda Fridl 

PTUJ 

y »p« salon Real pa modno priiesko 
v poslovnem Centru »P« 
novo urejenem frizersko-
kozmetičnem salonu je moč 
čutiti prijetnost in neverje-
tno skladnost modnih barv. 
V salonu se bodo srečevali 
vsi, ki si bodo zaželeli nove 
pričeske, tudi modne za po-
sebne priložnosti. Dobro-
došli so študentje, saj j im 
v salonu ponujajo poseben 
popust. 

Odprtje novega frizersko-
kozmetičnega salona je V. Mr-
činko pomagalo pri vzpostavit-
vi tesnejših stikov s slovenskim 
zastopnikom priznane firme 
L'oreal iz Pariza, posebej za li-
nijo izdelkov Keralogie. S tem 
so se v salonu približali trenu-
tnim modnim frizerskim tren-
dom, saj imajo na razpolago 

bogato izbiro barv za lase, pose-
bnih negovalnih šamponov in 
vseh ostalih dodatkov za zdra-
ve, lepe in sijoče lase. Ponudbo 
v frizerskem salonu Real bodo 

popestrili še z Učenjem, nego 
rok in nohtov, za porjavelost pa 
ponujajo najsodobnejši solarij 
Ergoline - open sun. 

TM 

Foto: RŠ 



ŽETALE / 21 . OKTOBER - PRVI OBČINSKI PRAZNIK 

Hiter razvoj halošlie obiine Žetale ^ 
v Žetalah so letos prvič praznovali 21. oktober kot ob-
činski praznik. Številne prireditve so se vrstile od petka 
6. pa do nedelje , 22. oktobra. Na sobotni osrednji slove-
snosti so prvič predstavili javnosti tudi s imbole obč ine 
ter podel i l i obč inska priznanja in plaketo, i s točasno pa 
so praznovali tudi 10. tradic ionalni kostanjev piknik. 

Halošlca Občina Žetale, razgi-
bana gričevnata pokrajina, ver-
jetno ne bo več dolgo ena najbolj 
zaostalih v Sloveniji. 1450 pre-
bivalcev šteje nova občina, ki se 
razvija z velikimi koraki. Pot 
do samostojnosti pa je bila dol-
ga. Že leta 1994 so se v Žetalah 
na referendumu z 69 odstotki 
glasov odločili, da želijo imeti 
samostojno občino, česar pa ta-
kratni parlament ni upošteval in 
priključeni so bili občini Majš-
perk. Med leti 1994 in 1998 so 
dobili dva ustavna spora. Refe-
rendum, ki so ga izpeljali 21. 
junija 1998 leta je uspel, za sa-
mostojno občino se je odločilo 
54 odstotkov volilcev. Že v no-
vembru istega leta so prvič izvo-
lili sedemčlanski občinski svet 
in župana Antona Butolena, ki 
pravi, da je samostojna občina 
priložnost, predvsem pa odgo-
vornost. Priložnost, da sami od-
ločajo o svoji usodi, so z resnim 
delom in vso odgovornostjo v 
Žetalah tudi uresničili. Občina 
je zaživela, predvsem pa so us-
peli v nekaj manj kot dveh le-
tih ustvariti pogoje za hitrejši 
razvoj. Že v lanskem letu so za-
gotovili normalno zdravstveno 
oskrbo. Preuredili so Zdravs-
tveni dom s priročno lekarno, 
ki je dostopen občanom vsak 
dan, kar je izrednega pomena, 
še posebej za tiste najstarejše, 
ki se težko odpravijo k zdrav-
niku v mesto. 29. avgusta letos 
so proslavili pričetek delovanja 
prvega javnega vodovoda, po-
membne pridobitve za Haloze, 
kjer je še pred nedavnim vel-
jalo, da je laže dobiti vino kot 
vodo. Zagotovili so normalne 
pogoje za osnovno izobraževa-
nje otrok. Osnovnošolci v leto-
šnjem šolskem letu obiskujejo 
pouk v novi, sodobni in svetli 
šoli, ki so jo slovesno odprli 
1. septembra. Med pomembne 
aktivnosti uvrščajo tudi asfal-
tiranje 2,5 km cest, sanacijo 
dveh plazov, ureditev razsvetlja-
ve cerkve sv. Marije Tolažnice 
ter pomoč občanom ob narav-
nih in drugih nesrečah. Zagoto-
vili so tudi normalne pogoje za 
športno dejavnost ter društvene 
aktivnosti občanov, podelili so 
prve kredite za razvoj drobnega 
gospodarstva in kmetijstva ter 
organizirali vrsto prireditev, ki 
vračajo v občino življenje ter 
jo promovirajo v širšem okolju. 
Krajani se radi pohvalijo, da 

marsičesa ne bi bilo, če ne bi 
imeli tako trmastega župana, 
kot je Anton Butolen, le-ta pa 
pravi, da gredo izjemne zasluge 
tri članski občinski upravi, ki 
deluje pod vodstvom tajnika Jo-
žeta Krivca, če bodo hoteli do-
hiteti razvite kraje, pa bo tudi 
v prihodnje nujno potrebno so-
delovanje vseh občanov. 

PETEK - PRAZNIČNI 
DAN GASILCEV 

Številnim prireditvam v čast 
občinskemu prazniku 21. okto-
bru, ki so se vrstile od 6. oktobra 
naprej so se pridružili tudi ga-
silci. Že v petek, 13. oktobra, ki 
je dan požarne varnosti, so člani 
Gasilske zveze Videm, v katero 
so včlanjena PGD iz Žetal, Pod-
lehnika, Leskovca, Vidma, Trž-
ca in Sel, izvedli pri Kmetijski 
zadrugi taktično gasilsko vajo, 
v kateri je sodelovalo 44 gasil-
cev. Prikazali so gašenje obje-
kta, Kmetijske zadruge, člani 
PGD Rogaška slatina pa reševa-
nje iz avtomobila ob prometni 

nesreči. Kljub temu, da so vajo-
izvajali v petek, 13. je šlo vse 
tako kot je bilo predvideno. 

V naslednjem tednu so v sre-
do in četrtek, proslavili ot-
voritev dveh asfaltiranih cest 
Grabe-Šardinje (900 m) in 
Krhiče-Stopnica (1,5 km). Kul-
turni program so prispevali 
učenci OŠ Žetale. Zanje ter za 
predšolske otroke so pripravili 
otroški kostanjev piknik v pet-
ek, 20. oktobra dopoldan. Pod 
prireditvenim šotorom ob šoli, 
jih je zabavala Irena Vrčkovnik. 
Člani PGD Žetale pa so pred ga-

silskim domom na popoldanski 
slovesnosti ob prisotnosti pred-
stavnikov številnih prostovo-
ljnih gasilskih društev (prišli 
so tudi predstavniki pobratene-
ga PGD Krkovče iz primorske 
in predstavniki PGD Steklarna 
Rogaška Slatina) občinskih dru-
štev ter ostalih gostov proslavi-
li prevzem gasilskega orodnega 
vozila. Zbrane so pozdravili sla-
vnostni govornik, župan Žetal 
Anton Butolen, predsednik 
PGD Žetale Janez Vogrinc in 
predsednik GZ Videm Janez 
Mere. 

BREZ NOVEGA 
VOZILA NE BI ŠLO 
VEČ DOLGO 

Požari v lanskem in na začet-
ku letošnjega leta, ki so zahteva-
li hitro intervencijo so pokazali, 
da je nabava novega orodnega 
vozila z rezervoarjem za določe-
no količino vode in visokim tla-
kom nujno potrebna. Kar jim 
ni uspelo ko so delovali še pod 
okriljem občine Majšperk se je 
članom PGD Žetale uresničilo 
kmalu po osamosvojitvi. Obči-
na Žetale je že v lanskem letu 
namenila za zagotavljanje po-
žarne varnosti proračunska in-
vesticijska sredstva. Za nabavo 
8,5 milijona tolarjev vrednega 

vozila znamke IVECO so pris-
pevali 3 milijone, 2 milijona so 
prispevali občani in ostali dona-
torji s prostovoljnimi prispevki, 
milijon in pol so imeli zbranih 
sredstev člani PGD Žetale sami, 
za 2 milijona tolarjev pa so naj-
eli kredit. 43-tim botrom so se 
žetalski gasilci na sobotni prire-
ditvi zahvalili s podelitvijo pri-
znanj v spomin na dobro delo, 
zlato priznanje pa so namenili 
županu Antonu Butolenu, ki je 
vozilo tudi predal v uporabo. 
Blagoslov vozila je po kultur-
nem programu (sodelovali so: 
Ljudske pevke iz Žetal, Ljudski 
pevci iz FD Lancova vas in mla-
di gasilci) opravil farni župnik 
Štefan Zver. Sledila je jesenska 
"gasilska veselica" - družabno 
srečanje z ansamblom Tornado 
pod prireditvenim šotorom, kjer 
so v petek zvečer podelili tudi 
priznanja najboljšim na šport-
nih tekmovanjih. 

SOBOTNA 
OSREDNJA 
PRIREDITEV IN 10. 
KOSTANJEV PIKNIK 

Sobotno dogajanje se je priče-
lo s slavnostno sejo občinskega 
sveta. V prostorih OŠ so odprli 
kulinarično razstavo. Pripravile 
so jo članice Društva podežel-
skih žena in Društva upokojen-

cev Žetale. Tradicionalne jedi, 
kostanjeve slaščice, velikonoč-
ne jedi, suho sadje, domači kruh 
in domače žganje iz različnih 
sadežev, poljski pridelki, naga-
čene divje živali (sodelovali so 
tudi člani lovskega društva), fo-
tografije ptujske enote Zavoda 
za gozdove, opremljene s tek-
stom, vse to se je dalo v soboto 
videti v prostorih nove OŠ Žeta-
le. Sledil pa je prikaz starodav-
nih opravil, povezanih z lesom. 
Člani Strojnega krožka Zeta-
lanec so prikazali izdelovanje 
sodov in zlaganje lesa v oglar-
sko kopo. Popoldanska osrednja 
slovesnost občinskega praznika 
je pod prireditvenim šotorom 
pred šolo trajala kar tri ure. V 
kulturnem delu programa so so-
delovali Vokalni kvartet Roga-
tec, Pihalni orkester Podlehnik, 
folklorna skupina iz Dolene ter 
učenci domače osnovne šole. 
Slavnosni govornik, župan An-
ton Butolen je poudaril prido-
bitve haloške občine Žetale, ki 
deluje kot samostojna enota 
šele drugo leto. Zbrane je poz-
dravil tudi vodja poslanske 
skupine LDS Anton Anderlič. 
Župani in ostali predstavniki 
sosednjih občin Podlehnik, 
Majšperk, Hajdina, Markovci, 
Dornava, Trnovska vas, Juršin-
ci, Benedikt, Ptuj, Gorišnica, 
Zavrč, Videm in Izola pa so 
županu Žetal izročili darila, pra-
viloma likovna dela, za katere 
bo potrebno zidove na katere 
jih bodo obesili še zgraditi, tako 
je vsaj obljubil Anton Butolen. 

PRVA 
PREDSTAVITEV 
SIMBOLOV OBČINE 

Prvič so bili javnosti v soboto 
predstavljeni tudi simboli obči-
ne, županska veriga (županu sta 
jo predala najstarejši krajan 88 
letni Štefan Polajžer in heraldik 
Valt Jurešič), grb in zastava. V 
grbu so upodobljeni Mihaelova 
tehtnica - simbol farnega zavet-
nika, obzidje, ki je za časa tur-
ških vpadov obdajalo cerkev ter 
odprta kostanjeva ježica z li-
stoma, ki je upodobljena tudi 
v sredinskem rumenem polju 
zastave, ki ga omejujeta zeleni 
polji. Blagoslov je tudi tokrat 
opravil že 39 let farni župnik 
Štefan Zver. Zastave pa so pre-
jeli tudi vaški odbori, šola in 
fara ter občinska društva. 

Najbolj zaslužnim so v soboto 
prvič, podelili občinska prizna-
nja. Vera in Avgust Bedenik ter 
Marija in Franjo Žerak so jih 
prejeli za dolgoletno pedagoško 
delo. PGD Žetale je priznanje 
prejelo za 47 let požtvovalnega 

delovanja. Prvi dobitnik plake-
te občine Žetale pa je farni žup-
nik Štefan Zver, ki je najbolj 
zaslužen za obnovo cerkve Ma-
rije Tolažnice in ostalih cerkva 
v občini ter že 39 let dela in živi 
v Žetalah. 

V soboto so v Žetalah prazno-
vali tudi 10. tradicionalni kosta-
njev piknik, ki pa je kar zbledel 
postavljen ob bok številnim pri-
reditvam ob 1. občinskem praz-
niku, zaključil pa se je s glasbo 
(igral je ansambel Tornado, pela 
pa Natalija Verboten) in ple-
som, pozno v noč. 

Prireditve ob prvem občin-
skem prazniku so se v Žetalah 
zaključile v nedeljo z jutranjo 
mašo in srečanjem starejših ob-
čanov. Prek 140 je tistih, ki so 
starejši od 70 let, prireditve pa 
se jih je udeležilo vsaj 100. Tudi 
zanje so zapele Ljudske pevke iz 
Žetal, kulturni program pa pri-
pravili učenci domače osnovne 
šole, v nadaljevanju pa sta zbra-
ne zabavali dvojčici Kidrič. 

Mnjda Fridl 

Prostovoljno gasilsko društvo Žetale skrbi za požarno var-
nost na 38 kvadratnih kilometrih razgibane haloške pokraji-
ne - toliko je velika občina Žetale. Ustanovljeno je bilo pred 
47-timi leti, šteje pa 70 članov, med katerimi so tudi ženske 
in podmladek otroci-pionirji in pionirke. Začeli so iz nič in 
vedno delali v izjemno težkih pogojih. Zgradili so gasilski 
dom v katerem so pet let gostili tudi tri oddelke OS Žetale. 
Se posebej pa so se izkazali letos, ko so skrbeli za prevoz 
vode ob katastrofalni suši. V različne konce občine Žetale 
so pripeljali preko 1100 cistern vode. 

Člani Strojega krožka Žetalanec so prikazali spravljanje lesa v oglarsko kopo. Foto: Langer-
holc 

Anton Butolen je s predajo ključev izročil gasilsko orodno vo-
zilo v uporabo. 

Bogato kulinarično razstovo so v Žetalah pripravile članice 
Društva podeželskih žena in članice Društva upokojencev. 
Foto: Langerholc 

Idilična haloška pokrajina, zdravstveni dom, občinski prostori in cerkev, brez plakata prvega 
župana Žetal Antona Butolena pa v predvolilnem času ni šlo. 



SV. TOMAŽ / OTVORITEV OBNOVLJENEGA VRTCA IN SOLE 

Baloni sreie so poleteli v nebo 
čudovi t i prostori za najmlajše , še vedno dvoizmensl i i pouli 
za osnovnošo lce , množ ična udeležba na odprtju, država še 
ni poravnala računov. 

Z obnovo prostorov osnovne 
šole in vzgojno varstvene enote 
je bil v ormoški občini uresni-
čen program investicij v šolstvu 
do leta 2000. Ormoški župan 
Vili Trofenik je poudaril, da je 
bil plan realiziran v celoti in v 
predvidenem času. Pred letom 
dni so pri Tomažu že odprali 
telovadnico, ki je del investici-
je, skupno ocenjene na 382 mi-
lijonov tolarjev. Končni stroški 
znašajo 400 milijonov tolarjev, 
urediti pa bo treba še transfor-
matorsko postajo in čistilno na-
pravo. Trofenik je opozoril tudi 
na težave, ki se pojavljajo pri fi-
nanciranju. Glavni financer je 
občina, država, ki naj bi prispe-
vala 182 milijonov tolarjev, pa 

je doslej dejansko plačala le 80 
milijonov. Kljub temu so men-
da vse obveznosti do izvajalcev, 
razen 50 milijonov, poravnane. 

Angelca Likovič, državna se-
kretarka ministrstva za šolstvo 
je učiteljem, staršem in otro-
kom zaželela uspešno delo, saj 
jih vse povezuje isti cilj —vzgo-
jiti poštenega državljana, ki bo 
imel pozitiven odnos do skup-
nih vrednot, dela in sočloveka. 

Tomaževski vrtec se je tako 
iz precej neustreznih prostorov 
preselil na 350 kvadratnih me-
trov svetlih in izjemno prijetno 
opremljenih površin. 57 otrok 
ima na voljo tri igralnice in sku-
pen prostor. Za otroke, ki so ra-

zdeljeni v štiri skupine skrbijo 
štiri vzgojiteljice in tri pomoč-
nice. 

Osnovna šolo pri Sv. Tomažu 
obiskuje 222 otrok, ki jim v 
prenovljeni šoli še vedno pri-
manjkuje prostora. Pridobljene 
površine je namreč zasedel vr-
tec in tako bo pouk za nekaj 
oddelkov še vedno potekal tudi 
popoldne. Ravnateljica Alenka 
Čurin Janžekovič je povedala, 
da bodo dvoizmenski pouk do-
končno odpravili ob uvedbi de-
vetletke, seveda pa upajo, da bo 
priliv otrok še vedno takšen kot 
doslej. Zelo veliko zanimanje so 
šolarji namenili tudi prenovlje-
ni računalniški učilnici, prime-
ren prostor pa je dobila tudi 
knjižnica. 

Minuli petek je bil za Sv. 
Tomaž nedvomno dan veselja, 
saj so po 28 letih, ko je bil njiho-

va šola zgrajena, doživeli občut-
no prenovo. Otroci in vsi, ki v 
vrtcu in šoli skrbijo za njih, so se 
na dan odprtja šole in vrtca skr-
bno pripravili. Obiskovalce so 
pozdravili z drobnimi pozorno-
stmi, lepo pripravljenim kultur-
nim programom, številnimi raz-
stavnimi panoji, ki so pričali o 
njihovih aktivnostih in krasni-
mi jesenskimi aranžmaji. S pre-
novljeno šolo je te dni dihala 
cela krajevna skupnosti. Kraja-
ni so se slovesnosti množično 
udeležili, aktiv kmečkih žena pa 
je pripravil tudi pogostitev. Na 
slovesnosti je svojih 38 let dela 
na OS Tomaž pri Ormožu je v 
nekaj minut slovesa strnil nek-
danji ravnatelj Vlado Kovačič, 
v pokoj pa je letos odšla tudi 
učiteljica Silvija Ivanuša. 

vki 

I t a k sta prerezala Angelca Likovič, državna sekretarka mini-
strstva za šolstvo in šport ter ormoški župan Vili TVofenik. 

Ravnateljica Alenka Čurin Janžekovič se najbolj veseli za vr-
tičkarje in njihove vzgojiteljice, ki so si nove prostore zares že 
zaslužili. 

PTUJ / AVSTRIJSKI VELEPOSLANIK Z 
GOSPODARSTVENIKI S PTUJSKEGA 

Veliko možnosti za 
sodelovanje 
Informativni pogovor s ptujskimi gospodarstveniki je bil že 
dolgo načrtovan, je 19. oktobra na pogovoru v ptujski me. 
stni hiši povedal avstrijski ve lepos lanik v Sloveniji dr. Ger-
hard Wagner. Ker pa je do njega priš lo še le sedaj, sovpada 
tudi z njegovim pos lovi ln im ob i skom Ptuja, ker mu čez tri 
tedne poteče mandat v Slovenij i . Za trgovinskega svetnika 
mag. Georga Krauchenbergerja, ki ga je spremljal , pa je 
bil prvi obisk Ptuja tudi prvi uradni obisk. 

Avstrijski veleposlanik na pogovoru v ptujski mestni hiši. Foto: 
Langerholc 

Sicer pa je v našem mestu bil 
že večkrat tako kot veleposla-
nik, ki je med službovanjem v 
Sloveniji vsaj dvakrat letno pri-
hajal na Ptuj , in se mu je s 
svojimi lepotami zelo priljubil. 
Kot je pokazal četrtkov pogovor 
podjetniki in obrtniki s Ptuj-
skega sodelujejo v glavnem z 
avstrijsko avtomobilsko indus-
trijo, kar tudi ni naključje, saj 
ima ptujska avtomobilska in-
dustrija dolgoletno tradicijo. V 
večini pa je podprta tudi že s 
standardi kvalitete, kar razviti 
zahodni trg tudi zahteva. Ne-
kateri pa so v fazi pridobivanja 
okoljskih standardov. Možnosti 
za poglobljeno sodelovanje ob-
stajajo na obeh straneh tudi na 
drugih področjih, pri dobavite-
ljih za avtomobilsko proizvod-
njo pa bi na primer kazalo,.da bi 
se povezali, s čimer bi lahko do-
segli še boljše rezultate. Izkušnje 
avstrijske živilsko-predelovalne 
industrije na primer, ki je imela 
veliko težav pri vstopanju v EU, 
bi bile zelo dobrodošle tudi za 
ptujsko Perutnino. Mestna ob-
čina Ptuj pa lahko pričakuje po-

trebno pomoč z avstrijske strani 
pri nadaljnjem navezovanju sti-
kov s svetovnim koncernom 
Magna, katerega predstavnike 
na Ptuju pričakujejo že prihod-
nji mesec, sta med drugim po-
udarila na pogovoru na Ptuju 
avstrijski veleposlanik dr. Ger-
hard Wagner in trgovinski svet-
nik mag. Georg Krachenberger. 
Sicer pa je Avstrija četrti naj-
pomembnejši partner Slovenije 
na področju uvoza in izvoza, 
s 42-odstotki pa ima tudi naj-
večji delež med tujini investi-
torji v Sloveniji. Po podatkih 
avstrijskega veleposlaništva je 
na Ptujskem s svojimi programi 
prisotnih najmanj deset podje-
tij s področja proizvodnje in tr-
govine. Avstrijski veleposlanik 
se je zahvalil za prisrčen spre-
jel, z lepimi vtisi odhaja iz Ptuja 
in Slovenije, upa pa tudi, da bo 
trgovinski svetnik mag. Gerog 
Karuchenberger že kmalu po-
novno obiskal Ptuj skupaj z no-
vim veleposlanikom. Začetnim 
pogovoram pa naj bi sledili tudi 
že prvi konkretni rezultati. 

MG 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Spet smo stopili v čas, ko po-
skušamo živi v senci in v ime-
nu mrtvih predvsem same sebe 
prepričati, da smo dobri. Seve-
da je to lepo, čeprav bi bilo še 
bolje, če bi to počenjali skozi 
vse leto. V kolonah se bomo 
slili na pokopališče, v mislih in 
besedah bomo imeli kar naprej 
svoje pokojne najdražje, čep-
rav bi bilo prav, da bi se jih, 
skupaj s njihovimi dobrimi de-
janji spominjali tudi, ko ni pra- ^ 
znika. Predvsem pa bo dobro, ^ 
če dneva mrtvih ne bomo zlora- ^ 
bljali za svoje medsebojne ob-
račune, če ne bomo skušali na 
hitro opravičiti naših netaktnih 
ravnanj do živih in do mrtvih. 
Ni dobro, da vse spremembe, ; 
ki marsikdaj pomenijo tudi sla-
bšanje medsebojnih odnosov, 
nekritično proglašamo za nekaj 
samoumevnega. 

Spreminja se tudi marsikaj v 
zvezi s pogrebi in med človeš-
kimi odnosi. Na premnogih po-
grebih se razkrivajo družinska 
nesoglasja - in prepiri. Medtem 
ko je bil včasih vsaj čas pogre-
ba nekaj "svetega", se zdaj po-
gosto dogaja, da se nekateri 
sorodniki že ob pogrebu med-
sebojno obmetavajo z očitki ali 
izogibajo plačilu pogrebnih ob-
veznosti. Tudi sicer se Sloven-
ci - za razliko od prebivalcev v 
drugih državah obnašajo zelo 
"varčno", celo skopo, ko gre 
za različne pogrebne stroške. 
Nasploh Slovenci v novejšem 
času kupujejo zelo malo nad-
standardnih, bolj luksuznih - in 
dražjih krst, to pa opravičujejo 

z upepeljevanjem, češ, da bo 
tako ali tako vse izgorelo... 

VARČEVANJE PRI 
POGREBIH 

še deset let nazaj je bilo v Slo-
veniji zelo veliko dražjih, nad-
standardnih pogrebov, zdaj pa 
v glavnem prevladujejo pogrebi 
srednjega cenovnega razreda. 
Čedalje več ljudi se odloča za 
najnižji cenovni razred. Včasih 
je veljalo, da se tudi z organiza-
cijo pogreba in izbiro pogreb-
ne opreme izkazuje odnos živih 
do mrtvega. To je bil neke vrs-
te dokaz spoštovanja in ljubez-
ni do pokojnika, češ da si je za 
svojo zadnjo pot zaslužil nekaj 
najboljšega. Predvsem pa je bil 
vsak pogreb tudi nekaj, s čimer 
so se sorodniki potrjevali tudi 
pred živimi. Zdaj očitno ni več 
tako, zaradi tega pa pogrebi iz-
guljajo tudi nekaj nekdanjega 
blišča in značilnosti, ki so še 
zdaj zaznavne pri pokopih dru-
god po razviti Evropi. Standar-
dni klasični pogreb na Žalah 
stane 172 tisoč tolarjev (pri 
čemer država s pogrebnino pri-
speva 111 tisoč tolarjev). Cena 
standardnega žarnega pogre-
ba pa je 124 tisoč tolarjev (pri 
čemer pogrebnina znaša 111 
tisoč tolarjev). Slovenski pogre-
bi so tri do štirikrat cenejši kot 
pogrebi v Avstriji, Italiji ali Nem-
čiji. Včasih je v Sloveniji nekako 
veljalo, da je treba za pogreb 
prodati najmanj eno kravo. Zdaj 
takšna primerjava ni več real-
na. Poznavalci pravijo, da so 

se pri nas pogrebni stroški zelo 
, oklestili, tako da so slovenski 
= pogrebi v primerjavi z Evropo 

med cenejšimi. Ljudje skratka 
pogrebom ne posvečajo kak-
šne posebne pozornosti in niso 
pripravljeni nameniti kaj več de-
narja za pokojnika. 

Na ljubljanjskih Žalah so za-
: čeli pokopavati v prvih letih 

prejšnjega stoletja. Pokopališ-
i če je sprva služilo za potrebe 
I ožjega mestnega predela, sča-
• soma pa so nanj - predvsem 

zaradi pomanmjkanja prostora 
na drugih, okoliških pokopališ-
čih začeli pokopavati tudi umrle 

I s širšega ljubljanjskega obmo-
I čja. Vsekakor pa pogreb na 
i Žalah ni stvar kakšnega poseb-
; nega prestiža ali posebne želje, 
i prej bilahko rekli, da med Ljub-
1 Ijančan in Slovenci prevladuje 

prepričanje, da mora biti poko-
i pališče čim bliže mestu domo-

vanja. Zaradi tega se vztrajno 
pojavljajo zahteve po širitvi oko-
liških pokopališč, od katerih de-

• vet večjih deluje pod okriljem 
pogrebnega zavoda Žale, po-
leg teh pa je še osem manjših, 
vaških pokopališč. Tudi glede 
tega se ljubljanske oziroma slo-
venske želje in usmeritve raz-
likujejo od aktualnih evropskih 
rešitev. V Evropi se v glavnem 
odločajo za večja, centralna 
mestna pokopališča, medtem 
ko manjša opuščajo. Pri nas pa 
so težnje ljudi, da bi bili po-
kopani "na svojem življenjskem 
prostoru" še posebej zaznavne 
po letu devetdeset. Na spreme-
njene razmere so takoj začeli 

reagirati tudi lastniki zemljišč, 
na katera naj bi se širila po-
samezna matična pokopališča 
(nekaj formalnih zahtev za nji-
hovo širitev je prav zdaj v po-
stopku pri mestnih oblasteh) 
z navijanjem cen teh zemljišč 
celo na 200 mark za kvadratni 
meter... 

Mnoga pokopališča, tudi Žale 
so bila včasih na obrobju me-
sta, zdaj pa so zaradi širitve 
mest tako rekoč v centru, ven-
dar to ljudi očitno ne moti. Tako 
tudi ni zaslediti kakšnih poseb-
nih protestov ali gibanj za spre-
membo njihovih lokacij, kar se 
sicer zelo pogosto dogaja, ko 
gre za nekatere druge komu-
nalne gradnje. Krajani kažejo 
velik interes za urejanje in širi-
tev obstoječih pokopališč, ki 
jih v njihovi neposredni bližini 
ne čutijo kot nekaj motečega 
ali neprimernega. V Stožicah je 
zraslo tik ob pokopališču mo-
derno stanovanjsko naselje, re-
klame za to naselje pa celo 
govorijo o prijaznem pogledu 
na okolje... 

Mateja Habinc v svoji knjigi 
o pokopališčih ugotavlja, da se 
pokopališča pojmujejo kot javni 
in zasebni prostor, kot kraj mr-
tvih in kot kraj kulturnega izraza 
in izročila, običajev, simbolnih 
pomenov živih. Opozarja na ra-
zlične navade v zvezi s pokopa-
lišči, z njihovim obiskovanjem 
in uporabo. Prvotno ni šlo za 
klasično pokopavanje - trupla 
so skrivali pred živalmi in ljud-
mi. V bronasti dobi (v Evropi 
1700 - 800 pred našim štetjem) 
so pokojnike s pridatki poko-
pavali v hišah, pečinah ali v 
neposredni bližini. To nekateri 
raziskovalci označujejo kot za-
četek pokopališč. V 2. tisočle-
tju pred našim štetjem naj bi 
se pod vplivom Orienta v Evro-
pi pojavila kremacija. Kremacijo 

so poznali tudi Grki in Rimljani. 
Sicer pa je bilo v Rimu zakon-
sko prepovedano pokopavanje 
mrtvih mestnih obzidij, izjema 
so bili le pomembni meščani, 
ki so jih pokopavali na vidnih 
krajih v naselju Slovenski rodo-
vi so sprva mrtve upepeljevali, 
dajali v žare in pokopavali, po-
zneje pa je prevladal skeletni 
pokop mrtvih. Po nekaterih vi-
rih so posamezna plemena za 
kraj pokopa uporabljala prostor 
pred hišnim pragom okoli og-
njišč itd. Za "pokop" so uporb-
Ijali tudi sani, čolne... 

VELIKO 
UPEPELITEV 

Slovani so verovali, da se po 
smrti duša loči od telesa in 
spremeni v podobo ptice, ki 
čepi na drevesu. Zato so dre-
vesom na pokopališčih posve-
čali posebno pozornost, ker so 
simbolizirala nekakšnega pos-
rednika med svetom živih in 
mrtvih. Drevo se šteje za ene-
ga najstarejših spomenikov na 
grobovih. 

Leta 785 je Karel Veliki pre-
povedal kremacijo, pokopališ-
ča pa je razglasil za prostor, 
kjer je edino dovoljeno poko-
pavanje mrtvih. Do prepovedi 
upepeljevanja je prišlo zaradi 
vere v vstajanje telesa. Katoli-
ška cerkev je, kot piše Mateja 
Habinc, kremacijo trupel pono-
vno dovolila šele leta 1963. 

Slovenija je dobila prvi kre-
matorij v Ljubljani leta 1978. 
Pozneje so zgradili še upepe-
Ijevalnico v Mariboru. Na ljub-
ljanjskih Žalah ugotaljajo, da so 
ljubljančani in tudi sicer prebi-
valci Slovenije neverjetno hitro 
in na široko sprejeli ta način 
pokopov umrlih. Zdaj imajo na 
ljubljanjskih Žalah že 85 od-
stotkov pokopov z žaro, le 15 
odstotkov pa je še klasičnih po-
grebov s krsto. V Sloveniji pa 
bodo kmalu kremirali že polovi-
ca vseh umrlih. Slovenija sodi 
po upepelitvah umrlih v sam 
evropski vrh, za seboj pa puš-
ča tako Italijo, Avstrijo kot Nem-
čijo, kjer je sicer porast števila 
upepelitev zelo opazen. 

Jak Koprive 



TRNOVSKA VAS / OB PRAZNIKU LETOS VEČ OTVORITEV 

Cestam na/več pozornosti 
Trnovska vas zadnje oktobrske dni praznuje 2. občinski 
praznik. V spomin na duhovnika dr. Jožefa Muršea, rojaka 
iz Biša, k i j e v leta 1847 po Valentinu Vodniku napisal prvo 
slovensko slovnico. Veliki mož je sodeloval še pri Kozlarje-
vem zemljevidu, se udejstvoval na političnem področju ter 
si dopisoval z Vrazom, Bleneisom, Slomškom in drugimi 
uglednimi ljudmi 2. polovice 19. stoletja. Večino življenja 
je dr. Muršec preživel v Gradcu, kjer se je tudi upokojil in 
leta 1895 umrl. Njegovi posmrtni ostanki danes ležijo v Tr-
novski vasi, v krajih, k i j ih kljub dolgoletnemu službovanju 
na tujem ni nikoli pozabil. 

Tednik: Trnovskovaški ob-
činski svet je na septembrski 
seji za praznik občine Trnov-
ska vas določil 25. oktober, ko 
je leta 1895 v avstijskem Grad-
cu umrl rojak dr. Jožef Mur-
šec. Zakaj ste izbrali prav ta 

, dan? 
Zupan Kari Vurcer: "Želeli 

smo poiskati tehten razlog za 
dan, ki bi lahko bil praznik ob-

j čine in to za nevtralno dol-
• goročno obdobje. Zato smo iz-
j brali spominski dan dr. Jožefa 

Muršca, nedvomno enega na-
ših največjih rojakov. Datum je 
blizu tudi farnemu žegnanju, 
zato smo oboje združili, tako da 
bomo praznovali dan spomina 
na velikega rojaka in obenem 
farno žegnanje na dan farnega 
patrona sv. Bolfenka. 

Tednik: Ob občinskem pra-
zniku se ponavadi ozremo na-
zaj in pregledamo prehojeno 
pot zadnjega leta. V vaši obči-
ni ste v letu 2000 asfaltirali kar 
nekaj cest in postorili še veli-
ko drugega. 

Kari Vurcer: "Ceste so še ve-
dno stalnica med investicijami, 
tako naše kot drugih občin, saj 
si brez njih ne znamo predstav-
ljati normalnih življenskih raz-
mer. Letos smo posodobili štiri 
odseke cest: kilometer dolg od-
sek Bišečki Vrh - Črmlja, kilo-
meter dolg odsek na Trnovskem 
Vrhu in 500 metrov dolg odsek 
Trnovski Vrh - Straže ter ki-
lometrski odsek v Črmlji. Pre-
plastili smo 7 kilometrov že 
asfaltiranih cest, štiri odseke pa 
uredili v spodobno makadam-
sko stanje. Ceste in melioracija 
jarka v Ločiču so nas stale 70 
milijonov tolarjev." 

Tednik: Kolikšen pa je leto-
šnji proračun vaše občine? 

Kari Vurcer: "Proračun s pre-
dvidenimi sredstvi nekaterih 
ministrstev obsega 135 milijo-
nov tolarjev, vendar pa vsega 
denarja v tej višini ne bomo do-
bili. Več kot polovico denarja 
Smo vložili v neposredne inves-
ticije in mislim, da gre za spošt-
ljivi del proračuna, kar je dokaz, 
da se želimo obnašati odgovor-
no in predvsem akcijsko." 

Tednik: Pravite, da vsega 
denarja z države ne bo. Zakaj 
ne? 

Kari Vurcer: "Natečaji so pač 
natečaji in nikoli ne dobiš to-
liko kot pričakuješ. Letos smo 
dobili 6 milijonov tolarjev iz mi-
nistrstva za ekonomske odnose 
in razvoj, 2 milijona iz kmetij-
skega ministrtva ter 10 milijo-
nov od ministrstva za okolje in 
prostor za sanacijo plazu. Od 
države bomo dobili verjetno 10 
milijonov manj kot smo priča-
kovali." 

Tednik: Vendar pa je drža-
va vsaj pokazala prizadevanje, 
da "skrbi" tudi za svoje manjše 
občine. 

Kari Vurcer: "Osebno nisem 
nezadovoljen s sodelovanjem 

države. Vedeti moramo, da po-
leg natečajnih sredstev dobi-
vamo proračunska sredstva iz 
naslova primerne porabe. Pri-
znati moramo, da se občina z 
lastnimi sredstvi - 17 milijoni 
tolarjev, ki jih dobimo od doho-
dnine, uvršča med najrevnejše 
občine, tako da je naša eko-
nomska moč resnično šibka. 
Država nam letno v proračun 
primakne okoli 70 milijonov 
državnih sredstev, zato ne mo-
remo biti nezadovoljni z odno-
som države do občine Trnovska 
vas. 

Tednik: Gospod župan lani 
ste ob podobni priložnosti na-
povedali oblikovanje obrtne 
cone in razvoj turizma. Kako 
kaže na teh področjih? 

Kari Vurcer: "Žal se na teh 
dneh področjih v zadnjem letu 
kaj posebnega ni zgodilo, saj 
smo se morali posvetiti banal-
nejšim problemom, kot sem jih 
že naštel. S ptujskim Kme-
tijskim kombinatom še naprej 
skušamo urediti obtno cono. 
Zemljišče in objekti so napro-
daj, žal pa pravih kupcev ni. 
Upamo, da se bodo našli v do-
glednem času, saj je lega ideal-
na. O razvoju turizma moram 

povedati, da se zadnje leto na 
tem področju ni dalo veliko na-
rediti. Korak naprej je ureditev 
kmetije pri Požegarju, ki je na 
sredi poti. Želimo si, da bi ob 
mesariji kmalu ponujali še kaj 
več, saj imajo v načrtu ureditev 
turistične kmetije. Občina je v 
tem času asfaltirala najlepše ko-
tičke v teh krajih, sedaj pa bi se 
morali najti posamezniki, ki bi 
v teh krajih postavili tudi turi-
stične objekte." 

ZA ŠOLO V 
DOMAČEM KRAJU 

Tednik: Kako daleč je še do 
začetka gradnje nove šole? 

Kari Vurcer: "Smo na 34. mes-
tu srednjeročnega načrta izgrad-
nje šolskega prostora v Sloveniji, 
tako, da pričakujemo, da bomo 
čez leto ali dve pričeli z grad-
njo. Poskrbeli smo za soglasja, 
imamo idejne projekte, v izde-
lavi pa je tudi glavni projekt, 
tako da bomo kmalu pripravlje-
ni. 

Tednik: Sami ste vodja šole 
v Vitomarcih, ki je del 
Vzgojno-izobraževalnega za-
voda Destmik-Tmovska vas-
Vitomarci. Sami veste, da na 
Destmiku že stoji sodobno op-
remljena šola, v kateri bi bilo 
prostora tudi za otroke iz obeh 
ostalih občin. O tem je bilo že 
več polemik. Kaj osebno me-
nite vi in ali je še potrebna 
gradnja šol v Vitomarcih in 
Trnovski vasi? Ali ne bi bilo 
najsmotemeje v prihodnje 
uporabljati le destmiške šole? 

Kari Vurcer: "Mislim, da so 
bile polemike dobre in so se iz-
kristalizirale v razumne odloči-
tve. Vesel sem šole na Destniku, 
saj gre za izredno lep objekt. Ot-
roci imajo v njej podobne pogo-
je kot drugje v Sloveniji. Vendar 
smo se sporazumeli, da gradi-
mo še dve triadi v Trnovski vasi 
in Vitomarcih, kar pomeni gra-
dnjo šolskih prostorov za prvih 
šest let v domačem kraju. Res 
je, da bi bilo najenostavneje ot-

roke voziti na Destrnik, vendar 
pa je tej otroški dobi za razvoj 
posameznega kraja pomembno, 
da otroci obiskujejo šolo v do-
mačem kraju. Sam smatram 
to kot največji družbeni stan-
dard." 

ZADOVOLJNI 
Z IZIDI NEDAVNIH 
VOLITEV 

Tednik: Med aktualnejšimi 
temami je znova regionalizem. 
Kaj si obetate od regij? 

Kari Vurcer: "Občutki so de-
ljeni. Nekateri se bojijo in boji-
mo, da bi nam bila preko regij 
zaprta neposredna pot do drža-
ve in da bi marsikateri načrti 
ostali neuresničeni. Če bomo 
ustanavljali regije, kar verjetno 
bomo, si želimo, da to ne bi 
pomenilo le večanja novih ad-
ministrativnih središč in novih 
nepotrebnih stroškov. Regije 
bodo morale biti operativne in 
naj bi reševale širše probleme, 
ki jih občine zaradi svoje maj-
hnosti ne morejo." 

Tednik: Za nami so držav-
nozborske volitve na katerih 
sta kot kandidata sodelovala 
tudi dva iz vaše občine. Ste za-
dovoljni z izidi? Ste nemara 
pričakovali, da bo tudi Trnov-
ska vas dobila svojega poslan-
ca? 

Kari Vurcer: "Volitve so voli-
tve. Počasi verjamem, da je ob-
last, tam, kjer je demokracija, 
takšna kot si jo ljudje izvolijo. 
Zato nimam pripomb. Ljudje 
so se odločili, glasovali in za-
dolžili novo generacijo za štiri 
leta. Dela in problemov bo do-
volj. Menim pa, da se moramo 
Slovenci enkrat dokončno zave-

dati, da tako kot v svetu, tudi v 
Sloveniji obstajata levica in de-
snica. Morali se bomo sprijazni-
ti, da obstajata oba pola naroda. 
Ekstremizem je seveda škodljiv 
povsod, ampak s tema poloma 
se moramo sprijazniti in gleda-
ti na oba z vidika programa. 
Tisti, ki ponuja narodu v svo-
jem času resnično dober pro-
gram, tisti naj narod vodi. Sam 
se zavzemam za civilno družbo, 
kjer bi bila zaupanim strokov-
njakom dana možnost, da na-
redijo največ za svoj narod in 
državo. Glede naših kandida-
tov pa moram povedati, da smo 
kot občina premajhni, da bi jim 
lahko dali dovolj podpore." 

Pogovor ob 2. občinskem pra-
zniku je bil tudi priložnost za 
oceno dosedanjega dela te mla-
de slovenskogoriške občine, a 
kaj ko prostora v časopisu za vse 
ponavadi zmanjka. Kari Vurcer 
ne skriva smelih načrtov za na-
prej. Zavzema se za postopni 
razvoj občine in njenih vasi. Po 
asfaltu bo prihodnje leto na vr-
sti gradnja vodovoda v Sovjaku 
in prečrpalne postaje v Bišu. V 
občini bodo še naprej razvijali 
turizem, mlade pa spodbujali k 
učenju, saj se zavedajo, da bo k 
razvoju Slovenskih goric pripo-
moglo predvsem znanje. Nekaj 
so ga letos strnili tudi v svoji 
prvi številki lokalnega glasila 

Trnovski zvon, ki je izšel prav 
te dni. "Veseli smo, ko dobimo 
svoj prostor tudi v Tedniku ali 
na valovih radia Ptuj, saj ste po-
slušana radijska postaja in vaš 
časopis kljub Trnovskemu zvo-
nu ne bo nič manj bran", zak-
ljučuje misli župan Kari Vurcer. 
Občanom Trnovske vasi pa ob 
2. prazniku čestita in dodaja: 
"Čeprav nekatere poteze niso 
priljubljene in ne morejo vselej 
zadovoljiti vseh, želim, da kljub 
temu potrpežljivo bogatite živ-
ljenje občine Trnovska vas. Tako 
življenje v tem delu Slovenskih 
goric ne bo več po ničemer 
zaostajalo za drugimi območji, 
bo lepo in primerno kulturnega 
človeka današnjega časa." 

Anemari Kekec 

Prireditve ob 2. prazniku občine Trnovska vas: 
^0. OKTOBER - Dan odprtih vrat Gasilske zveze Trnovska 

vas - Vitomarci v prostorih PGD Biš. 20. OKTOBER - Prikaz 
taktične gasilske vaje v Trnovski vasi, 21. OKTOBER - Tek-
movanje v streljanju z zračno puško v Dornavi za pokal občine 
Trnovska vas. 25. OKTOBER - Otvoritev ceste v Črmlji. 26. 
OKTOBER - Ob 16. uri otvoritev ceste Trnovski Vrh - Here-
ga. 27. OKTOBER - Ob 16. uri otvoritev ceste Straže - Strmec. 
28. OKTOBER - Ob 14. uri slavnostna seja občinskega sveta, 
ob 15. uri osrednja proslava v Domu krajanov. 29. OKTOBER 
- Ob 10. uri Slovesna maša ob Bolfenskem žegnanju, ob 11. uri 
odkritje kipa dr. Jožeta Muršca. 

Priznanja ob 2. občin-
skem prazniku bodo v so-
boto prejeli: Pevski zbor 
Jakoba Gomilška KUD Tr-
novska vas, Tekmovalne 
enote PGD Biš in Strel-
ska družina Trnovska vas 
ob 20-letnici delovanja. 

Rojstna hiša dr. Jožefa Murščca v Bišu 

Župan Kari Vurcer zadovoljen z odnosom države do manjših 
občin. 

Prostovoljno gasilsko društvo Biš bo prihodnje leto praznova-
lo 125 let delovanja 

Asfalt z letom 2000 tudi v Črmlji 



STROKOVNJAKI ENERGETSKE SVETOVALNE PISARNE SVETUJEJO 

Ogrevanje z lesno biomaso 
v sprejeti Resoluciji o strategiji učinkovite rabe in oskrbe Slo-
venije z energijo je uporaba biomase zapisana kot ena pred-
nostnih nalog pri spodbujanju uporabe obnovljivih virov. 
Slovenija velja za eno najbolj gozdnatih držav Evrope, saj 
je več kot 50 % površine pokrite z gozdovi. V preteklosti 
je bila uporaba lesa za kurjavo zelo pogosta, s pocenitvijo 
tekočih in plinastih goriv pa je postala raba lesa ekonom-
sko manj zanimiva. Klasično ogrevanje na les je dejansko 
spadalo med časovno potratne postopke, ker ni bilo spre-
jemljivo za vse hitrejši življenjski ritem. Vendar pa je tudi 
na tem področju tehnika ogrevanja z lesom naredila velik 
korak naprej, zato so tradicionalne izkušnje vedno bolj le 
še predsodki. V tem članku bom poskušali pojasniti zakaj. 

Z besedo biomasa označuje-
mo obnovljive vire energije, ki 
so predvsem rastlinskega izvo-
ra. Sem prištevamo les, lesne se-
kance in tablete, slamo, hitro 
rastoče energijske rastline, pol-
jedelske odpadke, bioplin ipd. 

S pojavom naftne krize in ob 
spoznanju, da je količina fosil-
nih goriv omejena, ter ob večji 
zavesti, da je onesnaževanje oko-
lja zaradi pridobivanja energije 
postalo že zelo nevarno za člo-
veštvo, je večja pozornost po-
novno posvečena lesu kot viru 
energije. Uporaba lesa in sploh 
biomase je okolju prijazna. Ta 
prednost je očitna, če primerja-
mo emisije ogljikovega dioksi-
da (COj) pri zgorevanju biomase 
in fosilnih goriv. Pri zgorevan-
ju fosilnih goriv nastaja sprošča-

nje ogljikovega dioksida v zelo 
kratkem času, medtem ko je pri 
zgorevanju biomase sproščanje 
ogljikovega dioksida nevtralno. 
Drevesa namreč črpajo pri rasti 
COj iz zraka in namesto njega 
vračajo v atmosfero kisik. Pri 
zgorevanju lesa poteka reakcija 
med vskladiščenim ogljikom in 
kisikom iz zraka. Kot eden od 
produktov zgorevanja se spet 
sprošča ogljikov dioksid, količi-
na COj pri zgorevanju pa je ena-
ka količini pri gnitju. 

Pomena emisij CO^ se zaveda-
mo šele v zadnjem času, saj ima 
ta sicer nestrupen plin zelo ve-
lik vpliv na učinek tople grede 
in posledično globalno segreva-
nje ozračja. Je pa res, da zgolj z 
uporabo biomase tega problema 
ni mogoče v celoti rešiti, lahko 

pa je eden od temeljev za njego-
vo obvladanje. 

Pri pravilnem kurjenju z le-
som, ki praktično ne vsebuje 
žvepla, ne onesnažujemo zraka. 
Je domači vir energije, ki je ve-
dno na razpolago in je tako neo-
dvisen od različnih energetskih 
kriz. Pomembno je tudi to, da se 
izboljšuje vzdrževanje gozdov. 
Proizvodnja lesa nudi lahko tudi 
novo perspektivo za marsikate-
ro slovensko kmetijo in odpira 
nova delovna mesta, še posebej 
na bolj odmaknjenih področjih, 
saj pri predelavi lesa ostane pri-
bližno 35% vhodne surovine kot 
odpadek, ki ga je mogoče kori-
stno uporabiti. 

Za izrabo vseh naštetih pred-
nosti je potrebno poleg ustrezne 
cenovne politike, ki je v rokah 
države, največ narediti pri avto-
matizaciji priprave lesa, njego-
vega transporta do porabnika in 
kasnejšega posluževanja napra-
ve. Ta tehnični problem je danes 
rešljiv: rešitev je v pripravi les-
nih delcev take velikosti, ki do-
puščajo kontinuiran transport. 

PRIPRAVA IN 
SKLADIŠČENJE 
LESA ZA KURJAVO 

Pri nas v glavnem kurimo les 
obliki žaganih, cepljenih in se-

kanih polen. Kurilnost lesa je 
zelo odvisna od vsebine vlage 
v lesu. Tako ima gozdno vlažen 
les z vsebnostjo vlage 50 do 60 
% kurilnost približno 7 MJ/kg. 
Les, ki je skladiščen več let in 
z vsebnostjo vlage 25 do 25 %, 
pa ima kurilnost približno 14 
MJ/kg. 

Lesne delce, ki jih kurimo v 
popolnoma avtomatiziranih ko-
tlih in dopuščajo kontinuiran 
transport, se pripravi lahko v 
obliki lesnih sekancev ali kot le-
sne tablete. 

Sekanci so najenostavnejša 
oblika lesnega gradiva. To so na-
sekani oziroma narezani delci 
lesa različnih dimenzij (do dol-
žine 3 cm). Delamo jih iz seč-
nih in drugih lesnih ostankov 
(grmovje, obcestno rastje itd). 
Za pripravo sekancev imamo na 
voljo ustrezne naprave v različ-
nih izvedbah in različnih zmo-
gljivostih. Do nedavnega je bilo 
potrebno lesni material dodajati 
bodisi ročno bodisi z dvigalom, 
kar je pomenilo precejšen tehni-
čni problem. V zadnjem času so 
bili razviti sistemi, ki zmorejo 
samodejno pobirati v vrsti na tla 
odložen lesni material. To omo-
goča posebna naprava, ki ima 
obliko bodičastega valja. Valj les 
zgrabi in pobere, posebni us-
merjevalniki pa ga nato poteg-

nejo do sekalne naprave, ki je 
priključena na prednje hidravli-
čne priključke traktorja. Sekal-
na naprava je konstruirana tako, 
da z lesom zagrabljeno kamenje 
in smeti odpadejo, s čimer se 
zmanjša obraba rezalnih nožev 
sekalne naprave. 

Maksimalna debelina debel, 
ki jih naprava še zmore, je 25 
cm, v eni uri pa zmore proizve-
sti v povprečju 25 m' lesnih se-
kancev. 

Od sekljalne naprave transpo-
tira izmetalnik predelano maso 
preko traktorske kabine v zadaj 
prigrajen zabojnik. Ta sprejme 
do 10 m' sekancev, čemur us-
treza šest ton svežega materiala 
oziroma tri tone suhega lesa. Z 
vidika lažje predelave in skla-
diščenja je ugodno, da drevesa 
in grmovje podremo nekaj me-
secev pred predelavo v sekance. 
Za ogrevanje povprečne enodru-
žinske hiše je potrebno na leto 
med 40 do 50 m' sekancev. 

Lesne tablete se po posebnem 
postopku proizvajajo iz trsk in 
iveri (ponavadi ostanki iz pre-
delave lesa), ki jih pri visokem 
tlaku stiskamo v trdne tablete 
premera 6 do 10 mm in dolžine 
5 do 30 mm. Postopek je eno-
staven in ne zahteva posebnih 
dodatkov in veziv. Nasipna teža 
tablet je 6500 N/m', posušene 
vsebujejo 8 do 10 % vlage, nji-
hova kurilna vrednost pa je pri-
bližno 18 MJ/kg. 

TRANSPORT IN 
DOVOD GORIVA 
DO KOTLA 

Prednost drobno pripravlje. 
nega lesa se pokaže pri transpor, 
tu do končnega porabnika. V la: 
namen se uporabljajo cisterne, 
iz katerih s pomočjo črpalke le. 
sno maso prečrpamo v skladiš-
čni prostor ob kurilnici, ne da 
bi prašili okolico. 

Glede na dovod goriva do sa-
mega zgorevalnega mesta (kot-
la) ločimo tri izvedbe: 

- naprava z zalogovnikom, pri 
kateri je potrebno ročno polnje-
nje zalogovnika v povprečju le 
vsakih 14 dni; 

- naprava s prostorskim odv-
zemom brez mešala, ki je pri- j 
merna za lesne tablete in manjše I 
skladiščne prostore; 

- naprava s prostorskim odv-
zemom z mešalom, kjer so gori-
vo lahko tablete ali sekanci. Na 
tleh nameščeno mešalo omogo-
ča izrabo prostorov s premerom 
do 5 metrov. 

V zadnjih dveh primerih ma-
nipulacija z lesno maso odpade. 
• Nadaljevanje v naslednji šte-

vilki. 
Vse do sedaj objavljene član-

ke lahko bralci najdejo tudi 
na naslovu: 
www.gi-zrmk.si/ensvet.htm 

Bojan Grobovšek, 
univ. dipl. ing. str. 

Odprava sklepov AVNOJ-a? 
Nadaljevanje iz 
prejšnje številke 

v zvezi z razpravo o odpravi 
omenjenega odloka AVNOJA i 
oz. o spremembi našega ZD sta 
se pojavili še dve vprašanji: 

a) Ali Republika Slovenija | 
temelji tudi na zakonodaji I 
AVNOJA? 

Medtem ko večina slovenskih 
političnih strank in njihovih 
voditeljev ter predsednik drža- | 
ve odločno zastopajo stališče, da | 
so tudi avnojski sklepi delno te- | 
melji sedanje slovenske države, 
ki je bila že pred sprejemom us-
tavne listine dne 23. VL 1991 
država s pravico do odcepitve iz | 
SFRJ, nekateri izjavljajo druga-
če. Tako je npr. predsednik SDS 
Janez janša izjavil, da Slovenija 
avnojskih sklepov ne bo razve-
ljavila, ker zanjo ne veljajo (glej : 
Večer 9. 9. 2000), podpredsed-
nik iste stranke dr. Milan Zver 
pa misli, da je edini temelj slo-
venske državnosti slovenska us-
tavna listina (glej Večer 1. 9. 
2000). 

b) AH je Republika Sloveni-
ja pravna naslednica SFRJ? 

Tu naj omenim izjavo avstrij-
skega kanclerja dr. Schiissla, ki 
je kritiziral izjave Kučana, da so 
sklepi AVNOJA tudi temelj slo-
venske države, in pri tem rekel: 
"Nikoli nisem prav dobro razu-
mel, zakaj se Slovenija vidi kot 
pravna naslednica nekdanje Ju-
goslavije," in da je jasno, "da je 
predsednik Kučan z eno nogo 
še vedno v starem režimu". (Glej 
Večer 4. 9. 2000.) 

Argumenti, da je RS pravna 
naslednica bivše SFRJ, so: 

- bivša SFRJ je razpadla, kar 
je ugotovila tudi od medna-
rodne skupnosti leta 1991 v 
Bruslju ustanovljena t.i. Bandin-
terjeva arbitražna komisija. Pra-

vne naslednice razpadle države 
so: Slovenija, Hrvatska, Bosna, 
Makedonija in Združena repu-
blika Jugoslavija (ZRJ), ki pa 
neupravičeno in neutemeljeno 
trdi, da je le ona pravna nasled-
nica bivše SFRJ; 

- temeljna ustavna listina o sa-
mostojnosti in neodvisnosti Re-
publike Slovenije, sprejeta 25. 6. 
1991, med drugim določa, da: 
Republika Slovenija prevzema 
vse pravice in dolžnosti, ki so 
bile z ustavo Republike Slo-
venije in ustavo SFRJ prene-
sene na organe SFRJ in da se 
prevzem izvrševanja teh pravic 
uredi z ustavnim zakonom. Na 
ozemlju Republike Slovenije ve-
ljajo mednarodne pogodbe, ki 
jih je sklenila Jugoslavija in ki 
se nanašajo na Republiko Slove-
nijo; 

- temeljni zakon za izvedbo 
temeljne ustavne listine določa, 
da se v republiki Sloveniji smi-
selno uporabljajo kot republiški 
predpisi tisti zvezni predpisi, ki 
so veljali v Republiki Sloveniji 
ob uveljavitvi tega zakona, če 
ne nasprotujejo pravnemu redu 
Republike Slovenije in če s tem 
zakonom ni drugače določeno 
(Ur. 1. RS št. 1/91); 

- ustavni zakon za izvedbo us-
tave Republike Slovenije (Ura-
dni list RS št. 33/91) v prvih 
dveh stavkih 1. člena določa: 
"Predpisi in drugi splošni akti, 
ki so veljali na dan razglasitve 
te ustave, ostanejo v veljavi. 
Določbe predpisov, ki niso v 
skladu s to ustavo, je treba z njo 
uskladiti najkasneje do 31. XII. 
1993. 

Temeljito strokovno razlago o 
vprašanju pravnega nasledstva 
novo nastalih držav po razpadli 
bivši SFRJ najdemo v skupnem 
članku univerzitetnih profesor-
jev dr. Boruta Bohteta in dr. 
Mir jame Škrk: Pomen Avstrijske 

državne pogodbe za Slovenijo in 
mednarodnopravni vidiki njenega 
nasledstva, objavljenem v "Prav-
niku" - reviji za pravno teorijo 
in prakso št. 11-121. 1997. 

RAZLIČNA 
STALIŠČA 

Na srečanju slovenskega pred-
sednika Milana Kučana z avtrij-
skim predsednikom Thomasom 
Klestilom na sedežu OZN v 
New Yorku sta predsednika ugo-
tovila, da obstaja med Slovenijo 
in Avstrijo razlika glede prizna-
nja avstrijske državne pogodbe 
iz 1. 1955 in glede mnenje, ali 
je slovenski zakon o denaciona-
lizaciji diskriminatoren do avs-
trijskih državljanov. Seznanimo 
se z navedbo razlogov za omen-
jena različna stališča. 

AVSTRIJSKA 
DRŽAVNA 
POGODBA 

Avstrijska državna pogodba (v 
nadaljevanje ADP) je bila pod-
pisana med Zvezo sovjetskih 
socialističnih republik (Rusija), 
Združenim kraljestvom Velike 
Britanije in Severne Irske, Zdru-
ženimi državami Amerike in 
Francijo na eni strani ter Avs-
trijo na drugi strani. 

Predhodnica Republike Slo-
venije, takrat imenovana Fe-
derativna ljudska republika 
Jugoslavija (FLRJ), je na podla-
gi 37. čl. te pogodbe z depo-
niranjem ratifikacijske listine 
pri takratnem depozitarju, to 
je pri vladi ZSSR, postala so-
pogodbenica in si pridobila sta-
tus "pridružene sile" kot članica 
Organizacije združenih narodov 
(OZN) in kot članica protifaši-
stične koalicije. 

Nadaljevanje prihodnjič 

POPRAVEK 
V prejšnji številki Tednika je 

bil na strani 20 objavljen sesta-
vek "Jaz sem si pa nekaj zmislil 
...", vendar je bil pomotoma kot 
avtor podpisan Mihael Gobec 
namesto, kot je pravilno, Mitja 
Gobec. Avtorju in vsem priza-
detim ter bralcem se za napako 
opravičujemo. 

Uredništvo 

OPRAVIČILO 
V prejšnji številki Tednika 

smo v sestavku "Grajski hrib 
so preplavili skavti", na 19. stra-
ni nekajkrat namesto "maribor-
ska škofija" pomotoma zapisali 
"mariborska župnija". Za nelju-
bo napako se prizadetim opravi-
čujemo. 

Uredništvo 

GORISNICA/ MINULI TEDEN ZASEDAL 
OBČINSKI SVET 

Potrdili rebalans proraiuna 
Svetniki občine Gorišnica so prejšnji teden soglasno pod-
prli ustanovitev lokalno pospeševalnega centra Haloze, ki 
naj bi ga na haloškem območju vodila Lokalna razvojana 
agencija Halo. Osrednja točka razprave pa je bil tokrat re-
balans proračuna za letošnje leto, ki so ga svetniki tokrat 
v drugo tudi potrdili. 

Na predstavljeno finančno po-
ročilo Gasilske zveze Gorišnica 
svetniki niso imeli pripomb, dlje 
pa so se zadržali pri stanovanj-
ski problematiki. Slišati je bilo, 
da je stanovanjskih problemov 
v občini vse več, zato je občinski 
svet že imenoval posebno občin-
sko komisijo, vodil jo bo svetni-
ki Janko Ivanuš, ki bo do ene od 
naslednjih sej pripravila poseb-
no poročilo o dejanskem stanju 
na stanovanjskem področju ob-
čine. Sicer pa so gorišniški svet-
niki v nadaljevanju seje sprejeli 

odlok o nadomestilu za uporabo 
stavbnih zemljišč, ki bo v občini 
pričel veljati 1. januarja prihod-
nje leto, podali so predloge čla-
nov za sodnike porotnike in se 
seznanili še s poročilom o leto-
šnji suši. V občini Gorišnica je 
dejanske škode po suši za 311 
milijonov tolarjev, iz državne 
blaganje pa so jim za sanacijo 
suše pred časom odobrili dobrih 
46 milijonov tolarjev, je bilo sli-
šati na četrtkovi seji v Gorišni-
ci. 

TM 

PREJiLISMO 

Ali Je pedagoško delo z učenci 
s posebnimi potrebami manj ali 
nič vredno? 

Ob proslavi 100-letnice Dijaškega doma Ptuj 
in ob izidu zgodovinskega zbornika v ta namen 
ugotavljamo pomanjkljiv prikaz razvoja in de-
lovanja te institucije, posebno v skrbi doma za 
vzgojo in izobraževanje učencev s posebnimi pot-
rebami. Navedbe nekaterih ravnateljev in zgodo-
vinopiscev le o obstoju teh učencev so premalo, 
da ustvarijo objektivno sliko o delu in organizi-
ranosti te dejavnosti v domu. 

Zaradi vse večjega števila teh otrok iz šole s 
prilagojenim programa v začetku sedemdesetih 
let se je leta 1975 na zahtevo Zavoda za šolstvo 
SRS in pristojnega organa občine ustanovil po-
seben oddelek z ortopedagoškim vodstvom. To 
je očiten mejnik v obstoju in delovanja doma v 
Ptuju s specifičnim programom izobraževanja in 
usposabljanja teh otrok za bodoče življenje. Or-
ganizirana je bila socialna služba še posebej za 
stike z rojstnim domom in njihovimi starši in 
permanentna zdravstvena oskrba v ambulanti z 
določenim zdravnikom. 

Ti dogodki so zagotovo zgodovinski mejnik, 
ki bi ga kazalo izpostaviti v zborniku, ne samo 
izmenjave ravnateljev. V skoraj 25-leinem obsto-
ju te specialne dejavnosti v domu se je izmenjala 
vrsta učiteljev, ki si za svoje težavno delo in pri-

zadevanje zaslužijo priznanje. Ob tej proslavi so 
organizatorji z g. ravnateljem Matjažem Neuda-
uerjem na čelu pokazali, kako cenijo ta prizade-
vanja. Ali imajo res največje zasluge za uspešno 
vzgojo in izobraževanje v domu le ravnatelji, 
med njimi celo z nekajmesečnim stažem na tem 
delovnem mestu, ali tudi tisti z 10 ali več letnim 
delom v neposrednem stiku z učenci? 

Nesprejemljivo je in moramo obsoditi, da je 
med pedagoškimi delavci tudi veliko takšnih, ki 
na to proslavo sploh niso bili povabljeni. Moti 
nas tudi to, da učenci s posebnimi potrebami 
niso bili soudeleženi v programu proslave. 

Nadalje v zborniku ni nikjer zaslediti tesnega 
sodelovanja našega oddelka z oddelki iste peda-
goške smeri sosednih domov iz Slovenske Bis-
trice in Maribora. Že od samega začetka naše 
usmerjene organiziranosti so se vrstili medse-
bojni hospitacijski nastopi in druženja učencev 
v razvedrilnih in športnih programih. Za to so-
delovanje bi se na proslavi morala izraziti hva-
ležnost, ne pa da na proslavo niti niso bili 
povabljeni. Mnogi strokovni delavci s tega in 
drugih področij na lokalni, regijski in takrati re-
publiški ravni so s pozitivnimi ocenami in priz-
nanji poznali naše delo in naše uspehe. Treba jih 
je samo vprašati in potrdili vam bodo verodostoj-
nost naših ugotovitev in opomb. 

Nekdanji strokovni delavci Dijaškega doma 
Ptuj: 

SK, BS, HK, VM, DS, TN (imena in naslovi 
v uredništvu) 

http://www.gi-zrmk.si/ensvet.htm


















Jetra so najbolj znana drobovina, ki j ih uporabljajo za pri-
pravo jedi po vsem svetu. Z vso drobovino pazljivo ravnamo 
in je najbolj cenjena če je sveža. Kvari se hitreje kot večina 
inesa, zato jo hran imo le dva do tri dni v h lad i ln iku in v 
tem času uporabimo. Sveža drobovina je vlažna, svetleča in 
na njej ni suh ih mest . Temna drobovina, med katero spa-
dajo tudi jetra, ni primerna za zmrzovanje. 

Jetra mladih živali so mila in 
nežna, primerna za pečenje na 
žaru, v pečici in ponvi. Najkva-
litetnejša so telečja jetra. Cela 
telečja jetra tehtajo približno 1,5 
kg in jih sestavlja velik kos, ki 
se ga drži manjši privesek. Jet-
ra drugih živali pa imajo lahko 
več priveskov. Zraven telečjih 
in svinjskih jeter so zelo cenje-
no tudi jagnječja jetra. So bolj 
suha in ne tako nežna in težka 
le kakih 500 dekagramov, pri-
merna so za pripravo dušenih 
jedi. 

Svinjska jetra imajo izraziti 
okus, prav zaradi tega jih pogo-
sto uporabljamo kot cenjeni do-
datek pri terinah in testeninah. 

Uporabljamo tudi goveja jetra, 
ki so primerna za dušenje sku-
paj z aromatičnimi dodatki, da 
izravnajo njihov izraziti okus. 
Pri pripravi vseh jedi iz jeter pa-
zimo, da jih ne pražimo, dušimo 
ali pečemo predolgo, saj posta-
nejo zaradi tega trda. Svinjskim 
in govejim jetram lahko omili-
mo oster okus tudi s tem, da jih 
položimo za nekaj časa v mle-
ko. Nobenih jeter pa ne smemo 
blanširati, oziroma za nekaj mi-
nut potopiti v vrelo vodo, tako 
kot to počnemo pri ostali dro-
bovini, saj bi postala trda. 

Značilne jedi iz jeter so v 
svetu na žaru pečena telečja je-
trca z gorčico, ki jih pripravlja-
jo v Franciji, pečena na žaru 
z marslao in pečena s slanino 
in čebulo, te pripravljajo v Veli-
ki Britaniji, v Italiji jih pripra-
vljajo s paradižnikom, česnom 
in žajblom, v Maroku jih pred 
peko ali dušenjem pogosto ma-
rinirajo z vloženimi limonami 
in zelenimi olivami. V Skandi-
naviji jih dušijo s hruškami in 
slanino, v Franciji jih polnijo z 
nadevom iz jajc in peteršilja ter 
jih nato opečejo v ponvi ali na 
žaru. Pri nas iz jeter najpogos-
teje pripravljamo pražena jetrca 
s čebulo, jetra v omaki, ocvrta 
jetra, jetrno juho, jetrno kloba-
so, jetrno obaro s smetano, je-
trne cmoke in žličnike, cenjene 
so kot jušna zakuha, jetrni riž, 
jetrni sir, ponvičnik in kipnik, 
jetra v testu in drugo. 

Za dobre jedi iz jeter, sploh 
če jih pražimo in dušimo, je po-
membno, da z jeter najprej po-
tegnemo zunanjo kožo in jih 
nato narežemo na tanke rezine 
in do so rezine vsaj približno 

enako velike. Pri pripravi svinj-
skih in govejih jeter uporablja-
mo večjo količino čebule, pri 
telečjih, ki so milejšega okusa 
in nežnejše, pa manjšo količino 
čebule. 

Zelo cenjena je tudi jetrna 
juha, ki jo pripravimo tako, 
da pol čebule sesekljamo, na-
režemo na drobno korenček in 
peteršiljevo korenino ter na ma-
ščobi narahlo pražimo. Dodamo 
še pol'narezane žemlje. Zelenja-
vo po možnosti prepražimo na 1 
žlici surovega masla. Ko zaru-
meni, dodamo 30 dekagramov 
na tanke lističe narezanih tele-
čjih jeter, potresemo z 2 žlicama 
moke in pražimo toliko časa, 
da jetra porjavijo. Zalijemo z 2 
litroma goveje juhe, začinimo 
z muškatnim cvetom in maje-
ronom ter kuhamo 10 do 15 
minut. Nato juho precedimo v 
jušnik. Najprej damo na male 
kocke narezani beli kruh, ki 
smo ga opekli in nato prelijemo 
s pripravljeno juho. 

Pripravimo si lahko tudi duše-
na pretaknjena telečja ali svinj-
ska jetra v omaki. Pripravimo 
jih tako, da večji kos jeter na-
močimo za nekaj ur v mleko, 
nato z njih potegnemo kožo ter 
jih pretaknemo s prekajeno sla-
nino. V jetra lahko naredimo z 

konjičastim nožem manjše luk-
nje, v katere zataknemo na tan-
ke rezance narezano slanino. 
V kožici segrejemo maščobo, 
na kateri na hitro opečemo je-
tra z vseh strani. Na preostali 
maščobi prepražimo sesekljano 
čebulo, fino naribano korenje 
in peteršilj, por in drugo jušno 
zelenjavo, ki jo imamo doma. 
Pražimo toliko časa, da zelen-
java ovene, nato jo pomokamo, 
moko prepražimo in zalijemo 
z juho ali vodo. Omako zači-

nimo z lovorjem, koščkom li-
mone, vršičkom majerona, ter 
rahlo popramo. V omako vloži-
mo jetra in jih dušimo 10 do 
15 minut. Nato vzamemo jetra 
iz omake, jih narežemo na re-
zine, omako pretlačimo ter jo 
izboljšamo s kislo smetano in 
limonin sokom. Na ploščo ali 
krožnik nadevamo jetra, preli-
jemo s pripravljeno omako in 
zraven ponudimo krompirjeve 
cmoke ali pečen krompir. Pri 
pripravi jedi pazimo, da je ne 

pripravljamo predolgo, da jetra 
ne postanejo trda. Pripravimo 
jih v pol ure. 

Za vse jedi iz jeter velja, da 
jih pripravljamo krajši čas in da 
so najokusnejše takoj po pripra-

vi, razen jetrnih 
terin, klobas in 
paštet. 

Nada Pignar, 
profesorica 
kuharstva 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, 
SPEC. KLIN. PSIH. / KAKO OBVARUJE-
M O DUŠEVNO ZDRAVJE - 300. NAD. 

Duševno zdravje oirok 
in mladostnikov 

13. nad. 

Zasnova dejavnikov tveganja in va-
rovalnih dejavnikov pri možnosti 
nastajanja psihosocialnih motenj -
2. nad. 

Kot prvi primer travmatskih doživetij in ne-
ugodnih življenjskih okoliščin bi si pogledali 
smrt roditelja ali družinskega člana. 

Psihološka situacija; Starosti ustrezno izra-
žanje čustvene stiske in obdobje žalovanja za 
ljubljeno osebo so pričakovana in predvidljiva 
dogajanja. Prizadetost in simptomi, ki sledijo 
izgubi, lahko odražajo normalno prilagoditev 
ali pa patološko reakcijo na stres. 

Dejavniki tveganja: 
- otrok ima manj kot 4 leta, 

- psihične motnje pri preživelem roditelju, 
- predhodni vedenjski problemi pri otroku, 
- slaba prilagoditev družine na novo situaci-

jo. 
Varovalni dejavniki: 
- višja starost otroka, 
- kognitivne sposobnosti razumevanja izgu-

be in procesa žalovanja, 
- dobra sposobnost družinskega sistema, da 

omogoči otroku sodelovanje v ritualih poslav-
Ijanja od umrlega, izražanje čustev in proces 
žalovanja, 

- dobra sposobnost družinskega sistema, da 
olajša otroku vrnitev v vsakodnevno rutino. 

Naslednjič pa o konfliktu med starši, ločitvi 
in razvezi kot primeru travmatskih doživetij 
in neugodnih življenjskih okoliščin. 

Kuharski nasveti 
Jedi iz ieier 

JETERNE 
PALAČINKE 

POTREBUJEMO: 6 sta-
rih žemelj, liter mleka, 25 
dag jeter, 1 čebulo, 5 dag ma-
ragarine, 3 jajca, 7,5 dag dro-
btin, sol, poper, majeron. 

Žemelje narežemo na tan-
ke rezine in namočimo v 
toplem mleku ali vodi. Na-
močene žemlje ali kruh, jetra 
in čebulo zmeljemo v strojč-
ku, da dobimo enotno zmes. 
Dodamo zmehčano marga-
rino, jajca, drobtine in po 

. okusu začinimo. 

Posebej v ponvi segrejemo 
mast, prilijemo pripravljeno 

: testo, oblikujemo v obliko 
^ manjše palačinke in speče-

mo na obeh straneh. Ponu-
^ dtmo še tople skupaj z zeleno 

solato. 
Avtorica: Mateja Šala-

jmun, Destmik 48, Destmik 

Krvodaiaici 
10. oktober: Boifenk Pokrivačj: Sodinci 
34, Branko Eržen, Slovenski trg 7, 
Ptuj, Oskar Šturm, Raičeva 11, Ruj, Jan-
ko Kodrič, Bukovci 92/A, Darifan Lah, 
Orešje 72, Marjanca Kajzer, Cirkovce 
60/A, Stanko Vršič, Zamušani 38, iVlarija 
Štumpf, Trubarjeva Ptuj, Miran Zem'' 
Ijarič, Spuhlja 140v Mirko Ozvatič, Pla-
car 14, Snežana Vigalt, Ul. B. Kraigherja 
25, Kidričevo, Dragica Mlakar, Prešerno-
va 25, Ptuj, Natalija Kokot, Majšperk 32, 
Srečko Krajnc, Muzejski trg 2/A, Ptuj, 
Franc Rakuš, Ul. Lackove čete 12, Ptuj, 
Janko Fras, Flegeričeva 1, Ptuj, Vida 
Gajzer, Grajenščak 39/A, Dorde Panza-

lovič, Ul. S.prekomorske 11, Ruj, Marija 
Bezjak, Gajevci 23, Andrej Plohi, Dražen-
ci 21, Lidija Simonič Oerič, Kicar 21/C. 
12. oktober: Matija Kolartč, Žigrova 
10, Ormož, Rajko Košič, Keleminova 4, 
Ormož, Franc Zagoranski, Hajdoše 101, 
Silva Auer, Pobrežje 151/A, Erna Furek, 
Skorba 18, Jože Kokovntk, Draženci 16, 
Sandi Obran, Zamušani 41, Martin Tur-
nšek, Skorba 29, Danilo Rajh, Pivkova 
13/A, Ptuj, Marijan Fesel, Zg. Hajdina 
40^ Ivan Kodrič, Poljska cesta 38, Ptuj, 
Robert Simonič, Brezovci 14/B, Milena 
Petek, Slovenja vas 38/A, Andreja Mi-
slovič, Borovci 60, Miran Podhostnik, Zg. 
Hajdina 10, Janez Bedenik, Kočice 25, 
Martina Petrovič, Pacinje 20, Janez Bom-

bek, Ul. Nikole Tesla 21, Kidričevo, Gera 
Čeh, Podvinci 98/C, Dušan Furek, Dra-
ženci 87/A, Barbara Ambrož, Sp. Hajdi-
na 14/A, Leopold Pacher, Gerečja vas 
72, Brtanko Šenkiš, Gregorčičev dr. 5, 
Ptuj, Ivan Furek, Hajdoše 39, Marija 
Voda, Podvinci 137/A, Franc Križan, Ga-
brnik 52, Mirko Horvat, Zamušani 46, 
Elizabeta Perčtč, Sobetinci 4, Franc Ci-
zeri, Gregorčičev drevored, Ptuj, Danilo 
Vogrin, Pernica 49/A, Bojan Slavkovič, 
Keleminova 18, Maribor, Gorazd Hlap-
čič, Benedikt 63/B, Miran Trantura, Sa-
vinsko 22, Rudi Nahberger, Zg. Hajdina 
87, Franc Fekonja, Hajdoše 3/D, Miloš 
Krašna, Vrbanska c, 14/A, Maribor, Aleš 
Kolarič, Skorba 43/A. 

PISE: IN6 . MIRAN GLUSIC / V VRTU 

liteku se zodnii zeleni mesei 
Jesen je pričela nagibati v drugi polčas, v katerem se dan skrči že 
na pičlih deset ur, vreme pa postaja vse bolj megleno, deževno in 

hladno. Skrben vrtnar hiti, da bi ujel še zadnje lepe jesenske dni za spravilo pridelkov, 
pospravilo vrta in njegovo pripravo na zimo. 

Tudi z vremenskimi pregovori se v tem času 
ugiba o pozni jeseni in zimi, najzgovornejši je 
vremenjak "Luka (godoval je 18. vinotoka), ki 
sneg prikuka", kar se mu tokrat ni uresničilo, 
opozoril pa je Uršo (goduje 21. vinotoka) naj 
spravi repo, sicer jo bo s snegom zabelil. 

V SADNEM VRTU je kljub podaljšani ve-
getaciji vsied letošnjih vremenskih razmer, pri 
nekaterih sadnih vrstah pričelo listje zoreti in 
odpadati. Breskvam in nektarinkam je že od-
padla tretjina listja, ostanek pa bo odpadel v 
nekaj naslednjih dneh, vsekakor pa po prvi 
slani. To pa je tudi najprimernejša faza dreves 
in primeren čas za jesensko škropljenje proti 
breskovi kodravosti in listni luknjičavosti koš-
čičarjev. Kakšne posledice prinašata na bres-
kvah in nektarinkah rastlinski bolezni breskova 
kodravost in luknjičavost koščičarjev, ni potre-
bno posebej poudarjati, saj pridelek v prvem 
letu okužbe povsem uničita, rast pa toliko zav-
reta, da okuženo drevo že v drugem ali tretjem 
letu tako izčrpata, da odmre. Pred boleznijo 
drevo zavarujemo, če ga škropimo pred oku-
žbo. Ker bolezen prezimi v pazduhah listnih in 
cvetnih brstov, jo uspešno preprečimo že v je-

seni, če drevo poškropimo z enim od kemičnih 
pripravkov. Najučinkovitejši so bakreni pripra-
vki bordojska brozga, kupropin, bakreno apno 
ali podobni v 0,3 do 0,5 % koncentraciji, ker se 
na lubje dobro lepijo in se ne izpirajo. Pri upo-
rabi bakrovih pripravkov moramo biti previdni, 
ker lahko povzročijo hude ožige na lubju ve-
jic, če les ni dovolj dozorel. V primeru nedo-
zorelega lesa škropimo z baycorom, delanom 
ali enovitem v 0,1 % koncentraciji. Jesensko 
škropljenje opravimo temeljito v mirnem in su-
hem vremenu, da bo poškropljena vsa površi-
na drevesa in da se škropivo na njem posuši. 
Sveže škropivo na drevesu ne sme zmrzniti, 
če pa ga spere dež, škropljenje ponovimo. 

V OKRASNEM VRTU je še pred nekaj časa 
kazalo, da bo konec z letošnjo košnjo vrtne 
trate. Padavine pa so okrepile obraščanje in 
rast trate tako, da bo potrebno kositi do nasto-
pa prvih jesenskih slan. Pri jesenski košnji vrt-
ne trate zvišamo višino rezi, ostanke nakošene 
trve in odpadlo listje pa s trate pograbimo, da 
se z njimi skozi zimo ne bi poškodovala travna 
ruša. 

Okrasni vrt polepšamo in popestrimo, če ga 

skrbno negujemo, nenehno dopolnjujemo in 
spreminjamo. Okrasne drevnine, ki smo jih po-
sadili pred leti so se razrastle, prerazmnožile 
ali pa njihova lokacija na obstoječem rastišču 
več ne ustreza. Potrebno jih bo razsaditi ali 
presaditi. Za presajanje okrasnih trajnic, drev-
nin in grmičevja, je najprimernejši čas jesen, 
ko se zaključi vegetacija. Jeseni posajene ras-
tline se pozimi vkoreninijo in v tleh utrde, da 
spomladi sočasno z drugim rastlinjem začen-
jajo vegetacijo. Presajanje okrasnih trajnic bo 
uspešno le, če pri izkopu čim manj poškodu-
jemo koreninsko grudo. Poškodovane koreni-
ne režemo do zdravega dela korenine, s čimer 
odstranimo velike rane, nastale z lomom, maj-
hne rane pa se zlahka zacelijo in obrastejo. 
Nadzemne dele rastline obrežemo vsaj toliko, 
za kolikor je bila poškodovana in zmanjšana 
koreninska gruda. 

V ZELENJAVNEM VRTU v tem času pohiti-
mo s pobiranjem in spravilom tistih vrst vrtnin, 
ki so občutljivejše za pozebo. Manj občutljive 
na pozebo, s prekrivali ali plastičnimi tuneli, 
ohranjamo na gredicah do popolne zrelosti, 
ne glede ali jih pobiramo za sprotno rabo, 
hrambo v svežem ali predelanem stanju. 

V zelenjavnem, pa tudi ostalem delu vrta ko-
nec oktobra, ko se naglo približujejo pozno 
jesenske in zimske razmere, pospešeno po-
spravljamo ostanke vrtnin, populimo plevel s 

travišča in pod trajnim rastlinjem pograbimo 
odpadlo listje ter očedimo, da bo z gospodar-
nega in estetskega ozira pripravljen na prezi-
mitev. V rastlinskih ostankih se vzimijo zimske 
zalege rastlinskih bolezni in škodljivcev, z nji-
hovo odstranitvijo pa bo lažje premagovati 
in ohranjevati zdravje rastlin v prihodnjem 
letu. Vrtno kolerabo, repo, peso, redkev, ze-
lje, ohrovt, jesensko cvetačo in druge vrtnine, 
ki jih nameravamo hraniti v svežem stanju, 
pobiramo v ugodnih talnih in vremenskih ra-
zmerah. Če nam vreme tega ne dopušča, po-
brane vrtnine prej osušimo, da z njih zlahka 
odpadejo ostanki prsti. Če nas pri spravilu 
pridelka nadzemnih plodov preseneti zamr-
zal, omrznjene plodove prekrijemo z listjem 
ali kartonom in jih pustimo na gredici do prve 
otoplitve. 

Zimsko solato lahko sejemo in sadimo, do-
kler ne prične zemlja zmrzovati. Setev v za-
vetne lege, zavarovane pred ostrim zimskim 
vetrom v milejši zimi, lahko bolje uspe kot pre-
zgodnja. Sejemo jo tudi v zaprte neogrevane 
grede. Tudi za presajanje še ni prepozno, saj 
se zimska solata ukoreninja, če ni zemlja zmr-
zla. Peteršilju, ki ga bomo pustili čez zimo na 
prostem, visoko porežemo listje, da ne bo gnil 
pod snegom, korenu pa zima ne škoduje. 

Po biokoledarju je priporočljivo sejati, saditi 
ali pobirati plodove rastlin, ki jih pridelujemo 
zaradi lista, 21. in od 29. do 31. oktobra, plo-
dov od 22. do 24. oktobra ter 3. novembra, 
korenike od 24. do 27. oktobra ter od 2. do 5. 
novembra ter cveta 27. in 28. oktobra. 

Miran Glušič ing. agr. 



TOMAŽ KLINKON / JUŽNA AMERIKA (ČILE, BOLIVIJA, PERU, EKVADOR, KOLUMBIJA) - 25. 

Slovo od reke Beni 
I\a svojo krvoločno naravo me je opozoril komar, ki mi je 
vampirsko sesal kri. Kakor hitro sem se otresel tistega na 
roki, je mojo nočno moro nadaljeval tisti na vratu ali oni 
na nogi . . . 

Kampirali smo komaj 50 m 
od mesta zadnje videnih kroko-
dilov, ki pa niti niso merilo za 
njihovo prisotnost, saj vzdržijo 
polnih 28 ur brez kisika in bi 
tako lahko bili skriti v motni 
vodi le nekaj metrov od nas. Po 
besedah Alejandra, da nas bodo 
pustili pri miru, smo se vsi ne-
koliko sprostili, a je bilo nezau-
panje do divjih živali še vedno 
prisotno. Položaja niso izboljša-
le niti besede istega strokovnja-
ka, ko je opozoril na kače. Sam 
sem se raje ponovno predal opa-
zovanju okolice in se na "nevar-
nosti" nisem kaj dosti oziral. 

Že v temi smo se odpravili na 
neenakopraven boj, bolje lov na 
aligatorja in ga le nekaj trenut-
kov kasneje zmagoslavno, vkle-
njenega v lasu, vlekli proti obali. 
Boj je bil kratek, 2,5 m dolga 
žival se je hitro vdala, ko je za-
čutila človeško premoč. Prilo-
žnost sem izkoristil in se kot 
kak "crocodile Tomo" nastavil 
pred fotografsko kamero. Ker 
nismo bili lovci, smo žival spu-
stili. Predstava je bila končana, 
vznemirljivost dneva pa mi ni 
pustila spati. 

Zbudil sem se ravno ob sonč-
nem vzhodu. Iz sosednjih spal-
nih mrež sem še slišal smrčanje, 
kljub temu pa sem se odločil, 
da se je dan zame začel. Zaradi 
nočnega miru so se nam pribli-

žale skupine rjavih na enem in 
črnih opic na drugem drevesu. 
Drevesne živali so žal že ob 
prvem hrupu pobegnile, tako 
da je njih podoba znova ostala 
zgolj zapisana v spominu in 
ne tudi ovekovečena s fotograf-
skim posnetkom. 

Med potjo proti mestu, kjer 
smo kasneje lovili piranhe, nas 
je dohitela jata rožnatih rečnih 
delfinov. Ob priložnosti smo us-
tavili čoln. Alejandro nam je 
pripovedoval, kako se aligatorji 
oz. krokodili in delfini drug 
drugega izogibajo ter da v nji-
hovi družbi lahko celo zaplava-
mo. Ze sama misel na kopanje 

se mi je po štirih dnevih blata in 
peska ter pikov vseh mogočih 
živali zdela sprejemljiva. Kopa-
nje z rečni delfini. Take enkrat-
ne priložnosti enostavno nisem 
mogel zavrniti. Izmed šestih, 
vključno z vodičem, pa sva se 
kljub vabeči okolici le dva odlo-
čila za to dejanje. Bolj kot sem 
se poskušal približati delfinom, 
bolj sem uvideval, da so moji na-
pori jalovi in da so precej hitrejši 
od mene. Kljub mojim prizade-
vanjem mi ni uspelo vzpostavi-
ti neposrednega stika z njimi. 
Bliže kot nekaj metrov nisem 
uspel priti. Ker ti delfini ne 
skačejo visoko iz vode, tudi 
fotografija, ki bi mojemu egu 
dala primeren dokaz, ni uspela. 
Takrat se je niti 20 m daleč 
prikazala glava, ki je nisem pri-
čakoval. Iz čolna sem slišal Ale-

jandra, ki je pravil, da krokodil 
ne bo nič naredil in da je neva-
ren le, če si v njegovem teritori-
ju oz. takrat, kadar ima samica 
mladiče. Zaradi svoje trme sem 
se s krokodilom hotel slikati 
tudi v vodi. Počasi sem se mu 
skušal približati na primerno 
razdaljo, a ko se je krokodilja 
glava skrila pod gladino, sem 
sem se podal na suho, kar se je 
dalo hitro. Vse do zadnjega tre-
nutka me ni skrbelo in sem bil 
prepričan v varnost svojega de-
janja, strahu sem se zavedel šele 
v čolnu. Skrb o morebitnih po-
sledicah, ki bi se mi lahko zgo-
dile, se je še poglobila, ko sem 
nedaleč vstran lovil piranhe eno 
za drugo in vsaka se je šopirila 
s svojimi kot bucikami ostrimi 
zobmi. Vendarle pa sem misli, 
da je treba dogodek doživeti, 
pa čeprav včasih tudi izzoveš 
usodo. Taki trenutki ostanejo v 
spominu dlje in lepše zapisani, 
dajejo pa tudi barvo življenju. 

Ob odhodu so nas spremljali 
delfini, kot da so slutili, da od-
hajamo. Potem ko so se od nas 

poslovili, so se obrnili in tako 
so se naše poti ločile najbrž za 
zmeraj. Z nami, umetnimi tvor-
bami, ali brez nas je življenje v 
selvi skrivnostno in že milijone 
let poteka po enakih naravnih 
ciklusih. 

Naslednjega dne je bila na 
drugi strani Rio Benija v San 
Buenaventuri velika pena, pra-
znik ne vem katere device. Pri-

sotna so bila plemena iz bližnja 
okolice. Prvotni ljudje tistegj 
območja so Tacani in so eno 
redkih plemen, ki naj bi se û . 
pelo vzdržati pokristjanjenja in 
vpliva zahodne civilizacije. 

V prihodnjih dnevih so me na 
dogodke okrog Rurenabaquejj 
spominjale vnete noge, ki ŝ  
plačale davek številnim inse-
ktom. (Včasih lahko tudi kaj 
nadležnega spominja na nekaj 
lepega in s tem nadležno izgubj 
svoj pomen (wow!)). 

Roparica piranha na trnku 

Ujeli smo ga kar tako za šalo, nato pa ga spustili v njegovo 
domovanje Lokalni praznik v San Bonaventuri na drugi strani reke Beni 

BERNARDA BENKA PULKO / PO ZEMLJI OKOLI SONCA 

V cefrfo leta polavmia 
Nadaljevanje iz 
prejšnje številke 

Kar se tiče motocikla, je bilo 
pestro leto, nič tragičnega z 
veliko malenkostmi. Preden 
sem končno namontirala av-
tomatski mazač verige Scottoi-
ler (http://www.scottoiler.com), 
sem se morala spotakniti na svo-
ji lastni verižici kar nekajkrat. 
Enkrat v Perthu, kjer se je ob-
rabljena strgala in zavila okoli 
zadnjega zobnika, da kar ni bilo 
res. Pa sem parkirala in se je 
pripeljal nekdo na BMW-ju in 
seveda ustavil. V naslednji uri 
je mehanik naložil motor in ga 
odpeljal v delavnico, kjer sem si 
zraven nove verige na stare zo-
bnike omislila se menjavo olja 
in filtrov, ko pa je bil ravno čas. 
Pa se je prisukal možakar sta-
rejših let po ulici, uzrl velik, pi-
san motocikel v delavnici in se 
mu je zdelo tako dobro, da žen-
ska sama potuje okoli sveta na 
dveh kolesih, da je plačal račun 
za verigo in vse ostalo ter se iz-
gubil v neznano. 

Po več kot 30.000 kilometrih 
na rdeči celini je bila na vrsti 
Indonezija. Čuden kraj. Nič po-
sebnega. Poceni življenje, tone 
turistov in na denar prežečih 
prodajalcev, ki vsiljivo ponujajo 
svojo robo. Ja, tukaj me je čakala 

lekcija, kako se ubraniti pred na-
silnimi opicami. Ukradle so mi 
klobuk, ki sem ga kupila nazaj 
za pest kikirikijev. Šola, ki se je 
bom v Indiji še spominjala ... 

Najsvetlejša destinacija leta je 
bila Japonska. Nisem pričako-
vala veliko, celo nisem bila pre-
pričana, ali si tja sploh želim. 
Pa sem jo mahnila mimo pla-
nov, za občutki. Kako darilo! 
Popolnoma nov svet. Čistoča in 
draginja sta vedno v sorodu in 
dodeljeni v paketu. Miniaturni 
mobilni telefončki na vsakem 
koraku in ne veliko večji Japon-

čki z njimi. Prijazni ljudje. Po-
časni in nerodni šoferji sicer, 
vendar spoštljivi in olikani. Ma-
hnila sem jo naokoli, vse do 
Hokkaida na severu, skoraj v Ru-
sijo. Prvič v življenju sem vozi-
la motocikel okoli bruhajočega 
vulkana in bilo je mistično. 

Cestnine na japonskih cestah 
so neslutene. 800 kilometrov av-
toceste te udari po žepu za ne 
več kot 22.000 tolarjev. Nes-
ramno umazano! Zraven debe-
lih cen so me pričakala debela 
presenečenja: večerja s sloven-
skim ambasadorjem, Mednaro-

dni BMW International klub s 
pripravo dobrodošlice in BMW 
Japonske z neprecenljivo pozor-
nostjo. Ter kilogrami daril, kot 
je v tradicionalni navadi Japon-
cev. Poceni okvir motorja so mi 
pridelali ladijski transporterji. 
Idejo o varjenju je ovrgel lo-
kalni BMW, ki je v zameno za 
postorjeno delo in vso pomoč 
organiziral zabavno tiskovno 
konferenco. Smešno je gledati 
svoje slike v tujih časopisih in 
ne razumeti, kaj pišejo o tebi. 

Da sem preživela že nekaj za-
vidljivih destinacij, je nekako 
razumljivo, saj se šteje že četrto 
leto potovanja. Ceste v Kam-
bodži so presegle vsa pričakova-
nja. Ko so mi govorili: "Le pazi, 
da ne padeš v cestno luknjo!" 
sem se seveda smejala. Veliko 

manj smeha je bilo na obrazu, 
ko sem bila tam. Obrni folksva-
gnovega hrošča na streho in ga 
porini v blato, vzemi ven in od-
tisek, ki je ostal, je ena izmed 
milijonov lukenj na eni sami, 
najpomembnejši in glavni cesti 
v Kambodži. 

Kambodža mi je z makada-
mom in grozljivimi cestnimi 
razmerami izpulila 3 vijake iz 
plastične konstrukcije, ki nosi 
ventilator. Zaradi drgnjenja po 
radiatorju je odpovedal. Na sam 
rojstni dan sem ga nadomestila z 
avtomobilskim ventilatorjem iz 
razbitega avtomobila, parkira-
nega za neko vasjo v zahodnem 
delu siromašne Kambodže. 

Pot je bila vredna truda. Kam-
bodža mi je priklicala v spomin 
Tita, kapico in rdečo rutico. Z 
nostalgijo sem se spomnila pre-
živelega režima. Če se vam je 

kadarkoli priskutil in se vam j( 
zdelo, da bi ga prekleli, vam po 
vem, da smo bili deležni kralje 
ve inačice. Tista ta prava, krvavi 
se še danes zrcali v deželi Kmer 
ski. Lakota in povprečna staros 
30 let sta grozljiva podatka, k 
sta moji mladosti dala novo vre 
dnost (pa čeprav na starejša let 

-I-
Še vedno se prerivam mei 

množicami, ki se vale po ulica) 
Bangkoka, z lepimi dekleti ii 
zijajočimi mladci. Le zakaj sm 
Evropejke tako prekleto želen 
in poveličevana dekleta na tf 
Zemlji? K vragu moški okui 
Spominja me na Južno Ameri 
ko, a nikjer ni bilo doslej slJ 
bše kot v muslimanskem del 
Indonezije. Neki prijatelj je pr 
pomnil, da kolikor me pozni 
imam približno 3 ure svoboJ 
med vstopom v muslimansk 
državo in med tem, ko me hod 
priprli zaradi nespoštovanja p< 
korščine. Morda je imel prav • 

Sem na poti v Laos in Vii 
tnam, potem pa v Malezijo i 
Singapur. Še pred iztekom le 
se pričakujem v Nepalu, Ba) 
gladešu. Butanu in Indiji. P' 
tem razmišljam o Pakistanu i 
Iranu in za konec še Afrika k' 
zadnji kontinent. Le še vpis 
Guinnessovo knjigo rekord' 
za prvo potovanje z moto< 
klom po vseh sedmih kontinc' 
tih sveta in potovanje bo P 
kraju. Upam, da ob času. Spol 
ladi 2002. 

Sanje o domu postajajo ve 
no pogostejše in vedno lepš 
barv. 

Tony Manhard iz Švice si je zapomnil ime Perutnina Ptuj. Vi-
del gaje v Avstraliji na mojem BMW. Prišel je na Ptuj, postavil 
motocikel pred Perutnino in »klik«. 

Lepo je videti znance s cest sirom sveta prihajati v moje mesto 
in obiskovati moje ljudi. 

http://www.scottoiler.com


Mladi dopisniki 

ŠPORTNO-
HARAVOSLOVNI DAN 

Pred nekaj dnevi so nas uči-
telji razveselili, da bomo imke-
li športno-naravoslovni dan na 
Boču. 

Bil je četrtek. Zjutra j smo se 
zbrali pred šolo in se z avtobusi 
odpravili proti Rogaški Slatini. 
Tam smo dobili nekaj informa-
cij o steklarski šoli in ogledali 
smo si, kako poteka delo ste-
klarjev. Eni so steklo oblikovali, 
drugi so vanj brusili razne okra-
sne motive in tudi risali na ste-

; klene kozarace, vaze,...Ogledali 
smo si tudi dijaški dom, ki je 
skoraj nov in zelo lep. Ko smo 

j se naužili lepot stekla, smo se 
; odpravili proti Polčanam pod 

Bočem. Tam so nas čakali go-
zdarji. Z nj imi smo se začeli 
vzpenjati na Boč. Med potjo 

! so nam povedali marsikaj zani-
mivega, česar še nismo slišali. 
Popeljali so nas po markirani 
gozdni poti do planinske koče. 

I .Med potjo smo učenci reševali 
; naloge in odgovarjali na vpra-
ji šanja, ki so bila povezana z goz-
( dom, in s tem dokazali, da smo 

poslušali logarja, ko smo čez 
nel^j časa končno prišli do žel-
jenega cilja, smo si odpočili in 

, nabrali novih moči za pot v do-
lino. Vračali smo se po krajši 
poti, ki nam je bila bolj zani-
miva, saj smo tekali po poteh 
in se ustavljali s pomočjo dre-
ves. Včasih pa je tudi koga "za-
pustilo" rvnotežje in je pristal 

J na zadnjici. Ko smo prišli v 
• dolino, smo se poslovili od lo-
I garjev in se odpeljali proti Vid-
' mu. 

, Čeprv so mnogi tarnali, se 
nam je pot zdela zanimiva, saj 

, radi hodimo v planine. Doma 
. smo si privoščili malo počitka, 
• legli na kavč in zaspali. 
I Žiga, Sandra, Julija, 1. h, 
^ OŠ Videm 

^AIIHNOSIKNAŠA 
SKUPNA POT 

Moj brat je tri leta starejši 
od mene. Nič posebnega ni na 
'ijem, le da se je rodil brez de-
sne roke. 

Peter je rojen leta 1983. V 
svojem življenju se je spopadel 
^Veliko težavami. Najprej se je 
''loral vključiti v družbo in kot 
ŝi vemo, je vsakemu otroku to 

^^žko. Kako se je šele on poču-
V vrtcu so ga dobro spre-

ampak vrtec se je končal 
'n začel je obiskovati OŠ Olge 
'jeglič. Tudi v šoli je bilo vse 
^̂ isto normalno, dokler ga ne-
^3teri sošolci niso pričeli zba-

Zbadali so ga z veliko 
'^razi ampak na srečo ne zelo 
Pogosto. V prvem razredu je 
"nel manjše težave s pisanjem, 
'"oral bi biti desničar, a ga je 

morala učiti pisati z levo 

roko. Jaz sem bila takrat stara 
štiri leta in sem seveda želela 
početi iste stvari kot brat. Tako 
sem se naučila pisati z levo 
roko, a sem sčasoma ugotovila, 
da je z desnico veliko lažje. 

Brat je solidno opravil osem-
letko in se kot vsak 15.letnik 
vpisal v srednjo šolo. Toda pre-
senetljivo, tukaj ni imel težav z 
zbadanjem ali s čim podobnim. 
Tukaj se je pokazala človeška 
solidarnost. Prvi in drugi let-
nik ptujske gimnazije je kon-
čal s pravdobrim uspehom. 

Ima ogromno prijateljev in 
tudi z dekleti nima. 

Jaze svojega brata občudu-
jem. Velikokrat razmišljam, 
kako neki mu je uspelo rešiti 
toliko težav, tako rečeno z levo 
roko. Tudi mene v šoli veliko 
zbadajo, pa me vsakič prizade-
ne. Ne gre in ne gre mi v glavo, 
kako je on lahko takšno zbada-
nje ignoriral. Če malo bolje ra-
zmislim, sem jaz bolj zapletena 
oseba kot moj brat. On je prep-
rost, včasih malo tečen, ampak 
kdo pa je dandanes popoln? 

Za zaključek pa še nekaj kra-
tkega o naj inem odnosu. Ose-
bno mislim, da sva kar dobra 
prijatelja. Seveda pa se kot vsak 
normalen brat in sestra občas-
no skregava, zlasava ali pa ste-
peva. 

Zdaj pa bom čisto zares kon-
čala. Na začetku sem napisala, 
da Peter ni nič posebnega. Pa 
sem se zmotila, ker je poseben 
kot čisto vsak človek na tem 
svetu. Invalid ali ne. 

Anita Bohinc, 8.c. 
OŠ Olge Meglič Ptuj 

OH, TI ODRASLI 
v odraslem svetu bi se ver-

jetno težko znašla. Hodit i v 
službo ni noben hec, kajšele 
plačevanje položnic in raču-
nov. 

Vsak 14.1etnik si včasih ver-
jetno želi vstopiti v svet odra-
slih. Ponavadi verjetno takrat, 
ko je še v šoli test ali pa je vpra-
šan. Takrat bi zamenjal vlogo s 
svojim staršem in rajši odšel v 
službo, kot pa se potil pri tabli 
ali si belil glavo pri testu. Vča-
sih, ko pa gleda mamo ali očeta 
v pisarni, ko delata nenavadne 
stvari, o katerihz nima pojma, 
pa se zaveda, da se rajši druži 
s prijatelji med odmori in po-
sluša učitelje, kako si pred ta-
blo napenjajo glasilke. Zaveda 
se, da je verjetno boljše sedeti 
in guliti šoslke klopi, kot pa 
se voziti na teren in se po mo-
žnosti še izgubiti na neki po-
deželski cesti. Nc .Tialno, da je 
boljše tudi pisati ežek test, ki 
ga sestavi učitelj; KOt pa, da bi 
zamenjal vlogo z učiteljem in 
bi ti moral se|tavljati težek test 
in ga potem seveda popraviti. 
Seveda je boljše sedeti s prija-

teljem v šolski klopi in jeziti 
učitelja, kot pa, da bi moral bu-
ljiti v računalnik in si bi pri 
tem uničeval vid. Seveda pa bi 
zamenjal tiste nadure z mamo, 
ko prideš domov in imaš toliko 
naloge, da se ven ne vidiš, kot 
včasih rečeš. Ni tudi slabo pisa-
ti matematični račun, medtem 
ko se starši v službi kregajo z 
nadrejenimi. In seveda je bolj-
še biti 14 let, ko ti vsi sorodni-
ki, starši ter prijatelji zasujejo z 
darili za rojstni dani, medtem 
ko ti svoji mami kupiš le maj-
hno darilo, ker si svojo žep-
nino že zapravil za novi CD. 
Boljši so še seveda božiči in 
nova leta, ko pod jelko na tebe 
čaka velika škatla, medtem ko 
je za mamo in očeta pod jelko 

le skromno darilo, ki sta si ga 
kupila drug drugemu. Skoraj 
res boljše je tudi sedeti pri dol-
gočasni uri in poslušati še bolj 
zdolgočasenega učitelja, kot pa 
biti predsednik države in skr-
beti za državo. 

Mogoče pa je res poslušati 
sošolca, ko se norčuje iz tebe, 
ko pa biti kak zdravnik, ki rav-
nokar operira. 

Ampak karkoli se že zgodi, 
vsi bomo enkrt odrasli in se 
verjetno z veseljem spominjali 
teh norčij v osnovni šoli. Tak-
trat bomo videli, da je svet od-
raslih veliko težji, kot test, ki 
ga je sestavil učitelj. 

Maša Vodušek, 8.c. 
OŠ Olga Meglič, Ptuj 

LUJZEK 
Dober den, vsaki den! Pa 

smo zvalili ali bojše povedano 
smo si zvalili svoje predsta-
vnike v državnem zbori. Zaj 
še moramo sama ta pravega 
pevovodja najti pa si bomo 
drgač peli kak slavčeki na 
suhi veji. Eni si prepevlejo, 
drugi pa se jačeja. Tak je pač 
v totem demaskratičnem sis-
temi. eni dobijo, drugi zgu-
bijo. Kak pač narod odloči. 
Ene nagradi, druge kaznuje. 
Kak smo včasih rekli: vas-
kemi pa jegavem deli in jega-
vih zaslugah. Enkrat so eni 
gori, drugič pa drugi gori. 
Nešče pač mora tudi od 
spodaj biti in za oblast pro-
siti in se boriti. Letos se je 
pač tak zgadilo, da so tisti, 
ki smo najdukše jezike mele 
odspodaj ostali. Je pa škoda, 
da so naši kandidati s ptuj-
skega kunca, razen redkih 
izjem oskubleni in brez perja 
ostali. Vena te že tak mora 
hiti, da so kaze cele in vuki 
siti. So pa letošnje valitve 
drgač pokazale in dokazale, 

da tisti, ki se preveč peteli-
nijo in ablublajo nebesa že 
na zemlji in lažejo sami sebi, 
potegnejo ta krajši kunec. 
Pamet v glavo in delo v rake, 
bi jaz svetuva, če bi me keri 
minister vzeja za svojega sve-
tovalca. Ena ponudba sen 
že doba na račun misli, ki 
pravi: "Bojše je biti čista 
naravno bister kak pa buta-
sti minister in še magister 
fcoj...r S tem pa čista nič 
ne podcenuvlem doktoratov, 
magisterija/ in drugih titu-
latov. Seveda je med njimi 
tudi dosti tistih, ki so si tate 
titulate za poceni dnar kupili 
južna od Slovenije, ša za 
cajta gospoda, pardan tova-
riša Tita in zdaj pluvleja pa 
njem (in po sebi) naprej in 
nazaj za dva šrita. Naj mi 
prizadeti ne zamerijo, saj v 
zgadavinskih virih čista vse 
piše in se riše. 

Jaj, pustimo valitve in poli-
tika. Na našem Suhem bregi 
je gnes, v nedelo, megla pobe-
gnola in sije sunček kak, da 
bi ga plačali z devizami. Saj 
še se vena spunite tistega 
mojega pregovora iz cajtav 
devizne krize, ko smo pravli 
lepim deklinam: "Pokaži mi 
zize, dam ti devize...!" Gnešji 
den ta več neje aktualna, saj 
so tudi naši tolari konve-
ribilna oziroma konvertiju-
kalna valuta... 

Jaj, jaj, kak daleč smo 
prišli. Nega več plača. Vas 
lepo padavlja vaš LUJZEK, 
kije včasih tudi pujsek. 

INFO - glasbene novice! 
v Sloveniji je od časa do časa kakšen odmeven koncert 

in tako bo v Ljubljani 12. novembra nastopila finska sku-
pina HIM, ki jo najbolj poznamo po hitih Join me, Right 
Here in my Arms in VVicked Game. 

* * * 

Ameriška pevka MADONNA je do sedaj ponsela enajst 
albumov z naslovi Madonna, Li(<e a Virgin, True Blue, You 
Can Dance, Who,s that GirI, Like a Prayer, I,m Breathless, 
Erotica, Bedtime Stories, Ray of Light in Music. Velika diva 
ponovno odkriva nova področja plesne glasbe v komadu 
DON,T TELL ME (xxxx), ki bazira na izredni basovski so-
dobni liniji. 

* * * 

Britanska pevka LOUlSE se je rodila 11. aprila 1974 in 
je svojo glasbeno pot začela pri skupini Eternal. Čudovita 
pevka je skupino zapustila leta 1996 in se je kot solistka 
najbolj izkazala v skladbah Arms Around the VVorId, AH 
that Matters, Naked, Undivided Love in 2 Faced. LOUlSE 
ostaja zvesta lahkotni pop glasbi tudi v srednje hitri sklad-
bi BEAUTIFUL INSIDE (xxx) z albuma Elbovv Beach. 

*** 
Britanska skupina STEPS je uspela s komadom 5,6,7,8, 

medtem, ko so bili na zadnje na lestvicah meseca julija 
z dvojno A. stranjo male plošče z naslovoma When I 
SaidGoodbye in Summer of Love. Izjemen kvintet briljira v 
sproščujočem in zabavnem pop komadu STOMP (xxxxx), 
kateri tudi spominja na glasbo legendarne švedske skupi-
ne Abba. 

* * * 

LARA FABIAN je bila letos poleti popularna s štiklom! 
will love again, ki mene močno spominja na mega hit Be-
lieve pevke Cher. Simpatična novinka pa dokazuje tudi, 
da zna peti v prijetni pop in soul obarvani baladi LOVE BY 
G R A C E (XXX). 

•k** 

WYCLEF JEAN-a je doletela velika čast, saj bo vodil le-
tošnji MTV European Video Music Avvards, ki bo 16. no-
vembra v Stockhalmu. Ameriški raper in producent pa 
prosi za pomoč v urbani soul pesmi s primesmi rapa z na-
slovom 911 (xxxxx), v kateri je za srčne težave kriva tudi 
sodelujoča super pevka Mary J. Blige. 

* * * 

Ameriški rap trio DE LA SOUL sestvijajo Kelvin Mercer, 
Vincent mason Jr in David Jolicoeur. Trio je z delovanjem 
začel leta 1988 in v tem času so najbolj blesteli na lestvi-
cah s komadi Me Myself and I, Say no Go, 3 is the Magic 
Number, Buddy, Ring in Oooh! DE LA SOUL so tokrat v 
goste povabila znano pevko CHAKO KHAN in skupaj so 
sestavili melodične rap ter r & b vibracije za komad ALL 
GOOD? (xxxx), ki ga najdete na zgoščenki Art Offical Intel-
ligance. 

* * * 

Člani britanske skupine ROACHFORD so Andrevv Ro-
ach Ford, Ohris Taylor, Hawi Godvvire in Derick Taylor. 
Kvartet je dosedaj gojil zmes soul in Funk glasbe, med-
tem, ko se tokrat v komadu FROM NOW ON (xxxx) pred-
stavlja v novi garange plesni glasbeni zvrsti. 

* * * 

Ameriški band NO DOUBT si je zagotovil prostor v glas-
beni zgodovini s balado Don,t Speak. Kvartet tokrat izvaja 
tipično ročk skladbo BATHVVATER (xxx), v katerem pono-
vno pride do izraza specifičen vokal pevke Gwen Štefani. 

*** 
Britanska pevka PJ HARVEV je bila deležna največ pu-

bliciteta, ko je v začetku 90. hodila z Nickom Cavevom. 
Rockerica preseneča s fantastičnim kitarskim komadom 
GOOD FORTUNE (xxxxx) in ga boste našli na albumu Sto-
ries From the City, Stories From the Sea. 

* * * 

Italijanski tenorist LUCIANO PAVAROTTI je prejšnji me-
sec organiziral dobrodelen koncert namenjen za izgradnjo 
šol, domov in zdravstvenih centrov v Tibetu in Kambadži. 
Gospod PAVAROTTI je zapel tudi s skupino AOUA tradi-
cionalno vižo FUNICULLI, FUNICULLA (xxxx). Na albumu 
For Cambodia and Tibet pa sodelujejo tudi Enrigue Iglesi-
as, Eurythmics Traoy Chapman... 

David Breznik 





KIKBOKS / EVROPSKO PRVENSTO V ITALIJI 

Hadja evropska prvakinja 
î a evropskem prvenstvu v 
l^ckboxingu, ki je potekalo 
v italijanskem mestecu Jeso-
|o Lido v organizaciji WAKO 
je sodelovalo 380 tekmoval-
cev iz 30 evropskih držav. 
Slovenski reprezentantje so 
dosegli veliki uspeh, saj so 
osvojili tri medalje. Evrop-
ska prvakinja je postala 
iVadja Šibila iz Ptuja v semi 
kontaktu (plus 70 kg), ki je 
v finalu premagala Nicole 
Corbec iz Irske. 

Srebrno medaljo v light konta-
ktu je osvojil Ptujčan Marcel Fe-
konja (do 69 kg), ki je izgubil v 
finalu z Youffs Lattaoui iz Fran-
cije. Bronasto medaljo pa je 
osvojil še Toni Turk iz Novega 
Mesta v light kontaktu (do 94 
kg). 

Normalno je, da je bilo veselje 
v ptujskem klubu borilnih veš-
čin veselo. Kot vedno so, se tudi 
tokrat njihovi tekmovalci in te-
kmovalke dobro odrezali. Nadja 

je uspela premagati irsko tekmo-
valko in ji tako vrniti za poraz v 
lanskem letu. Po prihodu iz EP je 
Vladimir Sitar, selektor sloven-
ske reprezentance v kickboxingu 
dejal naslednje: "Mi smo vseka-
kor zadovoljni z doseženimi re-
zultati. Ob praznovanju naše 25 
- letnice KBV Ptuj sem dejal, da 
nam manjka še krona, ki pa je 

prišla iz EP v Italiji, v obliki zlate 
medalje Nadje Šibila in srebrne, 
ki jo je osvojil Marcel Fekonja. 
Kaj reči drugega, kot da smo ve-
seli. Sta pa ti dve odlični uvrsti-
tvi vsekakor vzpodbu za naprej." 

Pogovor z novo evropsko prva-
kinjo pa bomo objavili v nasled-
nji številki. 

Danilo Klajnšek 

Nadja Šibila (levo) 

KOLESARSTVO / DRŽAVNO PRVENSTVO V GORSKI 
VOŽNJI 

Mlf/ci Muhorii drugi 
lani zaradi poškodbe kolenskih vezi ni mogel kolesariti, 
letos pa je bil odkritje slovenskega tura, dirke po Slove-
niji. Izkazal se je z drugim mestom v etapi do Ljubljane 
in z zmago v četrti etapi, imenovani kraljevski, na zasne-
ženi Vršič. Minuli teden je zopet opozoril nase z drugim 
mestom na državnem prvenstvu v gorski vožnji na Krvavec. 
Tako je okronal letošnjo zanj bogato kolesarsko sezono. 
Na Krvavec je zmagal T. Križnar-Sava kranj, tretji pa je bil 
B. Premužič, Krka Telekom. 

"Štartal sem neomajno odlo-
čen. Velika motiviranost mi je 
pomagala, saj pomoči od sovoza-
čev nisem imel, čeprav bi jo pred-
vsem proti cilju zelo potreboval. 
S pomočjo kolegov bi lahko zma-
gal. Tudi na najbolj strmih vzpo-
nih, skoraj 9 km gorske vožnje v 
klanec, sem zagrizel in ostal v os-
predju. Ker mi nihče ni pripravil 
priložnosti za pobeg, sem se mo-
fal zadovoljiti z drugim mestom. 
Konkurenca je bila izredno moč-
na, saj so dirkali najboljši kole-

vseh slovenskih klubov, "je 
"•azplet zadnje dirke v letošnji se-
zoni opisal M. Mahorič. 

Na vprašanje, kako se spomi-
nja spomladanske zmage v sne-
žnem metežu na Vršiču, se je 
nasmejal: "Tam so bili ekstremni 
pogoji za kolesarje. Cel dan nas 

pral mrzel dež, nato pa osem 
strmega vzpona na zasneženi 

^ršič. Zato pa je bila zmaga to-
toplejša. Tudi z drugim me-

^̂ om na DP v gorski vožnji na 
Krvavec sem zelo zadovoljen", 

letošnjo sezono je dejal, da 

je bila uvod v prihodnjo. "Uspe-
lo mi je vrniti pripravljenost, ki 
mi je pripomogla k uspehom. Še 
proti koncu sezone, v tako hudi 
konkurenci, sem se lahko spustil 
v boj za najvišja mesta." 

Kaj ga čaka prihodnjo sezono: 
"Trdo delo. Z dobro voljo bom 
specializiral gorske vožnje in se 
pripravil tudi na druge cestne 
dirke". 

Menim, da je skrivnost njego-
vega uspeha tudi v bogatih izku-
šnjah, zato verjamem, da bo še 
presenečal. 

NA PTUJU MEDOB-
ČINSKO PRVENSTVO 
OSNOVNIH ŠOL 

Kolesarski klub Perutnina Ptuj 
in Športni zavod Ptuj sta prejšnjo 
sredo organizirala medobčinsko 
kolesarsko prvenstvo osnovnih 
šol na kartodromu v Hajdošah. 
Zmagali so kolesarji OŠ Breg, 
drugi so bili oz OŠ Olga Meglič, 
tretji pa iz OŠ Grajena. Kolesar-
ji so tri kroge, v dolžini 2880 m. 
Učenci, tekmovalci, so bili raz-
deljeni v štiri starostne skupine. 
Razred so zastopali trije kolesar-
ji. Najprej so dirkali vsi peti raz-
redi, nato pa šesti, sedmi in osmi. 
Vozili so s svojimi kolesi. Nekaj 
jih je bilo na oko vrhunske izde-
lave. Veliko pozornosti je priteg-
nil tekmovalecd s starim ženskim 
kolesom, saj je še v zadnjem kro-
gu vodil. S težavo ga je prehitel le 
en dirkač. Kot drugi je bil nagra-
jen še za umetniški vtis s poseb-
nim aplauzom. Prvi trije v vsaki 
starostni skupini so prejeli poka-
le. Prejele so jih tudi prve tri eki-
pe. 

REZULTATI: Peti razred, le-
tnik 1989: 1. Benjamin Koreš, 
Breg, 2. Karlo Pintarič, Olga Me-
glič, 3. Žiga Mihelič, Breg. Šesti 
razred,letnik 1988: 1. Robert Tra-
vnikar, Bret, 2. Rok Veršič, Breg, 
3. Sašo Vertuš, Breg. Sedmi raz-
red, letnik 1987: 1. Rok Zemljič, 
Breg, 2. Robi Matič, Mladika, 3. 
Gregor Ferk, Breg. Osmi razred, 
letnik 1986: 1. Damjan Cafuta, O. 
Meglič, 2. Andrej Mlinarič, Haj-
dina, 3. Davorin Horvat, Breg. 
Prehodni pokal je osvojila OŠ 
Breg. 

Roman Zavec 

Mitja Mahorič 

Rezultati 3. kroga: Gorišnica -
Mitol Pro Max Sežana 20:23, Or-
mož - Dol Tki Hrastnik 29:31, 
Pomurka Krog Bakovci - Predd-
vor Radovljica 32:24, Nova Go-
rica - Sevnica 23:20, Izola -
Šmartno 20:19, Chio Besnica -
Cimos Koper 24:29. 
1. MITOLPROMAXS. 3 3 0 0 6 
2. NOVA GORICA 3 3 0 0 6 
3. SEVNICA 3 2 0 1 4 
4. POMURKA KROG B, 3 2 O 1 4 
5. CIMOS KOPER 3 2 0 1 4 
6. DOL TKI HRASTNIK 3 2 0 1 4 
7. IZOLA 3 2 0 1 4 
8. GORIŠNICA 3 1 0 2 2 
9. ŠMARTNO 3 1 0 2 2 
10. CHIO BESNICA 3 0 0 3 0 
11.0RM0Ž 3 0 0 3 0 
12.PREDDV0R-RAD0. 3 0 0 3 0 

Danilo Klajnšek 

Corišnita • Mitol Pro 
Mak 20:23 (9:10) 

Gorišnica: Štrbal, Valenko, 
Belšak, Kelenc 2, Štorman 2, Ku-
mer 3, I. Ivančič 6, Perčič, Šan-
dor, Cvitanič, Firbas, Pisar 3, 
Margušič 4, Šic. 

Zaradi bolezni je v domači vrs-
tim manjkal organizator igre De-
jan Ivančič in to je ob koncu 
presodilo v obračunu novincev 
v ligi. Tekmo so pred 200 gledal-
ci zaznamovale številne tehnične 
napake na obeh straneh s tem, da 
so jih gostje v zaključnu storili 
manj in tekmo dobili. Lahko pa 
bi bilo tudi drugače, saj so doma-
či sredi drugega polčasa povedli 
že s 15:11, vendar prednosti niso 
uspeli obdržati, saj je gostujoči 
trener "našel" pravo postavitev v 
obrambi in tehtnica se je nagni-
la na stran gostov iz Sežane, ki so 
višji in močnejši od igralcev Go-
rišnice, vendar precej počasnejši. 
Ključni trenutek je bil pet mi-
nut pred koncem, ko so pri izi-
du 19:19 gostje dosegli zadetek 
z igralcem manj in nato izkoris-
tili še slabo podajo domačih ter 
povedli z 21:19. Domačine velja 

pohvaliti za igro v obrambi, v na-
padu pa bodo na naslednjih tek-
mah zagotovo močnejši. 

l.k. 

Ormož: DOL TKI Hrastnik 
29:31 (16:15) 

ORMOŽ: Dogša, M. Hanželič 
3, Horvat 9, Juršič 1, _armati 1, 
Prapotnik 8 /4/, Grabovac, Iva-
nuša 3, Kirič 2, Kavaš 1, Šulek, 
D. Hanželič, Hrnjadovič 1 /1/. 

Po dveh zaporednih porazih v 
uvodnih srečanjih v 1. B sloven-
ski rokometni ligi, so v Ormožu 
pričakovali zmago nad tradicio-
nalno neugodnim nasprotnikom 
iz Hrastnika. Žal pa se je za do-
mače obrnilo vse drugače, kot so 
sami pričakovali. Sicer pa sta 
obe ekipi premalo pozornosti 
posvečali obrambi in zato je pa-
dlo tudi veliko število zadetkov. 
Gostje so skorajda ves prvi pol-
čas vodili, tudi z štirimi zadetki 
prednosti, vendar je sledil finiš 
Ormožancev, ki jim je do odhoda 
na odmor uspelo rezultat preobr-
niti sebi v prid. 

Domači so na začetku drugega 
polčasa zaigrali zelo dobro, ter 
si priigrali do 40. minute pet 
zadetkov prednosti /20:15/, toda 
žal nato nerazumljivo popustili. 
V obrambi ni bilo koncentraci-
je, vratarja Ormoža tokrat nista 
bila razpoložena, pa tudi v na-
padu ni bilo vse rožnato, saj so 
Ormožanci prehitro zaključevali 
napade in to brez izdelanih akcij. 
Gostje so v 48. minuti izenačili 
in nato je bilo praktično sre-
čanja konec. Zaključek srečanja 
je bil zelo zanimiv, sajso si gos-
tje priigrali tri zadetke predno-
sti. Domači so to vodstvo sicer 
nekoliko znižali, vendar pa jim 
je za kaj več zmanjkalo časa. Pra-
ktično pa so zmago izpustili od 
40." 50 minute igre, ko niso us-
peli zadržati visoke prednosti. 

Danilo Klajnšek 

2,SRL'VZH0D 

Drava - Ar€ont Radgona 
29:20 (14:9) 

Drava: Ladič, Zadravec, Dje-
kič 2, Zajšek, Osterc 8, Kac 4, 
Čerček 3, Horvat 1, Kokol 1, Ber-
lič, Selinšek 5, Kovačič 5, Kraut-
haker. 

Zaradi številnih poškodb osla-
bljena ekipa Drave je bila premo-
čan nasprotnik za "stare znance" 
iz Gornje Radgone, ki so igrali v 
okviru trenutnih možnosti, ven-
dar jim kljub želji ni uspelo 
presenetiti domačinov, kar jim 
je v prejšnjih prvenstvih uspelo 
kar nekajkrat. Domači so razli-

ko vztrajno povečevali in je malo 
pred koncem znašala že 11 za-
detkov. Ob vrnitvi poškodovanih 
igralcev bo Drava resen kandidat 
za napredovanje, saj ima v svojih 

I vrstah izkušenega in prodornega 
I Toneta Osterca, trener Mario Sa-

gadin pa na igrišču očitno zahte-
; va resen pristop in borbenost. In 

to je všeč tudi gledalcem, ki se 
jih je v soboto v športni dvorani 
Center zbralo prek 100. 

l.k. 

POKALNI ROKOMET 

REZULTATI PRVIH 
SREČANJ 1/16 POKALA RZ 
SLOVENIJE: Gorenje : Velika 
Nedelja 25:18 /16:6/, Pomurka 
Krog Bakovci : Ormož 25:27 
/12:14/, Sviš : Gorišnica 24:20 
/12:10/. Povratna srečanja bodo 
odigrana 31. oktobra. 

Gorenje: Velika 
Nedelja 25:18(16:8) 

VELIKA NEDELJA: Belec, 
Mesarec, Trofenik, Cvetko 3, 
Marčen 2, Bezjak 2, Planine 4, 
Kokol 1, Poje 4, Štruc 1, Okreša, 
Šoštarič l,Podpečan. 

V pokalnem srečanju, so roko-
metaši Velike Nedelje gostovali v 
Velenju, pri prvoligašu Gorenje, 
ki v tem dvoboju velja za favori-
ta za napredovanje. Domalči ro-
kometaši so hitro povedli z večjo 
razliko v zadetkih. Razlog za to 

I pa leži v dovrih obrambah do-
mačega vratarja, ki je skozi vso 
srečanje zbral dvajset obramb. 
Velikonedeljani so tokrat nasto-
pili brez Alana Potočnjaka. Si-
cer pa poraz z sedmimi zadetki 
ni nobena tragedija, saj je za 
rokometaše Velike Nedelje bolj 
pomembno prvenstvo, ko bodo 
morali v borbi za točke zaigrati 
zelo dobro, če želijo ohraniti 
prvoligaški status. Včeraj so v 
zaostalem srečanju 2. kroga, ro-
kometaši Velike Nedelje gostili 
ekipo slovenjgraškega Preventa. 

Pomurka Krog Bakov€i: 
Ormož 25:27 (12:14) 

ORMOŽ: Šulek, M. Hanželič 
3, Horvat 4, Juršič 3, Bezjak, _ar-
mati 2, Prapotnik 4, Grabovac 2, 
Luskovič, irič 7, Kavaš 2, Dogša, 
D. Hanželič, Hrnjadovič. 

V prvem srečanju 1/16 finala za 
pokal RZ Slovenije so v Murski 
soboti, rokometaši Ormoža pre-
magali ekipo domačega prvo B li-
gaša. Z dobro igro so vodili skozi 
vso srečanje in si pred povratnim 
srečanjem priigrali dva zadetka 
prednosti. S tem pa tudi velike 
možnosti za napredovanje. 

Danilo Klajnšek 

Matjaž Pisar - igralec RK 
Gorišnica 

KOMENTIRAMO , 

N/f/ besede o športu 
Čas predvolilne kampanje je za nami. Prav tako se 

ve kdo in kaj je dobil na volitvah, kdo je tisti, ki se bo 
vsedel v slovenski parlament in opravljal svojo nalogo 
v imenu Slovencev in Slovenk, ki so mu to zaupanje 
izrekli, predvsem pa bo to "častm" delo opravljal v 
svojem imenu. Če bi bil poklic poslanca tako naporen, 
potem se zanj ne bi potegovalo prek tisoč kandidatov. 
Vsi ti pa niso dali svojega imena samo zaradi imena, 
ampak da bi si prilastili košček oblasti in potem vodi-
li "neuko" rajo. Razočaranj je bilo toliko, kot je bilo 
število neizvoljenih. Kako se je kdo odrezal, smo že 
seznanjeni. Volitve so bile nagrada v izvolitvi, ali ob-
ratno. Ima to kaj ima to skupnega s športom, tako 
tekmovalnim kot rekreativnim? To je vprašanje, ki ga 
moramo postaviti izvoljenim in tudi tistim, ki so sode-
lovali v predragi volilni kampanji. 

Toda od njih nismo in verjetno ne bomo nikoli do-
bili odgovora na preprosto vprašanje: "Kje in kdaj ste 
s kakšno besedo na svojih shodih, predstavitvah, soo-
čenjih kandidatov itd., omenili besedo ŠPORT. Na 
to ste ob vaših "vsemogočih" obljubah pozabili. Vsi, ki 
smo se, ali se ukvarjamo z športom nismo bedaki, da 
ne bi vedeli, kam pes taco moli. Ta vlada (sedanja), ki 
naj bi bila prehodna, je svoj odnos do športa pokazala 
z ukinitvijo Zavoda za šport. Ukiniti nekaj dobrega 
je slaba poteza. Pomladne stranke so in še sedaj delu-
jejo tako, kot bi iskale kapljico vode v Sahari. Mogo-
če so prav zaradi tega tudi pri nas, športnikih, izgubili 
nekaj dragocenih glasov. Pozabili so, da je športna 

kultura sestavni del človeške kulture. Promocijo Slo-
venije skozi šport vidimo samo takrat, ko se nekdo z 
zunanjega ministrstva slika z našim ultra plavalcem 
Martinom Strelom in išče v še bolj zaostali Romuniji 
nekakšnega zaveznika. Še dobro, da je prejšnja vla-
da naredila nekaj in da bo to tudi ostalo. Prav je, da 
so naši športniki v državnih službah in se nemoteno 
pripravljajo za svoje nastope. Imajo vsaj neko oporo. 
To ni hvalospev neki stranki, nekemu režimu itd. Vsi 
ste isti, saj vam beseda šport ne pomeni niti toliko, 
kot trohica črnega za nohtom. Ob svojem političnem 
naprezanju in pojedini volilnega golaža ste pozabili 
/vsaj nekateri!, da sploh ne veste, da imate olimpijca, 
ali udeleženca paraolimpijskih iger: Renato Vogrinec 
je bil član slovenske rokometne reprezentance in pri-
haja iz Vidma, Srečko Majcenovič pa je iz Ptuja, ali 
Kidričevega. Ni bilo nobenega sprejema, ali časa, da 
bi zaželeli nekomu res najboljše, ob tem pa pridobili še 
nekaj točk. Ne! Ob neslanem volilnem golažu ste m 
vse skupaj pozabili in zato se ne čuditi, da je območje 
nekdanje velike občine Ptuj dobil samo dva poslanca. 
Volilci so svoje povedali, športniki pa zaradi veliko 
višje človeške kulture tega ne bodo storili, vendar si 
bodo vse to zapomnili. Pa takšna politika, ki ne ve, 
kje se lahko še dodatno dobi kakšno točko. Letošnja 
zmagovalci so vsi športniki, ki so Slovenijo predstav-
ljali v svetu in dosegali vrhunske rezultate, tej državi 
nosili medalje in bodo to počeli do konca leta. Potem 
pa zopet znova. Tokrat ne govorimo o Ljubljani, am-
pak o našem perifernem koncu. Za gornji naslov ste 
zaslužni Vi, domači gospodje politiki! Pa bodi dovolj, 
čeprav je za povedati še veliko tega! 

Danilo Klajnšek 



ODBOJKA / 1. DRŽAVNA LIGA - ŽENSKE IN MOŠKI 

le toika za Bistriiane 
1. državna liga -
ženske 

Rezultati 3. kroga: Hit Nova 
Gorica - Elektrologistika Ptuj 
3:0, Knus Frupi ŠOU - Utrip 
Šempeter 0:3, NKB Meltal -
TPV Novo Mesto 3:0, Formis 
Bell - Ljubljana 0:3, ZM Ljuto-
mer - Kemiplas Koper 0:3 
1. NKB MELTAL 4 4 O 12 
2. KEMIPLAS KOPER 3 3 0 9 
3. UTRIP ŠEMPETER 3 3 0 8 
4. LJUBLJANA 3 3 0 8 
5. HIT NOVA GORICA 3 1 2 4 
6. VENUS FRUPI ŠOU 3 1 2 3 
7. TPV NOVO MESTO 3 1 2 2 
8. ZM LJUTOMER 3 0 3 2 
9. FOR. BELL MIKLAVŽ 4 0 4 0 
10. ELEKTROLOGISTIKA 3 0 3 0 

Hit Gorica : 
Elerktrologistika Ptuj 
3:0 

(25: 15,25:13,25:12) 
E L E K T R O L O G I S T I K A 

PTUJ: Horvat, Terbuc, Mataln, 
Mohorko, Ivanovič, Črešnar, Ja-
dadič, Vindiš, Janžekovič. 

Na gostovanju v Novi Gorici 
so odbojkarice ptujske Elektro-
logistike razočarale, saj so jih 
domačinke premagale po petin-
pedesetih minutah igre. Nekoli-
ko več odpora so gostje nudile v 
prvem nizu, ki je tudi najdalje 
trajal, nato pa močno popustile in 
zasluženo doživele poraz. Ptuj-
čanke se bodo v soboto pomerile 
z ekipo TPV Novo Mesto. 

1. A državna liga -
moški 

Rezultati 3. kroga: Granit -
Salonit 2:3, Merkur Bled - Po-
murje 3:0, Sip Šempeter - Brez-
ovica 3:2, Maribor Stavbar IGM 
- Olimpija 3:2. 
1.MERKUR BLED 3 3 0 9 
2. ŽURBI TEAM KAMNIK 2 2 0 6 
3. SALONIT 3 2 1 5 
4. MB STAVBAR IGM 3 2 1 5 
5. OLIMPIJA 3 1 2 4 
6. FUŽINAR GOK IGM 2 1 1 3 
7. POMURJE 3 1 2 3 
8. BREZOVICA 3 1 2 3 
9. SIP ŠEMPETER 3 1 2 2 

10. GRANIT 3 0 3 2 

Granit: Salonit 
Anhovo 2:3 

(17:25, 25:20, 25:18, 23:25, 
9:15/) 

GRANIT: Zorenč, Kavnik, Pi-
vko, Pušnik, Z. Bračko, M. Brač-
ko, Jurak, Lampret, Pipenbaher, 
Jesenko. 

SALONIT ANHOVO: Boži-
lov, Rendič, Čebron, Komelj, 
Samec, Berlot, Gadnik, Vidič, 
Pucelj. 

V srečanju enakovrednih ekip, 
so tokrat imeli nekaj več sreče 
odbojkarji Salonita, ki so bili 
praktično že pred porazom. Prvi 
niz so gostje dobili brez težav in 
tudi po polovici drugega je ka-
zalo, da so na dobri poli, da bi 
dobili še drugi niz. Gostje so ve-
lik del te igre vodili z dvema to-
čkama in delovali zelo stabilno. 
Toda domačim je uspelo rezul-
tat izenačiti na 17:17, nato pa 
so z dobrim blokom in raznovrs-
tno igro v napadu dobili to igro. 
Tretji niz je bil praktično nada-
ljevanje drugega, samo z tem, da 
sobili Granitovci še bolj prepri-
čljivi. Praktično je bilo srečanje 
gotovo v četrti igri, ko je bil 
kar devetkrat izenačen, nazad-
nje pri 23:23. Takrat pa je v 
napadu naredil napako najiz-
kušenejši domači igralec Mišo 
Pušnik. Seveda so to gostje izko-
ristili, ter dobili toigro. V zadnji 
igri so bili zbranejši gostje, ki so 
začetno visoko vdstvo z štirimi 
točkami /2:6/ znali z rutinirano 
igro tudi odbraniti. 

Danilo Klajnšek 
Katja Janžekovič igralka 
ŽOK Elektrologistika 

MALI NOGOMET 

Medobiinska šolska 
nogometna liga 

S tekmovanjem v malem nogometu so pričeli 
tudi učenci štirinajstih snovnih šol, ki se bodo po-
merili v ligaškem sistemu. Cilj tega je, da imajo 
učenci dovolj veliko število srečanj in da skozi li-
gaško tekmovanje odigrajo vsak z vsakim. Za te-
kmovanje se je prijavilo šestnajst osnovnih šol, 
vendar pa jih dejansko tekmuje štirinajst. Od te-
kmovanja sta namreč odstopili OŠ Majšperk in 
Cirkovce.Tekme se odigravajo Na Ptuju, Vidmu, 
Gorišnici in Zavrču. 

REZULTATI: SKUPINA L- MLADIKA: Mla-
dika : Olga Meglič 4:0, Cirkgvce : Juršinci 0:5 
b.b., Olga Meglič : Podlehnik 4:4, Mladika : Vi-
dem 4:1. 

SKUPINA II.- VIDEM: Videm : Hajdina 3:9, 
Ljudski vrt: Majšperk 5:0 b.b. Breg : Grajena 2:2, 
Markovci : Cirkovce 5:0 b.b. 

SKUPINA III - GORIŠNICA: Gorišnica : Ki-
dričevo 4:0, Dornava : Breg 7:0, Hajdina : Gori-
šnica - neodigrano, Majšperk : Dornava 0:5 b.b. 

SKUPINA IV - ZAVRČ CIRKULANE: Zavrč 
Cirkulane: Markovci 1:16, Grajena : Podlehnik 
2:11, Juršinci: Ljudski vrt 2:7, Kidričevo : Zavrč-
Cirkulane 12:4.. 

VRSTNI RED: Ljuddski vrt 9, Dornava in 
Mladika 6, Podlehnik 4, Markovci, Hajdina, Go-
rišnica, Kidričevo, Juršinci, Olga Meglič, Breg in 
Grajena 3, Videm, Cirkulane Zavrč, Cirkovce in 
Majšperk O točk. 

NAJBOLJŠI STRELCI: 10 ZADETKOV: Ma-
rio Serdinšek OŠ Ljudski vrt, 6 ZADETKOV: 
Matic Marinič OŠ Ljudski vrt, 5 ZADETKOV: 
M^rko Drevenšek, OŠ Hajdina, Damjan Podgor-
šek OŠ Podlehnik, Andrej Dugulin, Aljoša Fruk-
oba OŠ Kidričevo, Doris Kelenc in Blaž Vivkovi-
vič - oba OŠ Markovci, itd.. 

Danilo Klajnšek 

PRIPRAVE PTUJSKIH ŠPORTNIKOV . 

M novo sezono v studiu PIT 2000 
Prav za vsako stvar se je potrebno pripraviti, če že l imo do-
seči rezultate. Tudi v športu, kjer je baz ična priprava še to-
l iko pomembnejša . Tako lahko rečemo tudi za dva izmed 
najboljš ih ptujskih športnikov, ki sta nabirala nove moči 
in vzdržljivost pred prihajajočo sezono v f i tnesu Fit 2000 , 
katerega vrata je lastnik R o m a n o Petek odprl letošnjo po-
mlad. 

V kratkem času fitnes šteje že 
več kot 100 članov, kar pove, 
da gre za priljubljen studio, kjer 
lahko na 450 m2 vadimo s trena-
žerji, na kardiokolesih in teka-
čih ter v vodenih urah aerobike. 
V kratkem bo na voljo tudi pra-
va kitajska masaža in revolucija 
v aerobiki, tako imenovana kik-
boks aerobika, znana pod ime-
nom TAEBO. 

Na treningu v Fitu 2000 smo 
zalotili tudi najboljša športnika 
Ptuja, kikboksarja Davorina Ga-
brovca (zmagovalca odprtega pr-
venstva ZDA v Bostonu) in 
kegljačico Andrejo Razlag (mla-
dinsko svetovno prvakinjo iz leta 
1999) ter Petro Zidarič, mlado 

perspektivno rokometašico ŽRK 
Ptuj. 

Davorin Gabrovec: "Fit 2000 
je za naše malo mesto velika pri-
dobitev, a je še vsaj za zdaj ne 
cenimo dovolj. Gre za sodobno 
opremljen studio, primeren za 
vadbo tako rekreativnim špor-
tnikom kot vrhunskim tekmo-
valcem, tako da je dejansko tudi 
meni v veliko pomoč v priprav-
ljalni fazi tekmovalnega ciklusa. 
Osebno svetujem vsem Ptujča-
nom, da je čas, da se začnejo za-
vedati, da so sami lastniki svojih 
teles ter sami odgovorni, če so 
nezadovoljni s svojim videzom." 

Andreja Razlag: "Tudi sama 

nabiram kondicijo v Fitu 2000. 
Kljub temu da sedaj živim v Ce-
lju, se rada vračam in treniram 
skupaj s svojimi prijatelji na Ptu-
ju." 

Petra Zidarič: "Po rehabilita-
ciji poškodbe januarja 2000, ko 
sem si pretrgala prednje in zad-
nje kolenske križne vezi, sem se 
odločila obiskati Fit 2000. S svo-
jim osebnim trenerjem sem zelo 
zadovoljna, saj sem poškodbo v 
veliki meri sanirala in okrepila 
svoje telo." 

V Fit-u 2000 inštruktorji (li-
cencirani po kriterijih ICAF) in 
vodstvo ne spijo, saj spremljajo 
razvoj tega športnega področja 
ter ponujajo vse najnovejše pro-
grame, metode in znanje vsem 
članom, pa tudi drugim, vendar 
pa žal ptujska športna ozavešče-
nost ni takšna, da bi se zavedali, 
da je potrebno marsikaj postori-
ti zase in za svoje telo. 

Milan Krajnc Pavlica 

AMD PTUJ 

Ptujski karting drugi v državi 

Posvet direktorja dirke Uroša Langerholca s športnimi funkcionarji. 

Preteklo nedel jo j e bila zadnja - sedma dirka za državno 
prvenstvo v Udinah - Italija, ki j o je za popestritev pripravil 
KK Portorož. Na mednarodni dirki je nastopi lo skupaj z 
vozniki iz Hrvatske tudi 3 3 Slovencev, ki so bili zainteresi-
rani za točke saj so nekater im odloča le za k o n č n o uvrstitev 
v le tošnjem prvenstvu v štirih tekmovaln ih razredih. Letoš-
nje tekmovanje je b i lo tudi zanimivejše za Ptujčane, saj za 
A M D Ptuj nastopa 16 tekmovalcev, kjer so nekateri vozil i 
prvič ter spoznaval i dobre in s labe lastnost i te športne pa-
noge , ob tem pa se kal i l i za nastope v novi sezoni . 

V razredu N-60 je zmagal Da-
vid Rotar - Moste, 240 točk. 
Aleš Damiš je bil 5., David Klo-
basa 10., Dejan Klobasa 12., Pija 
Žumer 13., Tomi Gomilšek 15. 
in Niki Pravdič 16., vsi AMD 
Ptuj. 

V razredu A-100 mladinci je 
postal državni prvak Domen 
Kerman - Moste, na odlično 4. 
mesto se je uvrstil Davor Hvala -
Ptuj. 

V razredu A-100 člani je postal 
državni prvak Aleš Prek - Mos-
te, 8. je bil Tomaž Mlinarič in 9. 
Franc Pišek (oba Ptuj). 

V razredu FC 125 je postal dr-
žavni prvak Aleš Repič Moste, 
5. Friderik Vajnhandl, 6. Robert 

Banič, 7. Tomaž Janežič, 12. Ma-
tjaž Blatnik, 13. Jože Šeruga, 14. 
Emil Pleteršek in 17. Angelo Ve-
žnaver (vsi AMD Ptuj). 

Ekipna uvrstitev: AMD Mo-
ste 1083 točk, AMD Ptuj 733, 
AMD Lucija 457, AMD Žinex 
221, AMD Sportstill95 in AMD 
S.Šlander 147 točk. 

Uroš Langerholc je ob koncu 
sezone dejal: "Zadovoljni smo z 
dosežki voznikov. Visoka je uvr-
stitev dveh perspektivnih tek-
movalcev, F. Vajnhandla in D. 
Hvale. Ob tem so težave za pri-
dobivanje sponzorjev tekmoval-
cev, dočim je razumevanje le teh 
ob organizacij dirk veliko. Uspe-
šno smo izvedli 2 dirki, lahko 

bi še tretjo, za kar gre vso pri-
znanje športnim funkcionarjem, 
ki s svojim delom k temu dopri-
nesejo, prav tako vsem, ki so dir-
ki podprli, velik del zahvale gre 
tudi zvestim gledalcem, ki spre-
mljajo naše delo in bodrijo voz-
nike. Za veliko razumevanje gre 
tudi zahvala upravi občine Haj-
dina in njenemu županu, kot 
tudi vsa upravi Mestne občine 
Ptuj in njenemu županu. Ob 
več priznanjih s strani AMZ 
Slovenije, kot najboljšemu or-
ganizatorju, se bo pridružilo še 
letošnje. 

anc 

VELENJE / JESENSKI KROS DELA 

Ptuiiani uspešni 
Tudi letos se je reprezentanca M O Ptuj udelež i la krosa 
D e l a v Velenju. Ekipo so sestavljali učenc i in učenke osno-
vnih in srednjih šol , ki so se uvrstili med pr>e tri na me-
dobč inskem tekmovanju v j e s e n s k e m krosu v Vidmu pri 
Ptuju. 

Sodelovali so učenci iz osno-
vnih šol Mladike, Olge Meglič, 
Cirkulan, Vidma in Leskovca pri 
Ptuju, Hajdine, ter trije iz šol-
skega centra. Ekipno tretje me-
sto v kategoriji starejši pionirji 
A, letnik 1986 sta osvojila Laura 
Maks iz Osnovne šole Mladika 

in David Pintarič iz Gimnazije. 
Oba trenirata pri Atletskem klu-
bu Ptuj. Njun trener je Milenko 
Potočnik, športni pedagog na 
Poklicni in tehniški strojni šoli 
v Ptuju, ki je vodil reprezentan-
co MO Ptuj v Velenju. 

Laura Maks iz osnovne šole Mladika in David Pintarič iz gim-
nazije. 

PLANINSKI 
KOTIČEK 

V neznano 
Zadnji oktobrski dnevi so ' 

sicer nekako turobni in me-1 
gleni, saj se niti soncu ne 
ljubi pokukati izza oblakov 
pred deseto dopoldne, ven-
dar to še ne pomeni, da 
prihaja konec radosti in je-
senskih užitkov v naravi. 
Prav nasprotno, navidezno | 
puste dni se da prav prl|et- i 
no Izkoristiti. 

Kaj če bi se tokrat za spre-
membo lotili nečesa nepriča-
kovanega in nenavadnega, 
npr. izleta v neznano? V ne-
deljo 5. novembra vas Pla-
ninsko društvo Ruj vabi na i 
prav tak izlet. Glede na to, da 
bo slab teden za tem praznik 
sv. Martina, lahko rečem, da 
»gremo kar Martinovemu na-
protit' Pri tem se seveda spo-
dobi, da bo nae neznano, a 
sigurno zelo zanimivo pohaj-
kovanje po naravi obogateno 
z mladim motom, pravzaprav 
že kar z vinom, k čemer se-
veda sodi e dobra hrana, za 
kar bodo poskrbeli prijazni 
neznanci, kjerkoli že bomo. 
Vi pa le n»brusite pete, saj 
bo dodaten razlog za dobro 
voljo še živa glasba. In nihče 
ne bo tako utrujen, da ne bi 
mogel zaplesati. Pa še vsta-
ti ne bo treba prezgodaj, saj 
bo odhod s posebnim avto-
busom izpred Avtobusne po-
staje Ruj »šeleinska oprema 
za sredogorje. V slabem vre-
menu izlet odpade. Cena iz-
leta je 1500 SIT in vključuje 
organizacijo in vodenje izle-
ta, prevoz, hrano in pijačo. 
Prijave z vplačili so možne v 
pisarni PD Ptuj. Vodil vas bo 
Tone Purg. Pridružite se ! 

Tad^a Radek 



MOOOMET/ N O G O M E T / NOGOMET 
I.SHL 
Rezultati 13. kroga: Primorje ; Mari-

Pivovarna Laško 4:0, Dravograd : 
Publikum 2:0, Mura : Tabor Seža-

1:0, Koper: HIT Gorica 2:2, Olimpija : 
pornžale 4:2, Rudar: Korotan 4:0 
, OLIMPIJA 13 9 2 2 39:20 29 

2 RUDAR 13 7 3 3 24:14 24 
3 MARIBOR PL 12 7 2 3 22:15 23 
4 DRAVOGRAD 13 6 2 5 20:18 20 
5 hit GORICA 12 5 3 4 19:18 18 
g KOROTAN 13 5 2 6 17:22 17 
J PRIMORJE 13 4 4 5 19:20 16 
j'MURA 13 4 4 5 12:15 16 
9 KOPER 13 4 3 6 18:22 15 
10. CMC PUBLIKUM 13 4 2 7 19:25 14 
II. TABOR SEŽANA 13 4 2 7 18:26 14 
12. DOMŽALE 13 3 1 9 18:30 10 

ISNL 
Rezultati tekem 12. kroga: Šentjur : 

Aluminij 0:0 Esotech Šmartno : Elan 6:0 
Brda : Živila Triglav 0:5 Feroterm Pohor-
je : Beltinci 0:0 Jadran Šepič : Zagorje 
1:0 Renkovci: Železničar Ligro 1:2 Nafta 
: Dravinja 3:0 Ivančna Gorica : Viator 3:1 
1.ŽIVILATRIGLAV 12 7 2 3 27:10 23 
2. JADRAN ŠEPIČ 12 7 2 3 22:12 23 
3. IVANČNA GORICA 12 7 2 3 23:15 23 
4. ELAN 12 7 2 3 23:18 23 
5.NAFTA 12 6 4 2 17:9 22 
6 . Z A G 0 R J E 12 6 2 4 17:11 20 
7.0RAVINJA 12 6 2 4 12:14 20 
8. ESOTECH ŠMARTNO 12 5 4 3 20:14 19 
9. ALUMINIJ 12 4 6 2 23:15 18 
10. ŠENTJUR 12 5 3 4 19:20 18 
11. FEROTERM POHOR. 12 4 4 4 15:17 16 
12. VIATOR 12 3 4 5 18:18 13 
13. ŽELEZNIČAR LIGRO 12 2 4 6 15:24 10 
14. BELTINCI 12 2 4 6 9:18 10 
15. RENKOVCI 12 1 1 1012:30 4 
16. BRDA 12 1 O 11 10:37 3 

Pari naslednjega kroga: Aluminij : 
Renkovci, Viator: Esotech Šmartno, Dra-
vinja : Ivančna Gorica, Železničar Ligro : 
Nafta, Zagorje : Šentjur, Beltinci: Jadran 
Šepič, Živila Triglav : Feroterm Pohorje, 
Elan : Brda. 

ŠENTJUR: ALUMINIJ 0:0 
ALUMINIJ: Dukarič, Koren, Golob, 

Kancler, Sambolec, Pučko, Perkovič, 
Dončec /Čeh/, Majcen, Zemljič, Franci 
IKorez/. 

Kidričani nadaljujejo z uspešnimi igra-
lci, kar pomeni, da ponovno niso bili 
Poraženi, vendar pa so rekorderji po do-
seženih remijih v drugi slovenski nogo-
"̂ etni ligi, saj so že šestkrat podelili točke 
^svojimi nasprotniki. V nedeljo so jo sre-
čno odnesli nogometaši Šentjurja, ki so 
sicer bili domačini. Že podatek, da so 

igralca srečanja proglasili domačega 
"̂•̂ tarja praktično pove vse. Gostje so 

^®čiclel srečanja prvvebili na polovici, ki 
1® pripadala domačim, imeli več od igre, 
Vendar v zaključku akcij in to tistih pra-

niso bili najbolj zbrani. Na koncu bi 
®hko mirno zapisali, da so si Šentjurčani 
P^borili točko, gostje pa so dve izgubili. 

SEVER 
f̂ ezultati tekem 11. kroga: Gerečja 

"̂ s Unukšped : Paloma 1:1, TK&EL Sto-
l^ci: Krško 0:3, Kovinar Mascom : Mon-
'^ar Rogoza 5:1, Hajdina : Fužinar 2:1, 

: Mons CIaudius 4:0, Kozjak : 
^̂ ansko 5:0, Ruj : Zreče 3:0. 
•''TUJ 11 9 1 1 27:9 28 
USNJAR 11 8 2 I 33:10 26 
''ALOMA 11 5 4 2 21:15 19 

. '̂OZJAK 11 6 O 5 23:19 18 
gĴ ÊČE 11 5 3 3 12:10 18 
^ MONTAVAR ROGOZA 11 5 1 5 22:21 16 
J KOVINAR MASCOM 11 4 3 4 19:20 15 

STOJNCI 11 3 3 5 13:16 12 

9. VRANSKO 11 4 O 7 15:24 12 
10. HAJDINA 11 2 5 4 12:17 11 
11. GER.VAS UNUKŠPED 11 3 2 6 11:24 11 
12. MONS CIAUDIUS 11 2 4 5 14:23 10 
13. FUŽINAR 11 2 3 6 15:22 9 
14. KRŠKO 11 2 3 6 15:22 9 

Razpored tekem 12. kroga: Paloma 
: Zreče, Vransko : Ruj, Mons CIaudius 
: Kozjak, Fužinar : Usnjar, Montavar Ro-
goza : Hajdina, Krško : Kovinar Mascom, 
Gerečja Vas Unukšped : TK&EL Stojnci. 

PTUJ:ZREČE3:0 (2:0) 
strelca: 1:0 Krepek 25 min., 2:0 Kre-

pek 40, 3:0 Zaje 75. 
Ptuj: Golob, Šoštarič, B. Emeršič, M. 

Emeršič, Klinger, Bratec, Gojkošek, Kre-
pek (Toplak) Jurišič, Vogrinec in Zaje. 

Obetaven začetek in številne priložno-
sti, ki so jih ustvarili domači napadalci 
so šele v 25 min prišli do izraza, ko je 
po silovitem strelu Vogrinca od vratarja 
odbito žogo poslal v mrežo razpoloženi 
Krepek. Taistiigralec je ponovno zateesel 
mrežo, ko je z leve strani podano žogo 
poslal v levi spodnji kot. Žal pa je zrara-
di poškodbe roke bil zamenjan. Gostje 
so se predvsem branili, le redko preha-
jali v polje domačinov in najidealnejo pri-
ložnost je v 14 min Drobne zamudil. 

V nadaljevanju je takoj v začetku goste 
rešil prečnik, ki ga je zadel po strelu z 
glavo Jurišič. Domačini so ponovno za-
mujali priložnosti, gostje so se predvsem 
branili in v 75 min, je desno krilo Zaje z 
lepim zadetkom postavil končni rezultat 
tekme. 

anc 

HAJDINA: FUŽINAR 2:1 /1:1/ 
STRELCI: 0:1 Zancan /10/, 1:1 Zelko 

/42/, 2:1 Gaiser/55/ 
HAJDINA: Brodnjak, Krajnc, Črnko, 

Metličar /Ladinek, Pihler/, VrabI, Princi, 
Bauman, Gorše, Zelko, Hotko, Gaiser 
A/indiš/. 

Po nesrečnem remiju v Rogatcu, proi 
domačemu Mons CIaudiusu, kjer so Haj-
dinci v sredo vodili že z 2:0 in se na kon-
cu morali zadovoljiti z samo točko, so 
tokrat prišli srečno do pomembne zma-
ge v borbi za obstanek. Namreč, proti 
Fužinarju so nastopili v močno oslabljeni 
sestavi, zraven tega pa so gostje še hi-
tro dosegli vodstvo in izgledalo je, da z 
zmago ne bo nič, saj tudi igra ni bila na 
željenem nivou, kljub izjemni borbenos-
ti. Toda, tri minute pred iztekom pn/ega 
polčasa je Zelko mojstrsko ukanil go-
stujočo obrambo in uspel rezultat izena-
čiti. 

Takoj na začetku drugega polčasa je 
sledilo obdobje dobre igre Hajdincev in 
takrat je Gaiser zadel, ter z tem zadet-
kom, ki se je izkazal za zmagovitega, je 
bilo dovolj razlogov za veselje v doma-
čem taborju. 

GEREČJA VAS UNUKŠPED: 
PALOMA 1:1/0:1/ 

STRELCA: 0:1 Žabota 10/, 1:1 
Kaučevič/ 49/ 

GEREČJA VAS UNUKŠPED: Lam-
preht, Kaisesberger, Slaček, Krajnc, Zaj-
šek, Stres, Frangež, Perko /Kaučevič/, 
Voglar, Korez /Verlak/, Bezjak /Turk/ 

Nogometaši iz Gerečje vasi so si v sre-
čanju z izredno močno Palomo iz Slad-
kega vrha priigrali pomembno točko, ter 
z tem remijem izločili goste iz borbe za 
sam vrh prvenstvene razpredelnice. Sre-
čanje je bilo ves čas izredno dinamično, 
vendar so nekaj več od igre imeli nogo-
metaši Palome, ki so tudi prvi povedli. 

Domačim je uspelo izenačiti na zače-
tku drugega polčasa, ko je Peter Kau-
čevič, sicer stari lisjak uspel premagati 
vratarja gostov. 

TK&EL STOJNCI: KRŠKO 0:3 
/0:2/ 

STRELCI: 0:1 Dvorančič /20/, 0:2 Zil-
čevič /26/, 0:3 Jurečič /83/ 

TK&EL STOJNCI: Gabrovec, Rižnar. 
Meznarič, Lenart, Šmigoc, Petrovič, Zem-
Ijarič /Purgaj/, Ljubeč, Žnidarič /Vilčnik/, 
Golob, Štebih. 

Nogometaši TK&EL Stojnc so nepri-
čakovano doživeli neprijeten poraz z za-
dnjeuvrščeno ekipo iz Krška, ter tako 
praktično izničili sredino zmago v Rogo-
zi. Gostje so bili enostavno boljši naspro-
tnik in so brez težav osvojili pomembne 
tri točke v borbi za obstanek. 

1. LIGA MNI PTUJ 
Rezultati tekem 9 . kroga: Slovenja 

vas : Pragersko 4:2, Središče : Videm 
2:4, Eltehšop Rogoznica : Gorišnica 0:1, 
Dornava : Skorba 2:1, Ormož : Boč An-
chiinženiring 5:0, Bistrica : Markovci 5:1. 
1. SLOVENJA VAS 9 7 2 0 29:12 23 
2. SREDIŠČE 9 5 1 3 26:12 16 
3. BISTRICA 9 5 1 3 17:14 16 
4. GORIŠNICA 9 5 1 3 9:8 16 
5. PRAGERSKO 9 4 3 2 25:22 15 
6. VIDEM 9 4 2 3 24:19 14 
7. SKORBA 9 3 2 4 32:18 11 
8. ORMOŽ 9 3 1 5 18:18 10 
9. ELTEHŠOP ROGOZNI. 9 3 0 6 14:20 9 
10. DORNAVA 9 2 3 4 15:22 9 
11.BOČANCHIINŽENIR. 9 2 2 5 13:19 8 
12. MARKOVCI 9 1 2 6 13:51 5 

Razpored tekem 10. kroga: Prager-
sko : Markovci, Boč Anchiinženiring : 
Bistrica, Skorba : Ormož, Gorišnica 
Dornava, Videm : Eltehšop Rogoznica, 
Slovenja vas : Središče . 

HOLERMUOS ORMOŽ: BOC 
ANCHIINŽENIRING 5:0 /2:0/ 

STRELCI: 1:0 Jurčec /15/, 2:0 Jambri-
ško /38/, 3:0 Habjanič /58/, 4:0 Gašparič 
/69/, 5:0 Habjanič /71/ 

HOLERMUOS ORMOŽ: Polak, Rajh, 
Boris Prapotnik, D. Pintarič /Bombek/, 
Janžekovič /Vidovič/, Kaloh, Jurčec, Ga-
šparič, Habjanič, Jambriško /Govedič/, 
Borut Prapotnik. Trener: Drago Posavec. 

BOČ ANCHIINŽENIRING: Pepelnak, 
Curk, Ozmec /Pinter/, Jug, Kralj /Amon/, 
Polanec, Habjanič, Korošec, Volavšek, 
Habjan, Lončarič /Dolšak/. Trener: Rudi 
Podjavoršek. 

BISTRICA: MARKOVCI 5:1 
/1:1/ 

STRELCI: 0:1 Petek /25. iz 11 m/, 1:1 
Zupanič /43, 49/, 3:1 Stražišar /50/, 4:1 
Sep/54/, 5:1 Hvaleč/70. iz 11 m/ 

BISTRICA: Hvaleč, Dovnik, Modrič, 
Skale /Frelih/, Kolar /Koren/, Sep, Hor-
vat, Regoršek, Stražišar, Papotnik, Ro-
mih /Zupanič/. Trener: Ivan Simonič. 

MARKOVCI: Forštnarič, Mikša, Štrafe-
la, Bratušek, Tekmec, Kralj, Petek, Bezjak, 
Cimerman /Pilinger/, Golob /Zmazek/, 
Janžekovič. Trener: Marjan Bezjak. 

SREDIŠČE: VIDEM 2:4 /1:2/ 
STRELCI: 1:0 Fafulič /12/, 1:1 Ovčar 

/31/, 1:2 Varnica /35/, 1:3 Ovčar /52/, 2:3 
Darko Ivančič /65. iz 11 m/, 2:4 Varnica 
/67/ 

SREDIŠČE: Horvat, Jelovica, Vizjak, 
Jurkovič, Darko Ivančič, Dario Ivančič, 
Kolenc, Husel /Blažič/, Aleksič /Kirič/, Le-
sjak, Fafulič. Trener: Franc Rajh. 

VIDEM: M. Trafela, Kokol, B. Ciglar, 
Koprek, Bračič, V. Ciglar, Ostroško, Fri-
dauer, Matjaž Topolovec/Varnica/, Šipek 
/Matej Topolovec/, Ovčar /G. Trafela/. 
Trener: Rudi Štelcer. 

DORNAVA:SKORBA 2:1 /1:0/ 
STRELCI: 1:0 Čeh/13/, 1:1 Mohorko 

/70. iz 11 m/, 2:1 Cvetko/83/ 
DORNAVA: Peteršič, Flos, Jurič, Metli-

čar, Hunjet, Viher /Kokol/, Arnuš, Kram-
pelj /Obran/, Čuš /Florjanič/, Cvetko, 
Čeh. Trener: Alojz Gomboc. 

SKORBA: L. Šmigoc, J. Šmigoc 
/Kuserbajn/, Horvat, Žitnik, Mohorko, Pet-
ek, Strgar, Mlakar, Šijanec /Škerget/, S. 
Mertelj, B. Mertelj /Janžekovič/. Trener: 
Branko Krajnc. 

SLOVENJA VAS: PRAGERSKO 
4:2 /2:0/ 

STRELCI: 1:0 Ekart /21/, 2:0 Gerečnik 
/37/, 2:1 Čelan /56/, 3:1 Mlinarič /58/, 3:2 
Krajnc /63/, 4:2 Ekart /66/ 

SLOVENJA VAS: Matjašič, Metličar, 
Sitar /Pungračič/, Vrbanec, Levstik, Le-
nart, Mlinarič, Ekart, M. Panič, Gerečnik 
/D. Panič/, Huzjak. Trener: Stevo Perič. 

PRAGERSKO: Petrovič, Pišek, Justi-
nek / Novak/, Stojnšek, Leskovar /Čelan/, 
Štiglic/Zoreč/, Debevec, Reich, Dirnberk, 
Krajnc, Lončarič. Trener: Zvonko Kacjan. 

ELTEHŠOP ROGOZNICA: 
GORIŠNICA 0:1/0:0/ 

STRELEC: 0:1 Levačič/83. iz 11 m/ 
ELTEHŠOP ROGOZNICA: Krajnc, Kur-

bus, Mustafi, Herga /Vajdič/, Vauda, Lah 
/Dizdarevič/, Markež, Polanec, Doki, Ma-
kovec /Kokol/, Arnuš. Trener: Branko 
Žgeč. 

GORIŠNICA: Bezjak, Kosi, Ciglarič, La-
pornik/Alič/, Levačič, Šket, Bohinec, Bro-
dnjak, Nenad /Plohi/, J. Horvat/Hanželič/, 
Ž. Horvat. Trener: Gorazd Šket. 

2. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 9. kroga: Podlehnik : 

Hajdoše 5:0, Apače : Zavrč 1:0, Zg. Pol-
skava : Bukovci 2:11, Podvinci: Grajena 
2:3, Tržeč : Leskovec 0:0, Lovrenc : Sp. 
Polskava 11:2. ' 
1. GRAJENA 9 7 1 1 28:11 -22 
2. TRŽEČ 9 6 2 1 24:11 20 
3. BUKOVCI 9 6 0 3 31:15 18 
4. PODVINCI 9 5 1 3 30:13 16 
5. PODLEHNIK 9 5 1 3 26:13 16 
6. LESKOVEC 9 5 1 3 13:13 16 
7. APAČE 9 4 3 2 17:10 15 
8. ZAVRČ 9 3 2 4 13:9 14 
9. LOVRENC/-1/ 9 3 2 4 26:19 10 
10. SR POLSKAVA/-1/ 9 1 1 7 12:42 3 
11. HAJDOŠE /-1/ 9 1 0 8 18:32 2 
12. ZG. POLSKAVA 9 0 0 9 5:54 O 

Razpored tekem 10. kroga: Hajdoše 
: Sp. Polskava, Leskovec : Lovrenc, Gra-
jena : Tržeč, Bukovci : Podvinci, Zavrč : 
Zg. Polskava, Podlehnik : Apače. 

2. SLOVENSKA MLADINSKA 
NOGOMETNA LIGA - VZHOD 

Rezultati 11. kroga: Aluminij : Nafta 
5:1, Šentjur Yurij: Ruj 1:2, Dravinja : Ko-
rotan 2:0, Beltinci : Železničar Ligro 1:3, 
Bistrica : Pohorje 3:0. Prosta sta bili ekipi 
Krško in Nissan Ferk. 

VRSTNI RED: Nissan Ferk 23, Aluminij 
21, Ptuj 19, Dravinja in Nafta 16, Železni-
čar Ligro in Beltinci 15, Krško in Bistrica 
10, Šentjur Yurij 9, Pohorje 4, Korotan 2. 

Z SLOVENSKA KADHSKA 
NOGOMETNA LIGA-VZHOD 

Rezultati 11. kroga: Aluminij : Nafta 
1:1, Šentjur Yurij: Ptuj 1:3, Dravinja : Ko-
rotan 1:1, Beltinci : Železničar Ligro 1:3, 
Bistrica : Pohorje 1:3. Prosti sta bili ekipi 
Krško in Nissan Ferk. 

VRSTNI RED: Železničar Ligro 23, Na-
fta 22, Aluminij 21, Krško 20, Nissan Ferk 
13. Beltinci 11, Šentjur Vurij 10, Ptuj, Ko-
rotan, Pohorje 9, Dravinja 8, Bistrica 1. 

VETERANSKA LIGA - ŠTAJERSKA 
2000/2001 

Rezultati 7. kroga: Prepolje : Hajdina 
1:2, Apače : Marjeta 1:0, Brunšvik • 
Pragersko 2:0, Jarenina : Polskava 1:3, 
Dogoše : Zlatoličje 4:2, Radvanje : Pe-
kre 3:0, Rogoza : Slivnica 2:0, Pohorje : 
Šentilj 2:2. Pesnica : Jakob neodigrano. 

VRSTNI RED: Rogoza 18, Dogoše 16, 
Pesnica in Brunšvik 15, Hajdina 13, Ja-
kob in Radvanje 12, Apače 11, Pekre 10, 
Polskava 9, Pragersko, Prepolje, Slivnica 
in Pohorje 7, Zlatoličje 6, Jarenina 4, 
Šentilj 1, Marjeta O točk. 

Danilo Klajnšek 

NAJBOUSI STRELCI 
2. SNL: 7 ZADETKOV: Matjaž Maj-

cen, 4 ZADETKI: Milan Emeršič, 3 
ZADETKI: Matjaž Korez, 2 ZADET-
KA: Igor Perkovič in Boštjan Zemljič, 
1 ZADETEK: Davorin Fridauer, Denis 
Kancler, Aleš Čeh, Danilo Pučko in 
Sebastjan Golob - vsi Aluminij. 

3. SNL - SEVER: 8 ZADETKOV: Ta-
dej Jurišič Ruj, 6 ZADETKOV: Srdan 
Gojkošek Ruj, 4 ZADETKI: Danijel 
Voglar Gerečja vas Unukšped, Tadej 
Golob TK&EL STOJNCI, 3 ZADETKI: 
Miran Klajderič TK&EL Stojnci, Sre-
čko Gaiser in Roman Krajnc - oba 
Hajdina, 2 ZADETKA: Boris Krepek, 
Boris Klinger in Vladimir Bratec - oba 
Ruj, Viktor Hotko in Aleksander Zelko 
- oba Hajdina, Matej Meznarič in Pet-
er Rižnar - oba TK&EL Stojnci. 

1. LIGA MNZ PTUJ: 10 ZADET-
KOV: Aleš Gerečnik Slovenja vas, 
Aleksander Mlakar Skorba, Nives Ov-
čar Videm, 8 ZADETKOV: Zlatan Fa-
fulilč Središče; 7 ZADETKOV: Robert 
Šijanec Skorba, Peter Dirnberk Pra-
gersko, Dejan Kolenc Središče, 6 
ZADETKOV: Jože Šmigoc Skorba, 
Boško Varnica Videm, 5 ZADETKOV: 
Aleš Huzjak Slovenja vas, Dominik 
Lončarič Boč Anchi, Jure Krajnc Pra-
gersko, Darko Ivančič Središče, Boš-
tjan Stražišar Bistrica, Sašo Habjanič 
Holermuos Ormož 4 ZADETKI: Mitja 
Haban Boč Anchi., Ervin Furlan Pra-
gersko, Sandi Čeh Dornava, Zvonko 
Gašparič Holermuos Ormož, 3 ZADE-
TKI: Milan Ekart Slovenja vas, Andrej 
Bezjak Markovci, David Ramadani 
Pragersko, Danilo Levačič Gorišnica, 
Damjan Mohorko Skorba, Gregor Zu-
panič Bistrica, Aleš Jurčec. 

^oris Sambolec - vedno boljše igre v 
iresu Aluminija 

Viktor Hotko - Igralec Hajdine. 

Simon Gabrovec - mladi vratar 
TK&EL Stojnci. 

NK Hajdoše 



DRAGO ACIMOVIC SVENSEK / RAZISKOVALNA 
NALOGA NA OŠ MLADIKA 

Razlike v športnem preživljanju prostega 
iasa glede na spol in starost uiencev 
5., zadnje nadaljevanje 

Iz dobljenih rezultatov raziskave lahko zak-
ljučimo, da smo dosegli v raziskavi zastavljene 
cilje. 

Prvo hipotezo lahko sprejmemo, saj 14,0 % 
več moških kot žensk športno preživlja svoj 
prosti čas. 

Drugo hipotezo lahko sprejmemo, saj se s 
starostjo ne spreminja odstotek učencev, ki 
športno preživljajo svoj prosti čas (v 5. razre-
dih 76,0 % in v 8. razredih 73,0 % učencev) 

Zaključimo lahko, da se učenci zelo veselijo 
pouka športne vzgoje, vendar moški bolj kot 
ženske (86,0 % M, 73,0 % Ž). 

Učenci imajo zelo radi šolsko športno vzgojo 
kot učno-vzgojni predmet, ne glede na osebo, 
ki ga poučuje, vendar moški (96,0 %) občutno 
bolj kot ženske (73,0 %). Najraje imajo šolsko 
športno vzgojo v 8. razredih (89,0 %). 

Športni pedagog ima zelo velik vpliv na zani-
mivost šolske športne vzgoje (93,0 % M -I- 86,0 
% Z), nima pa tako velikega vpliva na športno 
preživljanje prostega časa učencev (66,0 % M 
+ 53,0 Z). Do istih zaključkov prihajamo tudi 
v odnosih med razredi, le da so odstotki neko-
liko nižji. 

Rezultati odnosa med spoloma kažejo, da 
so nastale razlike vedno v prid moških. Najve-
čja je razlika pri vprašanju, ali se veselijo pou-
ka športne vzgoje, najmanjša pa je razlika pri 
odgovoru na vprašanje, ali je tudi od učitelja 
športne vzgoje odvisno, ali je športna vzgoja 
zanimiva ali ne. Zanimiva je ugotovitev, da je 
največ moških in žensk mnenja, da je tudi od 
učitelja športne vzgoje odvisno, ali je športna 
vzgoja zanimiva ali ne, hkrati pa je najmanj 
moških in žensk mnenja, da je tudi učitelj 
športne vzgoje vplival na njihovo odločitev, da 
športno preživljajo svoj prosti čas. 

Presenečajo zelo visoki odstotki pozitivnih 
odgovorov pri vprašanjih, ki so vezana na špor-
tno vzgojo kot učno-vzgojni predmet, in očit-
no nižji odstotki odgovorov pri vprašanjih, ki 
so vezana na osebo — učitelja športne vzgoje. 
Na osnovi teh podatkov lahko pridemo do zelo 
pomembnih ugotovitev. 

Rezultati odnosov med razredi nam kažejo, 
da so razlike najmanjše pri vprašanju, ali se 
veselijo športne vzgoje, in da so razlike med 
razredi največje pri vprašanju, ali je učitelj 
športne vzgoje tudi vplival na odločitev, da 
športno preživljajo svoj prosti čas, kjer je hkra-
ti najmanjši odstotek pozitivnih odgovorov v 
vseh razredih (pri vseh starostih). Zelo pozi-
tivno presenečajo visoki odstotki odgovorov v 
razredih na vprašanja 6, 8, 9 in 10, zato bi bila 
zelo zanimiva primerjava rezultatov s kakšno 
drugo slovensko šolo, vendar podobnih razi-
skav nismo zasledili. 

Pri primerjavi razlik med razredi prihajamo 
do podobnih ugotovitev kot pri spolu: prese-
nečajo zelo visoki odstotki pozitivnih odgo-
vorov pri vprašanjih, ki so vezana na športno 
vzgojo kot učno-vzgojni predmet, in očitno ni-
žji odstotki odgovorov pri vprašanjih, ki so ve-
zana na osebo — učitelja športne vzgoje. Na 
osnovi teh rezultatov lahko upravičeno skle-
pamo (velja za ugotovitve pri spolu in pri 
razredih): starejši učenci (8. r, ženske) nima-
jo radi športne vzgoje. Je pa zelo odvisno 
od učitelja športne vzgoje, ali je športna 
vzgoja zanimiva ali ne. Uči tel j športne vzgo-
je nima velikega vpliva na odločitev učen-
cev, da športno preživljajo svoj prosti čas. 

Zal ne moremo v raziskavi dobljenih rezul-
tatov, ugotovitev in zaključkov primerjati s 
podobnimi raziskavami na drugih slovenskih 
šolah, saj takšnih in podobnih raziskav nismo 
zasledili. 

Samo z doslednim upoštevanjem že v uvo-
du in poglavju "predmet" predstavljenih izho-
dišč, splošnih in operativnih ciljev bomo lahko 
vzgajali zdrave in vesele otroke, ki bodo imeli 
pozitiven odnos do športa, narave in predvsem 
do lastnega telesa. 
VIRI 

1. Pediček, F.: Pogledi na telesno vzgojo, 
šport in rekreacijo. Ljubljana, Mladinska knji-
ga, 1970. 

2. Petrovič, K., & Doupona, M.: Sociologija 
športa. Ljubljana, Fakulteta za šport, 1996. 

3. Ulaga, D.: Telesna vzgoja, šport, rekreaci-
ja. Ljubljana, Mladinska knjiga, 1976 

SPORTNi NOVICE 
NAMIZNI UNIS 

Namiznoteniški igralci ptujske 
Petovie so v tekmovanju 2. SNTL 
odigrali dve prvenstveni sreča-
nji. Obakrat so bili uspešni, ter 
visoko premagali Edis iz Meng-
ša, nekoliko težje pa mariborski 
Branik. 

PETOVIA : EDIGS MENGEŠ 
6:0 

Drčič: Orešnik 2:0, Piljak : Av-
belj 2:0, Ovčar: Drljača 2:1, Pi-
ljak : Orešnik 2:0, Drčič : Drljača 
2:0, Ovčar: Avbelj 2:1. 

PETOVIA : BRANIK MARI-
BOR 5:4 

Janžekovič : Živic 2:0, Ovčar 
: Gerlica 2:1, Piljak : Aram 2:1, 
PelcI : Živic 0:2, Janžekovič 
: Aram 1:2, Piljak : Gerlica, 
Piljak-Janžekovič: Gerlica- Aram 
2:0, PelcI : Aram 0:2, Piljak : 
Živic 2:0 (Danilo Klajnšek) 

MALI NOGOMET / 2.5LMN-
vzhod 

Rezultati 4. kroga: Marco Polo 
- Draža vas 7:2, Vitomarci - Mak 
Gola 7:5, Pušenci - Leskovec 
5:4, Slovenske gorice - Križevci 
4:6, Dobovec - Dolane 15:3, Na-
poli Pernica - Oplotnica prelože-
no 

Vrstni red: Vitomarci 10, Na-
poli in Dobovec po 9, Križevci 7, 
Oplotnica, Leskovec, Draža vas 
in Marco Polo po 6, Mak Gola, 
Slovenske gorice in Pušenci po 
3, Dolane brez točk. (Uroš Kr-
stič) 

STRCLSTVO 

BI5ERKA MALEK ŠESTA NA 
DRŽAVNI LICI SLOVENIJE 

v prvem krogu prve mladinske 
državne lige v streljanju z zrač-
no pištolo je mladinka Biserka 
malek z 311 krogov zasedla od-
lično šesto mesto. (SI) 

II DRŽAVNA LIGA 
V Leskovcu pri Krškem je bilo 

prvo kolo druge državne lige v 
streljanju za zračno pištolo. Po 
pn/em kolu je povedla ekipa SO 

Juršinci v ekipni konkurenci v 
sestavi Mirko Moleh, Majda Ra-
ušl in mladinec Simon Simonič. 
Strelski klub Ptuj v sestavi Mar-
jan Gril, Gorazd Selišek in Si-
mon Gonc je bil s 1589 krogi 
peti. Posamezno je bil s 563 kro-
gi Mirko Moleh drugi, Gorazd 
Selišek s 551 krogi šesti. (SI) 

ODLIČEN PRIČETEK STRELSKE 
SEZONE ZA STRELSKO 
DRUŠTVO KIDRIČEVO 

SD Kidričevo je pričelo strel-
sko sezono po pričakovanju z 
odličnimi rezultati. Po doseže-
nem 2. mestu z zračno pištolo 
v Rečici, so strelci SD Kidričevo 
v soboto dne 21.10. 2000 v Ptu-
ju prepričljivo zmagali proti ekipi 
Štefan Kovač v Turnišču (Prek-
murje). 

Kidričevo je doseglo 1631, 
Turnišče pa le 1563 krogov. 

Najboljši posamezniki so bili: 
Boštjan Simonič SD Kidričevo 1 
mes.; Simon Simonič SD Kidri-
čevo 2. mes ter Jurček Lamot 
SD Kidričevo 3. meseto. Dobro 
je streljal tudi mladinec Kristjan 
Koroša. 

Prav tako so se strelci SD Kidri-
čevo udeležili regijskega tekmo-
vanja z zračno puško in dosegli 
1. mesto v sledeči sestavi: Albert 
Frčeč 3. mes., Aleš Ivančič ter 
Gorazd Maloič, ki je dosegel 1. 
mesto med posamezniki, strelci 
SD Kidričevo že nestrpno priča-
kujejo pn/o kontrolno tekmo-
vanje za državno prvenstvo z 
zračno pištolo, ki bo v Ljubljani 
dne 5. 11. 2000. 

Strelci SD Kidričevo se zahva-
ljujejo vsem podjetjem, ki so 
prispevali sredstva v podporo 
dejavnosti društva. (Gorazd Ma-
loič) 

USPEŠEN ZAČETEK ŠAHISTOV 
ŠPORTNEGA DRUŠTVA 
GORIŠNICA 

S pridobitvijo novih igralnih 
prostorov so se aktivnosti čla-
nov šahovskega društva Goriš-
nica precej popestrile. 

Tako so izvedeli društveno pr, 
venstvo, na katerem so prvg 
tri mesta zasedli MILOŠ LIČ|. 
NA, IGOR ILIJAŽ IN TOMA^ 
KRALJ. Igralec društva JANE^ 
VRBANČIČ je odigral simulitan-
ko z učenci osnovne šole Go. 
rišnica. V igri s 30 nasprotniki 
je dosegel rezultat 29:1. Zma-
gati je uspel le učenec DENis 
ZURAN. Z nastopom na sve-
tovnem prvenstvu v Španiji si 
pravkar nabira izkušnje učenka 
osnovne šole Gorišnica in čla-
nica društva BARBARA ŠUME-
NJAK, državna prvfakinja v 
konkurenci deklic do 10 let. 

V petek pa so člani društva us-
pešno začeli nastop v 3. držav-
ni ligi vzhod. Šahiste športnega 
društva Ponikva so premagali z 
maksimalnim rezultatom 6:0. Za 
moštvo so igrali MILOŠ LIČINA. 
TOMAŽ KRALJ, JURIJ CVITA-
NIČ, JANEZ VRBANČIČ, MATEj 
LIČINA IN MIRAN KRALJ. (Ivan 
Voršič) 









MARKOVCI / OB MESECU POŽARNE VARNOSTI 

Požar v kinodvorani 
in prometna nesreia 
v aktivnosti ob m e s e c u varstva pred požari se je u s p e š n o 
vii ljučilo tudi o b č i n s k o gas i l sko poveljstvo v Markovcih, 
kjer so v soboto 21. oktobra izvedli vel iko takt ično- tehnično 
in reševalno gas i l sko vajo v kateri je sodelovalo 96 gasi lcev 
iz markovske, završke in ptujske občine . V prvem primeru 
so prikazali navidezno gašenje večjega požara v prostorih 
kinodvorane in nekdanj ih prostorih obč ine Markovci , v 
drugem primeru pa so uprizoril i posredovanje gasi lcev v 
primeru hujše prometne nesreče v kateri so reševali vkle-
ščenega voznika in zatem pogasi l i goreč avtomobil . 

Prijazno sončno jesensko so-
botno popolne je natanko ob 16. 
uri prekinilo zamolklo zavijan-
je sirene. V centru Markovcev 
se je iz poslopja v katerem so 
poleg kinodvorane še prostori 
nekdanje KS in občine, proda-
jalna Zadruge, bife in trgovina, 
začel valiti gost črn dim. Iz da-
ljave je bilo slišati zvok avto-
mobilskih siren, ki se je hitro 
približeval. Kmalu so iz avto-
mobilov skočili gasilci, zaslišati 
je bilo povelja, vsi so hiteli, te-
kali in v nekaj trenutkih so bile 
napeljane cevi, nekaj iz avtomo-
bilov, nekaj iz hidrantne mreže. 
Požarna akcija je stekla. 

Napadalna mreža vodnih cur-
kov je bila kmalu sklenjena 
in "požar" je bil brez večjih te-
žav premagan. Gasilci zložijo 
cevi, poveljnik vaje Ivan Go-
lob, sicer podpoveljnik gasilske-
ga poveljstva občine Markovci 
pa prek megafona povabi vse 
goste in občane na ogled dru-
gega dela vaje, ki se je dogajala 
na cesti med nekdanjimi pros-
tori občine in nogometnim igri-
ščem. 

Tam se je "zgodila" hujša pro-
metna nesreča v kateri je v 
zmečkanem osebnem avtomo-
bilu ostal vklenjen hudo ranjen 
voznik. Na pomoč so poklicali 

gasilsko-tehnišno reševalno eki-
po PGD Ptuj, ki je za tovrstne 
akcije posebej usposobljena in 
edina tudi opremljena. Spet je 

! bilo slišati bližajoče avtomobil-
, ske sirene, na ovinku so zaš-

kripale gume in ob zmečkan 
! avtomobil so izkočili v rdeče 
: odeti gasilci z belimi čeladami. 

Kmalu je bilo zaslišati brne-
! nje prenosnega kompresorja, na 

katerega so priklopih hidrav-
linčne škarje. "Hudo poškodo-
vanega" voznika so prekrili z 

I zaščitnim pregrinjalom in stre-
j ho avtomobila v nekaj trenut-
: kih odrezali kot da je iz papirja. 

S hidravličnim raztezalnikom 
so raztegnili še zvite stebre ob 
vratih tako, da je lahko reševal-
na ekipa MODMED-a nudila 
ranjencu prvo pomoč, ter ga ob 
pomoči gasilcev na nosilih pre-
nesla v reševalno vozilo. Zable-
ščale so modre utripajoče luči, 
rezko je odjeknilo zavijanje av-
tomobilske sirene in ranjenega 
voznika so z urgentno vožnjo 
odpeljali v bolnišnico. 

Takoj zatem je zmečkan avto-
I mobil zajel požar. Gasilska eki-

pa, ki je bila zaradi "iztekajočega 
, goriva" v pripravljenosti je ta-
I koj ukrepala in z gasilno peno 

goreč avtomobil v nekaj trenu-
; tkih pogasila. Tako je bila us-

pešno končana tudi ta, gasilsko 
tehnično-reševalna akcija. 

Po vaji se je vseh 96 sodelu-
jočih gasilcev iz markovske, za-
vrške in ptujske občine zbralo 
na bližnjem igrišču, kjer so po-
drobneje analizirali potek obeh 
akcij, ter ugotavljali napake in 
opozarjali na pomanjkljivosti. 
Vse z namenom, da bi se ob res-
ničnem požaru ali prometni ne-
sreči vse odvijalo čim hitreje in 
brezhibno. Poveljnik gasilske-

I ga povesljtva občine Markovci 
! Martin Zamuda se je gasilcem 
I zahvalil za udeležbo, v imenu 
i občine se mu je pridružil pod-
I župan Franc Kostanjevec, za us-
I pešno opravljeno akcijo pa sta 
j jim čestital tudi poveljnik gasil-
j ske zveze Mestne občine Franci 
j Vogrinec, ter predsednik ko-
i misije za požarno varnost pri 
I občinskem svetu Mirko Janže-

kovič. Predstavniki markovske 
občine, gasilske zveze Ptuj in 
gasilci IZ sosednjih društev, ki 
so vajo spremljali so njeno vse-
bino ugodno ocenili. 

M. Ozmec 

Potem, ko so iz objema pločevine izrezali poškodovanega 
voznika so prikazali še gašenje avtomobilskega požara. 
(foto: M.Ozmec) 

Napoved za Slovenijo 
Danes ho v zahodni Sloveniji zmer-

no do pretežno oblačno, drugje ho 
delno jasno z ohčasno povečano ob-
lačnostjo. Ponekod po nižinah ho 
zjutraj megla. Najnižje jutranje tem-
perature bodo od O do 6, ob morju 9, 
najvišje dnevne od 13 do 18 stopinj 
C. 

Obeti 
Jutri bo zmerno do pretežno obla-

čno. V soboto bo na Primorskem 
sončno, drugod bo sprva zmerno do 
pretežno oblačno, čez dan se bo po-
stopno razjasnilo. Nekoliko hladneje 
bo. 

PADiL ŠTIRI MiTRi 
GLOBOKO 

Dne 16. oktobra 2000 okoli 
8.30 ure je prišlo do nesreče 
pri nalaganju delov pohištva v 
domu dr. Jožeta Potrča v Polj-
čanah. M.A., star 20 let iz Mor-
ja, je skupaj s sodelavcem iz 
podjetja Mont Les s.p. nalagal 
dele pohištva na dvigalo, last 
GP Konstruktorja iz Maribora, 
ki sta ga uporabila na lastno 
odgovornost. Na dvigalo sta 
naložila kuhinjski pult dolžine 
3,5 m, pri tem pa se je M.A. 
zaradi protiuteži vsedel na pult 
ob zidu. Pri dvigu dvigala na 
višino okrog 4 m, je pult sku-
paj z M.A. padel na tla. M. A. je 
bil zaradi poškodb prepeljan 
v Splošno bolnišnico Maribor, 
kjer je ostal na zdravljenju. 

POŠKODBAM PODLEGEL 
Dne, 19. oktobra 2000 ob 

11.45 uri je v kraju Slovenja 
vas na novogradnji stanovanj-
ske hiše prišlo do nesreče pri 
dviganju 7,5 m dolge roženi-
ce. M.B-ju, starem 49 let iz 
Prepolja je do sedaj še iz ne-
znanega vzroka zdrsnilo in je 
skupaj z roženico padel s ko-
vinske lestve na betonsko plo-
ščo z višine okrog 2,50 m. Pri 
tem je dobil tako hude poško-
dbe glave, da je na kraju poš-
kodbam podlegel. Policisti še 
zbirajo obvestila. 

TRČIL V PEŠCA 
Dne, 23. oktobra 2000 ob 

22.20 uri se je na lokalni cesti 
v naselju Sp. Hajdina zgodila 
prometna nesreča, ko je voz-
nik osebnega avtomobila VW 
golf M.B., star 28 let iz Vidma 
pri Ptuju, v bližini zavarovane-
ga prehoda ceste čez železni-
ško progo s prednjirn delom 
vozila trčil v pešca F.Š., stare-
ga 62 let iz Lancove vasi, ki 
je hodil v isti smeri po desni 
strani smernega vozišča. Pe-
šec se zaradi poškodb zdravi 
v bolnišnici Ruj. 

TUJCI PROSIJO ZA AZIL 
Minulega dne je bilo prijetih 

69 tujcev, predvsem državlja-
nov Irana, nekaj Turkov, Alžir-
cev in Afričan, ki so v našo 
državo prišli na ilegalen način. 
Tujci so zaprosili za azil in so 
bili prepeljani v Azilni dom v 
Ljubljano. 

11. FESTIVAL 
NEKOMERCIALNIH 
RADIJSKIH POSTAJ 

Radio Ptui 
dvakrat hetji 

Tridnevni enajsti festi-
val nekomercialnih radij-
skih postaj Slovenije se 
je v petek zvečer v Bohi-
nju končal z razglasitvijo 
najboljših v posameznih 
kategorijah in skupnega 
zmagovalca. Na festivalu 
je letos sodelovalo 13 ra-
dijskih postaj, med njimi 
tudi Radio Ruj. Na sez-
namu najbolje uvrščenih 
po kategorijah oziroma 
novinarskih zvrsteh, smo 
tudi ptujski radijci. Inter-
vju "Kako smo se ženili 
pred 60 leti" avtorice Ma-
rije Slodnjak je zasedel 
tretje mesto, tretji pa je 
bil tudi spot epp produk-
cije, ki ga je posnel Rado 
Škrjanec. Skupni zmago-
valec z največ točkami v 
vseh kategorijah je spet 
Murski val, drugi RGL, 
tretje mesto pa si delita 
Radio Študent in Radio 
Triglav Jesenice." 

ur 

ŠENTJUR, IDRIJA * Gleda-
lišeč Ptuj bo s predstavo Ta 
presneta ljubezen danes ob 
11.15 uri gostovalo v Šen-
tjurju pri Celju, ob 19.30 pa 
s predstavo Ljubezenska pi-
sma v Idriji. 
CIRKULANE * Na OŠ Cir-
kulane bodo jutri, 27. oktob-
ra, ob 15. uri praznovali Dan 
šole. Ob tej priložnosti pri-
pravljajo bogat kulturni pro-
gram. 
VIDEM PRI PTUJU * KD 
Franceta Prešerna iz Vidma 
pripravlja jutri, 27. oktobra, 
ob 19. uri v cerkvi sv. Ja-
neza Krstnika na Dravinj-
skem Vrhu nad Vidmom 
Večer Prešernovih sonetov 
ob 200-letnici rojstva veli-
kega poeta in Prešernovem 
letu. 
PTUJ * Združenje gradov 
na Slovenskem v sodelova-
nju s festivalom Klemenčiče-
vi dnevi ob finančni podpori 
ministrstva za malo gospo-
darstvo in turizem pripravlja 
turitične kulturne akcije ve-
černih lutkovnih predstav za 
odrasle Lutke na sloven-
skih gradovih. Uprizoritev 
Shakespearove igre Perikles 
na Ptujskem gradu bo jutri, 
27. oktobra, ob 19.30. 
PTUJ * V Gledališču Ptuj bo 
v soboto, 4. novembra na 
sporedu novembrska lutko-
vna matineja. Gostuje Lut-
kovno gledališče Ljubljan s 
predstavo Tacamuca. Pred-
stavi bosta ob 10. uri za abo-
nma "Lutka" in ob 11.30 za 
abonma "Račka" in izven. 
PTUJ * Z gledališko pred-
stavo Markiza de Sade v re-
žiji Dušana Mlakarja bo SLG 
Celje v ponedeljek, 6. no-
vembra, ob 19.30 uri gosto-
valo v Gledališču Ptuj. 
KINO PTUJ * Do 29. okto-
bra je na sporedu film Vihar 
vseh viharjev (The perfect 
Storm). Predstave so ob 18. 
in ob 20. uri. 

• " . I 

RODILE SO - ČESTI. 
TAMO!: Andrejka Toplak, 
Hlaponci 1, Juršinci - Ke-
vina; Simona Hojak, Nova 
vas pri Ptuju 100/c - Blažko; 
Marija Lupinski, Čermoži-
še 90/a, Žetale - deklico; 
Olga Pavlas, Rjavci 17, Vi-
tomarci - Viktorijo; Sonja 
Krajnc, Stojnci 47, Marko-
vci - Patrika; Anita Klasič, 
Tuncovec 2, Rogaška Sla-
tina - Jaka; Simona Maje-
rič, Selška c. 6, Ptuj - Ano; 
Jelka Vogrinec, Fdrmin 38, 
Gorišnica - dečka; Sanja 
Čondič, Rimska pl. 21, Ptuj 
- Hano; Milena Čuček, Pre-
rad 38, Polenšak - Aljaža; 
Branka Korez, Kočice 13, 
Žetale - Mateja; Renata Po-

I žgan, Godeninci 36, Sredi-
šče - Nina; Darinka Šuen, 

^ Dragovič 21, Juršinci - deč-
j ka; Tatjana Tomažič, Hum 
I 77, Ormož - Nušo; Sonja 

Mohorko, Rimska pl. 9, 
, Ptuj - Mašo; Helena Bru-
' men, Polenci 20/a, Polen-

šak - Katarino. 
POROKE - PTUJ: Jožef 
Soko in Sabina Lilič, Gra-

i jenščak 5/a; Branko Ko-
vačec in Dragica Ivanuš, 

I Formin 35/a; Ranko Štingl, 
I Ul. mladinskih brigad 59, 
I Miklavž na Dravskem pol-

ju in Josevita Maria De Fre-
itas Tapety Pontes, Cond. 
Characas da Lagoa Q.B. -
L.37, Brazilija. 
POROKA - ORMOŽ: Mi 

I lan Matjašič, Rucmanci 60 
in Angela Žmauc, Rotman 

s 35. 

J UMRLI SO: Aloj Čeh, Na 
obrežju 19, Ptuj , rojen 1925, 

I umrl 11. oktobra 2000; 
Marjeta Terbuc, Spuhlja 74, 

i rojena 1914, umrla 14. okto-
^ bra 2000; Ivo Malic, Wien, 

Avstrija, rojen 1935, umrl 
'' 14. oktobra 2000; Ana 

Janžekovič, rojena Podho-
stnik, Cirkulane 3, rojena 
1945, umrla 16. oktobra 

I 2000; Neža Gabroverc, ro-
I jena Čelan, Sp. Hablane 
! 43/b, rojena 1940, umrla 18. 
I oktobra 2000; Anton Kir-
f biš, Prepolje 12, rojen 1929, 
5 umrl 16. oktobra 2000. 


